
معـاون حمل ونقـل و ترافیک شـهردار اصفهان بعضی 
مصوبـات قـرارگاه کاهش آلودگی هـوا در شـهرداری این 

کلان شهر را تشـریح کرد.
بـه گزارش  ایمنا، حسـین حق شـناس اظهار کـرد: به رغم 
اینکـه نقـش مدیریـت شـهری در تولید و کنتـرل عوامل 
آلاینـده هـوا ناچیز اسـت، اما بـا توجه به اهمیـت موضوع 
سـلامتی شـهروندان و البته رسـالت اجتماعی که بر دوش 
خـود حسـاس می کنـد، در تـلاش بـرای انجـام هرگونـه 
اقدامـی اسـت که در کاهـش آلودگی هوا مؤثر واقع شـود.

او افـزود: فـارغ از شـرایط زمانـی، مدیریت شـهری در 
حـوزه حمل ونقـل و ترافیـک اقدامات مختلفی انجـام داده 
کـه از آن جملـه می تـوان پیگیـری مجدانه توسـعه مترو، 
توسـعه حمل ونقـل پـاک، ترویـج اسـتفاده از دوچرخـه، 
توسـعه فضای سـبز، طرح هـای معاینه فنی خـودرو، طرح 
محـدوده سـبز )LEZ(، راه انـدازی ۱۳ ایسـتگاه سـنجش 
آلودگـی هـوا و سـامانه پایـش آلودگـی هـوا، اسـتفاده از 
گازوئیـل با گوگرد بسـیار کـم برای اتوبوس های شـهری، 
راه انـدازی جایگاه هـای سـوخت سـی ان جی و جایگاه های 
بنزیـن حاشـیه خیابـان، اجـرای طرح هـای شناورسـازی 
سـاعات کار بـرای مدیریـت ترافیک در سـاعت اوج صبح، 
توسـعه خطـوط بی آرتـی، راه انـدازی خطـوط ویـژه ون و 
میدل بـاس، ایجـاد زیرسـاخت ها و توقفگاه هـای دوچرخه، 
توسـعه پیاده راه هـای شـهری، برطرف کـردن گلوگاه های 

ترافیکـی اشـاره کرد.
معـاون حمل ونقـل و ترافیک شـهردار اصفهـان اضافه 
کـرد: در همیـن راسـتا قـرارگاه کاهـش آلودگـی هـوا بـا 
اصفهـان  شـهرداری  در  مختلـف  بخش هـای  حضـور 
تشـکیل شـده اسـت که مصوبـات مختلفـی را بـه دنبال 

داشت.
او بـا اشـاره به بعضـی مصوبات این جلسـه ادامـه داد: 
اصـلاح ۷ نقطـه از خـط چهـار بی آرتـی و سـه نقطـه از 
خطـوط یـک، دو و سـه بی آرتـی، تسـریع در فرآیند خرید 
و نصـب سـامانه دوربین هـای ثبـت تخلف در مسـیرهای 

بی آرتـی، اضافه شـدن پنج دسـتگاه اتوبـوس به خط چهار 
بی آرتـی بـرای کاهـش سـرفاصله حرکـت اتوبوس هـا در 

ایـن مسـیر از جملـه تصمیماتی اسـت که اتخاذ شـد.
حق شـناس در خصـوص پیگیری هـای انجـام شـده 
در زمینـه افزایـش جذابیـت اتوبـوس در برخـی خطـوط 
اظهـار کـرد: در تـلاش بـرای تهیـه و تصویـب لایحه ای 
در شـورای اسـلامی شـهر اصفهان هسـتیم تا ضمن ارائه 
تخفیـف مبلـغ کرایه بـرای زمان هـای غیر از سـاعت اوج 
ترافیـک، مشـوقی برای توزیع سـفرها در سـاعات غیراوج 
ایجـاد کنیم تا شـهروندانی که امکان انجـام کارهای خود 
در سـاعت های خلوت تـر را دارند، سـفر خود را در سـاعات 

غیـراوج انجـام دهند.
از  اسـتفاده  فرهنـگ  ترویـج  لـزوم  بـه  اشـاره  بـا  او 
حمل ونقـل همگانـی بیـان کـرد: در ایـن راسـتا تکالیفـی 
بـر عهده معاونـت فرهنگی شـهرداری اصفهان قـرار داده 
شـده اسـت تا بررسـی های لازم را برای انجـام طرح های 
فرهنگ سـاز در ایـن زمینـه انجام دهد. معـاون حمل ونقل 

و ترافیـک شـهردار اصفهان گفـت: افزایش ایسـتگاه های 
پـارک دوچرخـه در سـطح شـهر، طـرح توسـعه و ترویـج 
اسـتفاده از اسـکوتر و مطالعـه دربـاره زیرسـاخت هایی که 
بـرای انجـام آن لازم اسـت، از دیگـر تصمیم هایی اسـت 
کـه در ایـن جلسـه گرفتـه شـد. او بـا اشـاره بـه اقدامات 
دارای اولویـت دربـاره کاهـش آلودگـی هـوا بیـان کـرد: 
اطلاع رسـانی شـهری درباره سـاعات اوج ترافیک، خطوط 
اتوبـوس تندرو، سـامانه های تسـهیلگر مرتبط بـا خدمات 
حمل ونقـل همگانـی، تشـویق و ترغیب مردم به اسـتفاده 
از حمل ونقـل همگانـی، از جملـه اقداماتـی اسـت کـه در 

حـوزه اطلاع رسـانی انجـام می شـود.
حق شـناس از دیگـر اقدامـات برای کاهش زمان سـفر 
در سـطح خطـوط تنـدرو را رفـع گلوگاه هـا اعـلام کـرد و 
گفـت: بـه زودی دو قسـمت از خـط چهـار بی آرتـی کـه 
به واسـطه توقف هـای دوبـل مسـدود می شـد، تبدیـل بـه 
مسـیر ویـژه خواهنـد شـد و در هفت نقطـه نیز بـا اجرای 

خـط پـرش، حرکـت اتوبوس هـا تسـهیل خواهد شـد.
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فرهنگ و هنر | صفحه 5

رفع مشکل آب شرب 
شهرضا با پروژه انتقال آب 

از جنوب

فیلم اصفهانی در پنجاه و سومین 
جشنواره فیلم رشد درخشید

 وجود ۴۵۰ هزار بیمار
 مبتلا به دیابت در اصفهان

 رونق بابانوئلی
 کسب وکارها در جلفا

رویداد | صفحه 2

جامعه | صفحه 4

اقتصاد | صفحه 6

5 0
روزشمار وعده وزیر نیرو

 پنجاه روز تا 
پمپاژ آب از کوهرنگ 3

رونمایی از کتاب های 
»زاینده رود ایران« در 
جشنواره »شهر من«

پمپاژ از تونل سوم 
کوهرنگ به زودی آغاز 

می شود

چهلستون | صفحه 8

اقتصاد | صفحه 6

فیلم سینمایی »7600« به نویسندگی و کارگردانی بهروز 
باقری و تهیه کنندگی علی اوسیوند، تنها فیلم اصفهانی 
حاضر در پنجاه و سومین جشنواره فیلم رشد، موفق شد 
دیپلم افتخار بخش فیلم های بلند داستانی را از آن خود 

کند. 

سرمقالهسرمقالهسرمقالهسرمقاله

     ادامه در صفحه 2

در گفت وگوی »اصفهان امروز«  با نسرین سراجی بررسی شد

   صفحه 5

   صفحه 3

اگر به شهرهای معروف جهان همچون سیدنی استرالیا، پاریس و غیره نگاهی بیندازیم،درخواهیم یافت بانام بردن یکی از این شهرها یک نماد معروف معماری در وهله اول به یادمان می آید، 
اما بانام بردن از شهر اصفهان چندین اثر معماری به یادمان می آید درواقع هویت اصفهان مختص به یک سازه و بنای معماری نمی شود چون اصفهان با جغرافیا رابطه تنگاتنگی دارد

عنصر غفلت شده در جامعه معماری معاصر ایران

نقاب فرهنگ سازی  
همین چند سال اخیر بود که برنامه عمو 
پورنگ برای بچه ها از تلویزیون پخش 
آن ها  کردن  سرگرم  ضمن  تا  می شد 
آپارتمان های  در  انرژی  تخلیه  برای 
کوچک و بدون فضای باز و سرزندگی 
به خاطر اینکه از بعد فرهنگی خالی نمانند و به کودکان 
پایان  در  مجری  نکنند  فراموش  را  خدا  شود  یادآوری 
به آسمان  را رو  به اتفاق بچه ها دست هایشان  برنامه اش 
بلند می کردند و ظهور امام زمان »عج« را می طلبیدند که 
این محتوا می توانست ضمن شادی آوری، روحیه فرهنگی 
کودکان و نوجوانان و حتی دیگر سنینی که تماشاگر آن 
بودند را متعالی کند؛ اما در ادامه بعضی از روش های خوب 
به مرورزمان محو می شوند نا سازنده این برنامه در شبکه 
نمایش خانگی برنامه ای بانام »بالشت ها« تولید که در آن 
از ملودی رقص و آواز موزیک فیلم های هندی ازجمله 
»شعله« ترانه سرایی شود و کاراکترهای اصلی به رقص 
و پایکوبی بپردازند. البته این پروسه قبل از سازندگی عمو 
پورنگ توسط فیلمسازی برای کودکان کلید خورده بود تا 
در سری آثاری بانام »پیشونی سفید« از یک موزیکالی به 
نام »پارسال بهار دسته جمعی رفته بودیم زیارت« بهره ببرد 
که در محتوای آن از ترانه های بی محتوا استفاده شده بود و 

البته با کودکان سنخیتی چندان نداشت...

در راستای مصوبات قرارگاه کاهش آلودگی هوا صورت می گیرد

آگهی مزایده
شرح آگهی:

انجمن حمایت زندانیان اصفهان در نظر دارد یک قطعه زمین با کاربری خدماتی. مجوز جایگاه سوخت به مساحت. ۵۱۲ متر مربع واقع در اصفهان، خیابان جی، خیابان شریعتی، 
خیابان معراج، جنب کانال جی شیر با پلاک ثبتی ۱۰۴۹۰ بخش ۵ ثبت اصفهان

قیمت پایه کارشناسی: ۲۰۰/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال
سپرده شرکت در مزایده: ۱۰/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال

شرایط مزایده:
1- متقاضیان جهت شرکت در مزایده بایستی سپرده به مبلغ ۵ درصد قیمت کارشناسی را بصورت ضمانتنامه بانکی معتبر 3 ماهه و یا نقدا به حساب شماره ۰۲۰۱۱37۵77۰۰8 

و شبای IR7۰۰۱7۰۰۰۰۰۰۰۲۰۱۱37۵77۰۰8نزد بانک ملی واریز و رسید آن را داخل پاکت مخصوص واریز وجه به انجمن حمایت زندانیان ارایه نمایند.
2- متقاضیان میتوانند جهت دریافت و تحویل اسناد مزایده از روز شنبه مورخ 1402/10/06 حداکثر تا پایان وقت اداری روز شنبه مورخ 1402/10/13 به نشانی اصفهان خیابان 

سجاد کوچه ۲۵ ساختمان ۱۰8 طبقه اول مراجعه و یا برای کسب اطلاعات بیشتر با شماره تلفن ۰۹۱37۱۲۶۲۱۱ تماس حاصل نمایند.
3- زمان بازگشایی پیشنهادات روز شنبه مورخ 1402/10/20 به نشانی مذکور در بند ۲ میباشد.
4- بازدید از ملک و رویت اسناد و مدارک ملک برای متقاضی شرکت در مزایده الزامی است. 

5- در صورتیکه برنده اعلام انصراف نماید و یا حداکثر تا 7 روز کاری پس از اعلام برنده مزایده نسبت به عقد قرارداد اقدامی انجام ندهد، سپرده شرکت در مزایده وی به نفع 
شرکت ضبط خواهد شد و مراتب فوق به نفر دوم ابلاغ میگردد.

6- این انجمن در رد و یا قبول کلیه پیشنهادات واصله بدون هیچ گونه قید و شرطی مجاز میباشد. 
7- کلیه هزینه های کارشناسی، آگهی، نقل و انتقال، سند و... که در اثر مزایده حادث گردیده به عهده برنده مزایده خواهد بود. 

8- به پیشنهاداتی که فاقد سپرده و یا بعد مهلت مقرر واصل گردد ترتیب اثر داده نخواهد شد. 
9- برنده در مزایده موظف است ظرف مدت یک هفته پس از اعلام کتبی نسبت به پرداخت هزینه زمین اقدام نماید، در غیر این صورت سپرده متقاضی به نفع انجمن ضبط 

خواهد شد. 
10- سپرده نفرات اول تا سوم در صورت انصراف به نفع انجمن ضبط خواهد شد.

نحوه پرداخت:
11- 70 درصد مبلغ ملک همزمان با عقد قرارداد

12- 20 درصد مبلغ همزمان با تحویل ملک
13- 10 درصد مبلغ همزمان با انتقال سند رسمی )یک ماه بعد از تحویل ملک(

انجمن حمایت زندانیان اصفهان

اصلاح خطوط BRT شهر
اصلاح خطوط BRT شهر

عارضـه قلبـی راننده علـت حادثـه مرگبار 
اتوبـان کاشـان - قـم اعـام شـد + عکس

عارضـه قلبـی راننده علـت حادثـه مرگبار 
اتوبـان کاشـان - قـم اعـام شـد + عکس

رئیـس پلیـس راه اسـتان اصفهـان علت 
را  اتوبـوس کاشـان - قـم  حادثـه مرگبـار 

تشـریح کـرد.
بـه گـزارش پایـگاه اطاع رسـانی پلیس، 
سـرهنگ علـی مولـوی بـا اشـاره بـه حادثه 
مرگبار اتوبان کاشـان-قم، اظهـار کرد: حوالی 
سـاعت ۱۳:۳0 دیـروز _جمعه هشـتم دی_ 
یک دسـتگاه فاو نیم شاسـی با ۱2 سرنشین 
از اصفهان به سـمت تهـران حرکت می کنند.

مصدومـان  اظهـارات  بنابـر  افـزود:  او 
آزادراه کاشـان و  ایـن حادثـه، در محـدوده 
روبه روی مشـکات، راننده وجـود دارد در قلب 
را اعـام می کنـد، دسـت روی قلـب  خـود 
خـود می گـذارد و فرمـان از دسـت او خـارج 

می شـود.
رئیـس پلیـس راه اسـتان اصفهـان ادامه 
داد: حـدود یـک کیلومتر خودرو بـدون هدایت 
راننـده بـه مسـیر ادامـه می دهـد، از مسـیر 
برخـورد  گاردریل هـا  بـا  می شـود،  خـارج 

می کنـد، بـه لایـن مخالـف مـی رود و دچـار 
حریق می شـود، در نتیجـه این حادثـه راننده 
به همراه شـش نفر از مسـافران خـودرو جان 
خـود را از دسـت می دهند و پنـج نفر مصدوم 

و بـه بیمارسـتان منتقل می شـوند.

عارضه قلبی راننده علت حادثه مرگبار اتوبان کاشان - قم اعام شد

۱2 کشته و مصدوم در واژگونی ون

حسن روانشید

   صفحه  1

 عارضه قلبی راننده علت حادثه مرگبار
 اتوبان کاشان - قم اعلام شد

12 کشته و مصدوم در واژگونی ون

گذر آقا نورالله نجفی در اصفهان 
افتتاح شد
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براساس آخرین آمار اعام شده 
از ســوی دفتر مطالعات پایه 
منابع آب،  در بازه زمانی ابتدای ســال آبی تا دوم 
دی، حجم آب پشت سد زاینده رود به 2۸0 میلیون 

متر مکعب رسیده  است.

 

میزان حجم 
خالی سد

%77
 میزان پرشدگی 

حجم سد

 میزان افزایش ثبت شده 
نسبت به سال گذشته

23

%86

 میزان حجم آب پشت 
سد زاینده رود

میزان ظرفیت سد زاینده رود

یک چهارم از حجم ذخیره سد 
زاینده رود پر شده است

میلیون متر 280
مکعب

میلیارد متر 1/239
مکعب

 سد زاینده رود 
خالی تر از همیشه
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نقاب فرهنگ سازی                                                                                 
 بلکه متعلق به سنین بزرگسال می شد 
و تنها بهانه سازنده این برنامه شاد بودن 
همراه با نوستالژیک موجود در محتوای 
این  شود  توجه  اینکه  بدون  بود  آن 
ملودی برای نسل های پیش از انقلاب 
خاطر انگیز است و در این برهه از زمان جایگاهی ندارد 
و می توانند به گونه ای روح لطیف سنین پایین را متلاطم 
نمایند. دو سال پیش هم  بار دیگر تهیه کننده ای دست به 
ساخت مجموعه ای بنام »محله گل وبلبل« زد که حاوی 
هیچ پیام فرهنگی برای کودکان نبود زیرا طیف این سنین 
اصولا نقشی در آن نداشتند و پرسوناژها اکثرا افرادی مجرد 
بودند تا در این محل فاقد هر نوع عبادتگاه و مسجد و با 
حضور ملکه ای شیطان صفت سرگرم نوعی زندگی ویژه و 
به ظاهر آرام باشند؛ اما ماجرا به همین جا ختم نمی شود که 
متاسفانه بازهم خواننده دوباره فیلش یاد هندوستان کند تا 
سر از ایران اسلامی بردارد و از آن سوی ینگه دنیا طیفی از 
رده سنی نوجوان را در داخل کشور به اداواطوارهای خود 
سرگرم کند درحالی که حداقلی از جامعه با این روش های 
بزرگنمایی  را  گسترده ای  حجم  و  می گیرند  ارتباط  کهنه 
پورنگ«  »عمو  همان  یا  فرضیایی  داریوش  نمی کند. 
جدید  قطعه  از  تصویری  انتشار  و  اینستاگرامی  پستی  در 
خواننده ای پرحاشیه نوشت: »نمیدونم چی تو سرتون میگذره 
ولی لااقل به بچه های بی گناه و معصوم رحم کنید! اندازه 
کافی این روزا داغون و پریشون هستم ولی با دیدن این 
کلیپ بیشتر دلم گرفت! نمیدونم چی تو سرتون میگذره 
ولی لااقل به بچه های بی گناه و معصوم رحم کنید، به بهانه 
شادی چنین آثار بی محتوایی رو به خورد این فرشته های 
شاد  ترانه های  و  شادی  عاشق  خودم  من  ندید!  معصوم 
کودکانه هستم ولی نه به این قیمت! کمی وجدان داشته 
باشید، نا سلامتی شما خودتون تازگی ها پدر شدید! بیچاره 
بچه های ما که این وسط گیر افتادند و بیچاره کسانی که 
دغدغه کار کودک دارند اما! بنده هیچ ادعایی ندارم ولی 
وجدانم اجازه نمیده بچه های مردم رو به گمراهی بکشونن، 
خدا رو خوش نمیاد!« مسئله اینجاست که آیا متولیان تولید و 
تهیه برنامه برای سنین کودک و نوجوان به محتواها اشراف 
کامل دارند که فارغ از آثار داخلی، افرادی چون آن خواننده 
که این ها هم اینگونه عمل می کنند یا آثار فاقد محتوای او 
صرفا جنبه سرگرم کنندگی و درنهایت تجاری داشته و به 
روایتی یک مؤسسه مالی داخلی به طور غیررسمی اسپانسری 
مالی خواننده لس آنجلسی را عهده دارد، باشد! اینجاست که 
از اینگونه حامیان باید سوأل کرد آیا فلسفه حمایت به جز 
کسب درآمد بیشتر چیز دیگری است تا در این میان سبک 
کنند؟!  ترویج  اسلامی  جامعه  در  را  غربی  منحط  زندگی 
عمو پورنگ هنوز هم محبوبیت خود را در میان بچه های 
ایرانی حفظ کرده است چون حداقل نحوه ارتباط گیری با 
تعهد  این  اما  را می داند؛  نوجوان  و  رده های سنی کودک 
و  اسلامی  ایرانی،  زندگی  سبک  حفظ  پیرامون  اخلاقی 
فرهنگ سازی هم در تهیه کنندگان برنامه های او نهادینه 
شده یا بیشتر توجهات اینست که گام ها به سوی سلبریتی 
شدن برداشته شود؟ البته نباید آیتم های عمو پورنگ را که 
در فضای مجازی با موضوعاتی که از مادرش ارائه می دهد 
نادیده گرفت، زیرا پیام های فرهنگی به نسبت مثبتی دارد 
درحالی که برنامه سازی هایش برای سیما و شبکه نمایش 
خانگی با اماواگرهایی روبروست زیرا از تولید موسیقی برای 
این سنین جا مانده اند و همچنان در جا می زنند تا ابتذال با 

نقاب فرهنگ سازی بتواند جایگزین محتواهای خوب شود!
ادامه دارد

افزایش تعامل مدیریت شهری 
اصفهان و سازمان بازرسی

رئیس شــورای اسلامی شهر اصفهان جزئیات موارد 
مطرح شده در جلسه این هفته کمیسیون تلفیق شورای 

اسلامی این کلان شهر را تشریح کرد.
محمــد نورصالحی در گفت وگو با ایمنا با اشــاره به 
موارد مطرح شــده در جلسه این هفته کمیسیون تلفیق 
شورای اسلامی شهر اصفهان اظهار کرد: بخش مهمی 
از جلسه این هفته، نشست و هم اندیشی با حضور »حمید 
شاه محمدی« رئیس منطقه شش سازمان بازرسی کشور و 

بازرس کل استان اصفهان بود.
او با بیان اینکه »شــاه محمدی« به تازگی مسئولیت 
ریاســت منطقه شش بازرسی کشور را قبول کرده است، 
افزود: در گذشــته دیداری با این مســئول داشتیم و نیاز 
بود مجموعه مدیریت شــهری نیز نشست تبادل نظری 
با »شاه محمدی« داشته باشــد که از همراهی های وی 
قدردانی می کنم.رئیس شــورای اسلامی شهر اصفهان 
خاطرنشان کرد: بازرسی کل کشور یک دستگاه نظارتی 
است که دامنه نظارت آن روی تمام دستگاه های اجرایی 
از جمله شهرداری است و اطلاع از آنچه که در مجموعه 
مدیریت شهری می گذرد، همچنین چالش و مشکلات 
موجود و بعضی از ترک فعل هایی اســت که تبعات آن 
همچون آلودگی هوا برای شــهروندان است.نورصالحی 
خاطرنشان کرد: آلودگی هوا، خشکی زاینده رود، حمل ونقل 
بین شهری، کمبود ناوگان حمل ونقل و مشکلات حوزه 
ساخت وساز از جمله مواردی است که مورد توجه سازمان 
بازرسی است.او گفت: ســازمان بازرسی درصدد اصلاح 
فرایندها و بهبود کارایی ها اســت که امیدواریم با افزایش 
تعامل و گفت وگو با این ســازمان به اهداف مدنظر دست 
پیدا کنیم.رئیس شورای اسلامی شهر اصفهان اظهار کرد: 
اینکه مدیریت شهری به عنوان بزرگترین دستگاه اجرایی 
استان از رویکردها و دیدگاه های دستگاه نظارتی که به طور 
حتم پیگیر بهبود فرایندها و کارایی ها است، موارد را پیگیری 
می کند، اقدامی است که در گذشته انجام شده و با مدیریت 

جدید نیز این موضوع را خواهیم داشت.

حسن روانشید

   بی توجهی تاکی؟! قسمت 2۴83

رویداد

به گفته معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری اصفهان 
پروژه در حال انجام انتقال آب به جنوب استان، مشکل تأمین 
آب شرب شهرضا را رفع می کند. به گزارش  مهر، مهران 
زینلیان  در مراسم تکریم و معارفه شهردار شهرضا اظهار 
داشت: وظایف شهرداری ها منحصربه فرد است زیرا آنها با سایر 
دستگاه ها مرتبط است و شبانه روز باید کارهای زیرساختی و 
خدماتی انجام دهند و به فکر توسعه شهر باشند. او افزود: یکی 
از دغدغه های مردم شهرضا آب شرب است در همین راستا 
پروژه انتقال آب به جنوب استان، شهرهای سمیرم، دهاقان، 
شهرضا و مناطق جنوبی استان را پوشش خواهد داد، این پروژه 
با سه پیمانکار فعال در حال انجام است و با وجود تنگناها 
چند صد میلیارد هزینه شده است. معاون هماهنگی امور 
عمرانی استانداری اصفهان خاطرنشان کرد: در حوزه شهری 
کارهای خوبی انجام شده است، طرح تفصیلی شهرضا با همت 
مجموعه ای از دستگاه های مختلف به ویژه فرمانداری این 
شهرستان پس از چند سال بلاتکلیفی ابلاغ شد. او با تأکید بر 
اینکه مسائل تخصصی شهری و بین دستگاهی باید پیگیری 

شود، افزود: مدیریت جهادی و انقلابی، نوآوری و خلاقیت 
و استفاده از دانش های نوین از ویژگی های مدیریت شهری 

است.
و  شفافیت  در  باید  شهرداری ها  اینکه  بیان  با  زینلیان 
فسادستیزی پیشتاز باشند، تصریح کرد: استفاده از نخبگان و 
ظرفیت های شهری باید در دستور کار شهردارها باشد و از 
نظرات نخبگان استفاده شود. او خاطرنشان کرد: محورهای 
اصلی توسعه استان دانش بنیان، خدمات مبتنی بر فناوری و 
مهندسی گردشگری، صنایع دستی است و شهرضا در همه 
این حوزه ها سرآمد است بنابراین شهرداری ها در کنار سایر 
دستگاه ها در این محورها پیش بروند. حمید شهبازی، شهردار 
شهرضا در مراسم تکریم و معارفه شهردار شهرضا اظهار داشت: 
با استفاده از سرمایه های اجتماعی و انسانی شهر برای رشد آن 
باید قدم برداریم. او با بیان اینکه دارا بودن شهدای سرافراز 
چون شهید همت، علما، حکماً و عرفا در بلندای تاریخ این 
شهر منشأ خیر و اثر بودند، افزود: انتظار ما از معاونت عمرانی 

استانداری اصفهان این است که از این شهر پشتیبانی کنند.

رفع مشکل آب شرب شهرضا با پروژه انتقال آب از جنوب
معاون استاندار اصفهان مطرح کرد:

شرکت در انتخابات به مشکلات گره نخواهد خورد

دستگیری قاتل برخوار در 
تهران

گـروه رویـداد: بـه گفتـه فرمانـده انتظامی شهرسـتان 
ایـن  پلیـس  کارآگاهـان  اطلاعاتـی  اشـراف  بـا  برخـوار 
فرماندهـی قاتل شـهروند برخـواری در تهران شناسـایی و 

در یـک عملیـات ویـژه دسـتگیر شـد.
سـرهنگ نعمت خلیلی بیان داشـت: در مهر ماه سـال 
جـاری و بـه دنبال اعلام به مرکز فوریت های پلیسـی ۱۱0 
مبنـی بـر درگیری منجـر به قتل شـهروندی ۳5 سـاله در 
یکی از محلات حاشـیه ای شهرسـتان، اقدامات تخصصی 
کارآگاهـان پلیـس آگاهی این فرماندهی برای شناسـایی و 

دسـتگیری عامل این قتل آغاز شـد.
وی در ادامـه گفت: با حضـور مأموران پلیس در صحنه 
و انجام تحقیقات میدانی مشـخص شـد قاتل پس از وقوع 
ایـن جنایت قبـل از حضور مأمـوران انتظامـی بلافاصله از 

محل متواری شـده است.
در  افـزود:  برخـوار  شهرسـتان  انتظامـی  فرمانـده 
بررسـی های تخصصی و گسـترده کارآگاهان پلیس هویت 
عامـل ایـن جنایت شناسـایی و در پی انجـام اقدامات ویژه 
پلیسـی محل اختفـاء وی در یکی از محلات شـهر تهران 
شناسـایی و سـرانجام متهـم پـس از ۳ مـاه فـرار در یـک 
عملیات هماهنگ و منسجم در مخفیگاهش دستگیر شد.   
سـرهنگ خلیلـی در پایـان خاطرنشـان کـرد: قاتل در 
مواجهـه بـا ادلـه و مسـتندات خـاص پلیـس بـه قتـل به 
انگیـزه اختلافـات قبلی با مقتول اعتـراف کرد کـه در این 
خصـوص پـس از تشـکیل پرونـده بـرای انجـام اقدامـات 

قانونـی بـه مرجـع قضائـی تحویل داده شـد.

سرقت 6۰ میلیارد ریالی از 
کیف پول دیجیتال

گـروه رویـداد: رئیـس پلیـس فضـای تولیـد و تبـادل 
اطلاعـات اسـتان از دسـتگیری فردی که اقدام به سـرقت 
کیـف پول ارز دیجیتال یکی از شـهروندان کـرده بود، خبر 

داد.
سـرهنگ سـید مصطفی مرتضوی بیـان کـرد: در پی 
شـکایت یکـی از شـهروندان مبنـی بر  سـرقت کیف پول 
ارز دیجیتـال وی بـه  ارزش 60 میلیارد ریـال، پرونده ای در 
پلیس فتا اسـتان اصفهان تشـکیل و موضوع شناسـایی و 
دسـتگیری سـارق  در دسـتور کار کارشناسـان قرار گرفت.

وی افـزود: کارشناسـان پـس از بررسـی های فنـی و 
تخصصی و انجام اقدامات هوشـمندانه نهایتاً سـرنخ هایی 
از حضور متهم  در یکی از شهرسـتان های اسـتان اصفهان 
انجـام  از کسـب اطلاعـات و  بـه دسـت آورده و پـس 
هماهنگـی بـا مرجـع قضائـی در یک عملیات منسـجم و 
ضربتی وی را دسـتگیر و به پلیس فتا اسـتان انتقال دادند.

رئیـس پلیـس فتا اسـتان اصفهـان ادامـه داد: متهم 
پـس از روبه رو شـدن بـا مدارک و مسـتندات ارائه شـده 
از سـوی کارشناسـان بـه ناچار لـب به اعتراف بـاز کرده 
و عنـوان داشـت بـا توجـه بـه اینکـه  شـاکی آشـنایی 
زیـادی بـا حـوزه رمـز ارزهـا نداشـت از من خواسـت تا  
کیـف پـول ارز دیجیتـال را برایش نصب کـرده و  ایجاد 
کاربـری نمایـم و بنابرایـن چـون بـه تمامـی رمزهـای 
وی دسترسـی داشـتم وسوسـه شـده و کل  موجـودی 
کیـف پول کـه 60 میلیارد بـود را خالی کـرده و متواری 
شـدم. سـرهنگ مرتضوی با اشـاره به تحویـل متهم به 
مرجـع قضائی گفـت: حوزه رمـز ارزها نیز همانند سـایر 
حوزه هـا نیـاز بـه دانـش خـاص خـود را دارد و ضمـن 
آگاهـی کامـل بـه هیـچ عنـوان نبایـد اطلاعـات کیف 
پـول خـود را در اختیـار افـراد غیـر قـرار دهیـد.  رئیس 
پلیـس  فتـا اسـتان اصفهان بـه هموطنـان گرامی گفت: 
پلیس فتـا به صـورت شـبانه روزی آمـاده پاسـخگویی به 
شـهروندان و کاربـران بـوده و عمـوم مـردم می تواننـد 
بـا  را در خصـوص فضـای مجـازی  مشـکلات خـود 
مراجعـه حضـوری بـه پلیـس فتا و یا اسـتفاده از سـایت 
www.cybErpoLicE.gov. نشـانی  بـه  پلیس فتـا 
ir و تمـاس بـا مرکـز فوریت هـای سـایبری به شـماره 

096۳80 بـا مـا در میـان بگذارند

محدودیت های ترافیکی 
راهپیمایی »حماسه ۹ دی« در 

اصفهان اعلام شد

رئیس پلیـس راهنمایی و رانندگـی فرماندهی انتظامی 
اسـتان اصفهـان، محدودیت هـای ترافیکـی راهپیمایـی 

»حماسـه 9 دی« را در مرکـز ایـن اسـتان اعـلام کـرد.
بـه گـزارش خبرگـزاری پلیـس، رئیـس پلیـس راهور 
اسـتان اصفهان عصر روز جمعه گفت: از ساعت ۲۴ امشب 
توقف هرگونه وسـیله نقلیه در مسـیرهای میدان انقلاب به 
سـمت چهارراه فردوسی و چهارراه آذر در مسیرهای رفت و 

برگشـت محدوده شـمالی رودخانه ممنوع است.
سـرهنگ علی اصغـر زارع افـزود: همچنین از سـاعت 
هفت صبح روز شـنبه تردد و توقف هرگونه وسیله نقلیه در 
مسـیرهای زیر تقاطع پاسـداران، کمال اسماعیل به سمت 
میـدان انقـلاب، تقاطـع آمادگاه و سـیدعلیخان به سـمت 
تقاطـع پاسـداران و کمال اسـماعیل، چهارراه فردوسـی به 
سـمت میـدان انقلاب،چهـارراه آذر و سـه راه هنرسـتان  به 

سـمت میدان انقـلاب ممنوع خواهـد بود.
او تصریـح کـرد: بدلیـل انسـداد مسـیرهای منتهی به 
محـل اجـرای راهپیمایـی، دوربین هـای طـرح زوج و فـرد 
ترافیک هسـته مرکزی شـهر اصفهـان تا سـاعت ۱۳ روز 
شـنبه اعمـال قانـون نمی کنند.سـرهنگ زارع با تشـکر از 
همـکاری مـردم شـهر اصفهـان با پلیـس راهـور تصریح 
کـرد: شـهروندان از حمـل و نقـل عمومـی برای تـردد به 

سـمت مسـیر راهپیمایی اقـدام  کنند.

   خبر کوتاه

رهبری گفت:  در مجلس خبرگان  اصفهان  مردم  نماینده 
انقلاب اسلامی ما به نوعی راهبری و رهبری جبهه مقاومت را 
بر عهده دارد و سبب اتحاد بین گروه های مقاومت در اقصی نقاط 
جهان شده و منافع آمریکای جنایتکار را در معرض خطر قرار 

داده است.
ابوالحسن  سید  آیت ا...  ایمنا،  گزارش  به 
مهدوی در نخستین مراسم سالگرد شهید 
مدافع امنیت، سرهنگ دوم محسن رضایی 
اظهار کرد: تجلیل از مقام شهید در واقع یک 
نوع درس آموزی و پندگیری برای همه افراد 
جامعه است. او افزود: این خون شهید است که در بدنه جامعه 
تزریق می شود و به جامعه حیات معنوی می بخشد، شهید نیازی 
به تجلیل ما ندارد و به درجه عالی از مقام و موقعیت خود رسیده 
است و این ما هستیم که به او نیاز داریم؛ از این رو باید اهداف عالی 
شهدا را با برگزاری چنین جلساتی حفظ کنیم و بسیجیان پای کار 
بیایند و نشان دهند که این راه ادامه دارد. امام جمعه موقت اصفهان 
با بیان اینکه رهبر معظم انقلاب در شرایط امروز جامعه، از همه 
ملت ایران تقاضای هشت میلیون بسیجی مؤمن با بصیرت و پای 
کار خواستند، تصریح کرد: همان طور که ملاحظه می کنید انقلاب 
اسلامی ما به نوعی راهبری و رهبری جبهه مقاومت را بر عهده 
دارد و سبب اتحاد بین گروه های مقاومت در اقصی نقاط جهان 
شده و منافع آمریکای جنایتکار را در معرض خطر قرار داده است 
و همه این موضوعات نشانه بصیرتی است که رهبر معظم انقلاب 
از ما انتظار دارند. آیت ا... مهدوی با بیان اینکه ما امروز آماده ایم تا 
با مقام شهید و شهادت عهد و پیمان بسته و اهداف آنها را زنده 
نگه داریم، اضافه کرد: شهر زیار باید شهدا و علمای خود را معرفی 
کند و از این طریق به همه دنیا هویت خود را منتقل کند؛ باید به 
واسطه خون هر شهیدی صدها نفر پا به رکاب و گوش به فرمان 
رهبر باشند. آیت ا... مهدوی با اشاره به آیه ۲۳ احزاب، گفت: در 
بعضی از مؤمنان، ایمان ها باید به درجه یقین برسد، بعضی به 
مقام شهادت نائل شده و به عهد خود وفا کرده اند و بعضی منتظر 
مانده اند و به هیچ وجه کوتاه نمی آیند و محکم ایستاده اند. دشمنان 
ممکن است تجمع ما را ببینند اما روحیه ما را نمی بینند، از این رو 
برای تقویت ایمان و به دنبال آن عبدا... کامل بودن تلاش کنید.

او با بیان اینکه آیه ۳۲ سوره فاطر به امام زمان )عج( اشاره دارد، 
تصریح کرد: ائمه ما هم در خیرات سبقت می گرفتند، ویژگی آن ده 
هزار نفر یار امام زمان )عج( هم همان است و این وسط ما هستیم 
که به اختیار خود تلاش می کنیم و فقیر محض باقی مانده ایم، 
اما کسانی که ایمان به پروردگار در وجودشان نفوذ کرده همیشه 
آماده اند. امام جمعه موقت اصفهان به خطبه 5۳ نهج البلاغه ابراز 
کرد: امیرالمؤمنین به مالک اشتر نامه نوشتند که از خدا می خواهم 
برای خودم و شما که عمرمان به شهادت و سعادت ختم شود و 
کاش امام زمان نیز چنین دعایی در حق ما بکنند؛ ما به احترام 
خون شهید به اینجا آمده ایم و منتظر ختم به سعادت و شهادت 
شدن هستیم. او با اشاره به موقعیت جهان اسلام و جنگ بین 
غزه و رژیم صهیونیستی، ادامه داد: باید به مردم مظلوم غزه دعا 
کنیم و یاور آنها باشیم چرا که امیرالمؤمنین فرمودند همیشه یاور 
مظلوم باش؛ از این رو باید به همه مظلومان عالم چه مسلمان و 
چه غیرمسلمان رسیدگی کرد که این نگاه اسلام به همه مردم 
دنیا است نه آنچه سازمان ملل و شورای امنیت انجام می دهند و 
با حق وتو نمی گذارند مردم غزه به آرزوی دیرینه خود برسند. آیت 
ا... مهدوی در ادامه به انتخابات پیش رو اشاره کرد و گفت: رهبر 

معظم انقلاب از همه ما انتظار دارند و باید از هم اکنون خود را برای 
انتخابات پیش رو آماده کنیم؛ گره های اقتصادی زیادی در جامعه 
وجود دارد که گاه عوامل درونی و گاه عوامل بیرونی موجب آنها 
شده است، اما شرکت ما در انتخابات به مشکلات گره نخواهد 
خورد بلکه مشکلات ما را حل کرده و دشمن ما را ناامید و دوستان 

ما را در کل دنیا امیدوار خواهد کرد.
Á  با مشارکت در انتخابات، امید جبهه مقاومت

در جهان دوچندان می شود
فرمانده سپاه صاحب الزمان )عج( استان اصفهان نیز در این 
مراسم بیان داشت: اتفاقات عجیبی در منطقه در حال رخ دادن 
است، بعد از شکست داعش، این بار جهان بر اساس رهبری 
خاورمیانه جدید و بر مبنای طوفان الاقصی و جبهه مقاومت شکل 
خواهد گرفت و این عملیات ادامه پیدا خواهد کرد و رزمندگان 
جبهه های مقاومت و جهان اسلام هویت و مظلومیت خود را با 

اقتدار به دنیا اعلام می کنند.
Á  هسته های مقاومت به واسطه انقلاب اسلامی

شکل گرفت
فرمانده سپاه صاحب الزمان )عج( استان اصفهان افزود: در 
طول تاریخ حدود 80 ساله مبارزات فلسطینی تنها چیزی که 
فلسطین را به مسئله اول جهان اسلام تبدیل کرد، انقلاب اسلامی 
ایران و حضرت امام بود که به واسطه این انقلاب هسته های 
مقاومت شکل گرفت.  او تصریح کرد: مبارزان فلسطینی ۴0 
سال سابقه مبارزه با رژیم صهیونیستی را در کوله بار خود داشتند 
و در شرایطی که از خستگی تاب مقاومت را در برابر این رژیم از 
دست داده بودند، ثمره تمام مبارزات و شهادت های آنها در ۱98۱ 
در کمپ دیوید بر باد فنا رفت و در کرانه باختری بر سر تکه ای 
زمین معامله شد و مبارزان و انقلابیون سرشناس به پلیس رژیم 
صهیونیستی فروخته شدند. سردار فدا ادامه داد: با پیروزی انقلاب 
اسلامی شرایط حمایت از فلسطین فراهم شد و جمهوری اسلامی 
با کمک های مستشاری و دفاع همه جانبه خود از طریق مجامع 
و سازمان های بین المللی ظرفیت گروه های فلسطینی را بالا برد 

و از آنها حمایت کرد.
Á  الگوگیری ملت فلسطین از مردم و شهدای

ایران
او با اشاره به الگوگیری مردم فلسطین از مردم و شهدای 

ایران گفت: مردم فلسطین منش، روش ایستادگی و خانواده های 
شهدای ما در هشت سال دفاع مقدس که همه دنیا در طرف 

مقابل ما بودند را دیدند و از ما الگو گرفتند.
فرمانده سپاه صاحب الزمان )عج( استان اصفهان تأکید کرد: 
ملت ایران با ایثار و شجاعت جوانان در یک طرف و با وجود 
تحریم ها در طرف دیگر دست بر زانوان پرتوان خود گرفت و 
مقتدرانه در برابر مردم و حامیان رژیم بعث ایستاد و ملت فلسطین 

ما را الگو قرار داد.
Á  بر که  بود  محکمی  سیلی  الاقصی  طوفان 

آمریکا نواخته شد
او با اشاره به عملیات طوفان الاقصی ابراز کرد: عملیاتی که 
ملت فلسطین انجام داد سیلی محکمی بود که بر آمریکا نواخته شد 
و رهبر معظم انقلاب آن را غیرقابل ترمیم خواندند. سردار فدا افزود: 
با وجودی که آمریکایی ها مأموریت ها را بین خود تقسیم کردند 
و علی رقم اینکه در سال گذشته به اسم زن، زندگی و آزادی از 
افراد جان باخته گفتند و تلاش کردند انقلاب اسلامی را سرنگون 
کنند اما امروز آمریکا و حقوق بشر در برابر این همه قتل و کشتار و 
جنایت رژیم صهیونیستی در غزه سکوت کرده و لب فروبسته اند و 

آبروی خود را در دنیا از دست دادند.
Á  آمریکا، رژیم صهیونیستی و انگلیس برای ما

فرقی ندارند
او با تأکید بر اینکه برای ما آمریکا، رژیم صهیونیستی و 
انگلیس فرقی با هم ندارند، گفت: رسانه های ما به دلیل برخی 
محدودیت ها نمی توانند تمامی دستاوردهای طوفان الاقصی را 
نشان دهند؛ همان طور که مردم فلسطین دچار مشکل هستند 
دشمنان هم دچار مشکل شده اند. فرمانده سپاه صاحب الزمان )عج( 
استان اصفهان ادامه داد: روزانه 500 هزار دلار هزینه جنگ رژیم 
صهیونیستی است. کارخانه های این رژیم تعطیل شده اند و 500 
هزار نفر از ساکنان اراضی اشغالی آواره شده اند و رژیم صهیونیستی 
در تأمین خوراک و اسکان و پناه دادن به آنها دچار مشکل شده 
است و باقی ماندگان در اراضی اشغالی هم دیگر برای تأمین امنیت 
خود به رژیم اعتماد ندارند. او اضافه کرد: رژیم صهیونیستی بر اثر 
عصبانیت حاصل از ضرباتی که خورده است سعی دارد همه جا را از 

بین ببرد اما قدرت شکست ملت فلسطین را ندارد.
Á  را فلسطین  مردم  عصاره شکنجه ۷۰ ساله 

می توان در ۷۰ روز دید
سردار فدا با بیان اینکه عصاره شکنجه ۷0 ساله مردم فلسطین 
را می توان طی ۷0 روز گذشته دید، ابراز کرد: ما ثابت کرده ایم 
که الگوی فلسطینیان هستیم و باید همان طور که ۲۴000 شهید 
استان اصفهان و سایر شهدا امنیت و آرامش را برای ما فراهم 
کردند ما نیز در همه صحنه ها از انقلاب دفاع کنیم. او اذعان 
کرد: امید همه ملت های مسلمان منطقه جمهوری اسلامی ایران 
است، اگر سوریه و عراق و انصارا... یمن و حزب ا... لبنان در برابر 
دشمنان ایستاده اند ایران را متهم می کنند، با این وجود هر کجا 
عملی مردمی، اسلامی و ضدآمریکایی و ضدصهیونیستی باشد ما 

پشتیبان آن خواهیم بود.
Á  جمهوری اســلامی با قدرت بــا فتنه گران

برخورد کرد
فرمانده سپاه صاحب الزمان )عج( استان اصفهان در بخش 
دیگری از سخنان خود به حماسه 9 دی اشاره کرد و گفت: این 
حماسه از آن رو است که افراد خائن قانون، حضور و مشارکت 
مردم در انتخابات را برنتابیدند و به اسلام و نظام جمهوری اسلامی 
و مقدسات توهین کردند، هشت ماه کشور را به آشوب کشیدند 
و خیمه اباعبدا... را سوزاندند، از این رو مردم در 9 دی و مردم 
اصفهان یک روز زودتر حماسه ای آفریدند که طومار آنها را در 
هم پیچید. او با اشاره به اغتشاشات سال گذشته ابراز کرد: در سال 
گذشته نیز مقدمات و ظرفیت هایی را با حمایت ۴0 رئیس جمهور 
و معاون رئیس جمهور در سراسر جهان، سلبریتی ها و چهره های 

ورزشی و هنری ایجاد کردند و به دفاع از اغتشاشگران آمدند.
سردار فدا ادامه داد: در فضای مجازی آن چنان جوانان را فریب 
دادند که انگار انقلاب اسلامی روزهای آخر خود را سپری می کند، 
درحالی که مردم ما مخالف برهنگی و بی بندوباری هستند و رهبر 
معظم انقلاب هم صحنه را به خوبی هدایت کردند و مردم نیز به 
پیروی از ایشان با فتنه گران همراهی نکردند و در نهایت جمهوری 

اسلامی با قدرت با فتنه گران برخورد کرد.
Á امنیت و سلامت انتخابات را تأمین می کنیم

وجود  با  مردم  که  ثابت شد  گذشته  سال  کرد:  تشریح  او 
مشکلات و فشار اقتصادی در مناسبت های مختلف شرکت کرده 
و پای نظام ایستاده اند و در انتخابات آخر سال نیز ایستادگی خود 

را نشان خواهند داد. 

نماینده مردم اصفهان در مجلس خبرگان رهبری:

مهروموم ۷13 واحد صنفي متخلف در اصفهان
گروه رویداد| رئیس مرکز اطلاع رسانی فرماندهی 
انتظامی استان از مهروموم ۷۱۳ واحد صنفی متخلف 
در اجرای طرح نظارت واحدهای صنفی توسط مأموران 
اداره نظارت بر اماکن عمومی سازمان اطلاعات این 

فرماندهی طی آذرماه سال جاری خبر داد.
سرهنگ مسعود طریفی بیان کرد: در اجرای طرح 
نظارت بر واحدهای صنفی که آذرماه سال جاری توسط 
مأموران اداره نظارت بر اماکن عمومی سازمان اطلاعات 
فرماندهی انتظامی استان اصفهان انجام شد از ۱۷ هزار 
و ۱۴۲ واحد صنفی در سطح استان بازدید به عمل آمد.  

او  از مهروموم ۷۱۳ واحد صنفی متخلف در این طرح 
خبر داد و افزود: ۲8۷ مورد از این واحدها به علت ارتکاب 
تخلفات انضباطی عدم رعایت دستورالعمل های صادره و 
ابلاغیه ها، ۲۴9 مورد به علت نداشتن پروانه و ۱۷۷ مورد 
نیز به خاطر دستور قضایی مهروموم و پرونده قضائی نیز 

برای آنها تشکیل شد.
رئیس مرکز اطلاع رسانی فرماندهی انتظامی استان 
اصفهان با اشاره به ابطال 5۳ پروانه کسب واحد صنفی 
متخلف  اظهار داشت: همچنین متصدیان یک هزار و 
۷۲۴ واحد صنفی اخطاریه مهروموم دریافت کرده  و از 

متصدیان  ۲ هزار و ۷۱8 واحد صنفی  دیگر نیز تعهد 
کتبی اخذ شد که در صورت عدم تعهدات خود با آنان 

برخورد قانونی صورت می گیرد.
سرهنگ طریفی، در خاتمه خاطرنشان کرد: اجرای 
این گونه طرح ها با قوت ادامه دارد و پلیس  با هرگونه 
تخلف، قانون شکنی و هنجارشکنی در واحدهای صنفی 
برخورد قانونی می کند و از شهروندان نیز می خواهیم در 
صورت مشاهده هرگونه تخلف و جرمی در واحدهای 
صنفی موضوع را از طریق تماس با شماره تلفن ۱۱0 به 

پلیس اطلاع دهند.

   خبر
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اصفهان

میـدان  محـدوده  در  شـهروندان   
نقش جهـان شـاهد دو اتفاق خـوب بودند، 
نخسـت بهره بـرداری از پـروژه تکمیـل و 
اصلاح روشـنایی کـف و غرفه های میدان 
نقش جهـان و بالاخـره پـس از مدت هـا 
انتظـار و کش وقوس هـای فـراوان افتتاح 
گـذر آقـا نـورالله نجفـی رخ داد. افتتاحی که حواشـی زیادی 
بـه همـراه داشـت و حـالا میـراث دوسـتان و بیشـتر از آنها 
شـهروندان منطقـه از ایـن رخداد رضایت داشـتند. شـهردار 
اصفهـان در مراسـم افتتـاح ایـن پـروژه گفـت: پیش بینـی 
می شـود ایـن گذر بـه یکـی از مهم ترین گذرهـای اصفهان 
و منـازل اطـراف آن به نقاط گردشـگری از جملـه بوم گردی 
و رسـتوران سـنتی تبدیل شـود. به گفته علی قاسـم زاده در 
دوره ششـم مدیریـت شـهری اصفهـان احیای سـه تا چهار 
محور دیگر این کلان شـهر در دسـتور کار قرار گرفته اسـت. 
قاسـم زاده با بیان اینکه یکی از سـخت ترین کارها این است 
کـه بخواهیـم در اماکنـی که شـهرت جهانـی دارد، فعالیتی 
انجـام دهیم اضافه کـرد: میدان نقش جهـان میراثی جهانی 
اسـت؛ ازایـن رو پـروژه اصـلاح روشـنایی و نورپـردازی آن را 
بـرای کمک به جذابیـت میدان بـه بهره برداری رسـاندیم و 
امیدواریـم بتوانیم این اماکن را حفظ کنیم. شـهردار اصفهان 
در مـورد هزینه این پـروژه توضیح داد: حدود 9 میلیارد تومان 
بـرای پـروژه تکمیل و اصـلاح نورپردازی کـف و غرفه های 

میـدان نقش جهـان اصفهان هزینه شـده اسـت. 
Á  گذر آقا نورالله نجفی فصل جدیدی از تعامل و

مشارکت میان سازمانی
معـاون شهرسـازی و معمـاری شـهردار اصفهـان نیـز 
در مراسـم افتتـاح پـروژه گـذر آقا نـورالله نجفی گفـت: این 
گـذر به همـت بلنـد بخش های مختلـف مدیریت شـهری 
و بـا مشـارکت اداره میراث فرهنگی اصفهان بـه بهره برداری 
رسـیده اسـت. وحید مهدویان ایـن افتتـاح را فصل جدیدی 
از تعامـل و مشـارکت سـازنده میـان اداره میراث فرهنگـی و 
شـهرداری اصفهـان دانسـت و اظهـار کـرد: در سـال های 
گذشـته اتفـاق مهمـی در خصوص گذر آقـا نـورالله در جوار 
میـدان امـام )ره( رخ نـداده بـود کـه در ایـن دوره بـا حمایت 
دسـتگاه های متولی از آن گره گشـایی شد. به گفته مهدویان 

این گونـه مکان هـا موجـب می شـود کـه  از  بهره بـرداری 
نه تنهـا نسـل جـوان، بلکه یـک ملت به شـهر خـود افتخار 

. کنند
Á  عزم جدی مدیریت شهری بر صیانت از میراث

تاریخی شهر 
رئیس کمیسـیون عمـران، معماری، شهرسـازی و بافت 
تاریخی شـورای اسـلامی شـهر اصفهان نیز گفت: امشـب 
یکـی از جلوه هـای نازیبـا در بافـت تاریخـی شـهر اصفهان 
بـا همـکاری مدیریت شـهری و شـورای اسـلامی شـهر به 
یکـی زیباترین جلوه های شـهر تبدیل شـد و در حال حاضر 
این گذر مایه افتخار اصفهان اسـت. رسـول میرباقری اظهار 
کرد: شـورای اسـلامی شـهر اصفهـان در دوره ششـم برای 
صیانـت از میراث تاریخی شـهر و رفع معضـل گذر تاریخی 
آقـا نورالله نجفی عزم جدی داشـت. او تأکید کرد: مهم ترین 
نگین شـهر اصفهان سـرمایه های تاریخی آن است، شورای 
اسلامی شـهر اصفهان در دوره ششم برای صیانت از میراث 
تاریخـی شـهر و رفع معضل گـذر تاریخی آقا نـورالله نجفی 
عـزم جـدی داشـت. رئیـس کمیسـیون عمـران، معمـاری، 
شهرسـازی و بافت تاریخی شـورای اسـلامی شهر اصفهان 

بـر ضرورت تسـهیل شـرایط برای سـاکنان بافـت تاریخی 
تأکیـد کرد و افزود: شـرایط زندگـی در بافت تاریخی با دیگر 
نقـاط شـهر متفاوت اسـت ایـن در حالی اسـت کـه معاونت 
شهرسـازی و معماری، سـازمان نوسـازی و بهسـازی شـهر 
و مدیریـت منطقه سـه شـهرداری اصفهـان بایـد متولیانی 
شایسـته بـرای نگهـداری و صیانـت از بافت تاریخی شـهر 
باشـند. او خاطرنشـان کـرد: امیدواریم در ایـن دوره مدیریت 
شـهری روزبه روز شاهد پیشـرفت روند احیای بافت تاریخی 

باشیم.  شهر 
Á  نورالله نجفــی؛ تبدیل تاریخی آقــا  گذر 

ناهنجاری به یک هنجار
مدیـرکل ثبـت و حریـم آثـار و حفـظ و احیـای میـراث 
معنـوی و طبیعـی وزارت میراث فرهنگـی، صنایع دسـتی و 
گردشـگری که پیش ازاین در قامت مدیرکل میراث فرهنگی 
و صنایع دسـتی و گردشـگری اصفهـان بـود گفـت: گـذر 
تاریخـی آقـا نـورالله نجفـی که معضل چندسـاله این شـهر 
بـود بالاخـره بـه همـت مدیریت شـهری بـه بهره بـرداری 
رسـید. علیرضا ایـزدی این حرکت را تبدیـل یک ناهنجاری 
بـه هنجـار عنـوان کرد و تصریـح کرد: اگر کمی به گذشـته 

رجـوع کنیم، بناها همیشـه قشـر مؤمن شـهر بوده اسـت و 
هـر بنایـی در خاطره هـا، یـک مؤمـن شـناخته می شـود. او 
تأکیـد کـرد: بی تردیـد، اصفهان تا همیشـه شـهری ماندگار 
و برجسـته در تاریخ خواهد ماند و امیـدوارم معضل زاینده رود 
نیـز بـه زودی حل شـود و شـاهد جریـان دائمی آن در شـهر 

اصفهان باشـیم.
Á رفع دغدغه 2۰ساله شهروندان اصفهانی

مدیـر بهینه سـازی، تعمیـرات و نگهـداری تأسیسـات 
شـهری معاونت محیط زیسـت و خدمات شـهری شهرداری 
اصفهـان نیـز در مـورد پـروژه تکمیـل و اصـلاح روشـنایی 
کـف و غرفه هـای میـدان نقش جهان گفـت: پـروژه تأمین 
روشـنایی ایـن میـدان بـا اسـتفاده از ۲ هـزار و ۳00 لامـپ 
فـوق کم مصـرف و ۱۲ هـزار متـر کابل انجام شـده اسـت. 
به گفته سـید مهدی حسـینی به روزرسـانی تابلوهـای برق، 
سیسـتم صـوت و تابلوهای بـرق ایمن از دیگـر بخش های 
ایـن پروژه بوده اسـت. حسـینی افـزود: اجرای این پـروژه در 
راسـتای رفع دغدغه ۲0سـاله شـهروندان انجام شـده است. 
تأمین روشـنایی گنبد مسـجد شـیخ لطف الله، منار ساربان و 

مسـجد جامـع نیز در دسـتور کار قـرار دارد. 

مدیریت شـهری ششـم اصفهـان از ابتـدای فعالیت 
خـود توجـه بـه بافـت تاریخـی ایـن کلان شـهر را در 
دسـتور کار خود قرار داد و سـازمان نوسـازی و بهسـازی 
به عنـوان متولـی این امر طی دو سـال گذشـته پیرامون 
میـدان تاریخـی حضـرت امـام خمینـی )ره( پروژه های 
زیـادی اجـرا کـرد که بعضـی از آن هـا، این روزهـا روی 

تابلوهای شـهری نقش بسـته اسـت.
بـه گـزارش ایمنـا، بافت هـای کهن اصفهـان جزئی 
از پیکـره و بدنـه این شـهر و دارای ارزش هـای کالبدی، 
عملکـردی، اقتصادی و فرهنگی اسـت که بـا قابلیت ها 
و توانایـی بالقـوه خـود از سـرمایه های ملـی محسـوب 

می شـود.
ایـن کالبـد و سـاختار در معـرض تهدیـدات بنیـادی 
و  چالش هـا  مسـائل،  تشـخیص  نیازمنـد  و  بـوده 
سـامان دهی آن هـا اسـت، همچنیـن نپرداختن بـه بافت 
فرسـوده شـهر، چه به جای مانـده از شهرنشـینی دوران و 
چـه انباشـته از جریان هـای نابسـامان، رشـد شـهر را به 
پیرامـون سـوق می دهـد و ایـن حکایـت از آن دارد کـه 
همـراه بـا نابسـامانی ها، ثروت های شـهری بسـیاری در 
دل شـهر رهـا می شـود و هزینه هـای بـالای بنـا کردنِ 
بافت هـای دیگـر بر گُرده شـهر نهـاده می شـود. با توجه 

بـه اهمیـت این موضوع، سـازمان نوسـازی و بهسـازی 
شـهر اصفهـان پیرامـون میـدان تاریخـی حضـرت امام 
خمینی )ره( طی دو سـال گذشـته پروژه هایـی اجرا کرده 
اسـت که مهم تریـن آن ها در تابلوهای شـهری اصفهان 

به شـهروندان اطلاع رسـانی شـده اسـت.
احیا و سـاماندهی بازار حسـن آباد به مسـاحت ۱۳۷0 
متـر مربـع بـا هزینـه ۲0 میلیـارد ریـال یکـی از ایـن 
اقدامات به شـمار می رود. دیگر اقدام انجام شـده توسـط 

سـازمان نوسازی و بهسازی شـهر اصفهان ساماندهی و 
کف سـازی خیابـان سـپاه بـا هزینـه 98 میلیـارد ریال با 

مسـاحت 9۷5۲ متـر مربع بوده اسـت.
سـاماندهی بـازار منجـم در محـدوده بـازار تاریخـی 
اصفهـان در دو بخـش بـا هزینـه ۳۲ میلیـارد ریـال بـه 

مسـاحت ۴۴۲ متـر مربـع انجـام شـده اسـت.
سـاماندهی بـازار چیت سـازها بـا هزینـه ۳0 میلیـارد 
ریـال با مسـاحت ۱۳58 متر مربع یکی دیگـر از اقدامات 
سـازمان نوسازی و بهسازی شـهر اصفهان طی دو سال 
گذشـته بـود. حسـینیه »گلبنـدان« کـه از جملـه میراث 
تخریب شـده در عرصـه میـدان امـام اصفهـان بـود که 
بازسـازی، مرمـت و بـه یـک میدانـگاه و فضـای بـاز 
شـهری تبدیـل شـد؛ احیـای این حسـینیه بـا هزینه ۲8 
میلیـارد ریـال بـه مسـاحت 5۲0 متـر مربع انجام شـده 

است.
یکـی دیگـر از اقدامـات انجـام شـده، سـنگ فرش و 
بدنه سـازی کوچه های نـور و صهبا با هزینـه ۱0 میلیارد 
ریـال بـه شـمار مـی رود. سـاماندهی بـازار مخلـص در 
مجـاورت میـدان امـام )ره( بـا هزینـه ۳9 میلیـارد ریال 
و  نوسـازی  سـازمان  توسـط  نیـز  متـر   ۲۳۳ به طـول 

بهسـازی شـهر اصفهـان انجام شـد.

هزینه ۵ هزار میلیارد تومانی 
دولت در کاشان

فرماندار کاشــان ضمن تأکید بر عملکرد مثبت دولت در 
توســعه و عمران گفت: بالغ بر پنج هزار میلیارد تومان اعتبار 
به بخش های مختلف کاشان اختصاص پیدا کرد. به گزارش 
ایمنا ، محمدشریف زارعی در جلسه شورای اداری شهرستان 
کاشان ضمن اشاره به توسعه و عمران در حوزه های مختلف 
اظهار کرد: عملکرد دولت در این دوره بسیار مثبت بوده و بسیار 
حائز اهمیت اســت که ما به عنوان مسئولان نظام در بحث 
خدمت رسانی و ایجاد رضایتمندی مردم جهاد تبیین انجام دهیم. 
او افزود: دشمن در حوزه مشارکت عمومی حساب ویژه ای باز 
کرده و سعی دارد تا مشارکت در انتخابات را کاهش دهد، این 
وظیفه ما است تا با جهاد تبیین عملکرد و فعالیت مثبت خود 
را برای مردم معرفی کنیم. فرماندار ویژه کاشان آگاه سازی و 
اطلاع رسانی به مردم را از جمله وظایف مهم مسئولان عنوان 
کرد و گفت: بالای پنج هزار میلیارد تومان خدمات دولت در 
شهرستان کاشان صورت گرفته است. فرماندار ویژه کاشان 
خاطرنشان کرد: هر دســتگاه باید دغدغه آگاه سازی و اقناع 
آفرینی داشــته باشد، مردم حق دارند خبرهای مثبت مدیران 
را بشــنوند.  او افزود: بالاخره ما به عنوان مسئولان نظام در 
جغرافیای منطقه کاشان مشغول به خدمت رسانی هستیم و 
باید در زمینه افزایش رضایتمندی تلاش مضاعفی را به کار 
بگیریم. فرماندار ویژه کاشان بیان کرد: برخی عنوان می کنند 
دولت در کاشان اقدامی انجام نداده؛ این موضوع ممکن است 
از روی ناآگاهی باشد و ما به عنوان فرماندار و مسئول مقصریم 
که اقدامات را اطلاع رسانی نکرده ایم. زارعی ضمن اشاره به 
ارائه خدمات مختلف در روستاهای کاشان گفت: ارائه خدمات 
انجام شده در افزایش سطح رضایتمندی تأثیر بسزایی هستند 
در حالی که دولت در حوزه اقتصاد نیز اقدامات بنیادی زیادی 
انجام داده است. او با بیان اینکه ابزارهای زیاد و بزرگی برای 
ایجاد امیدآفرینی در اختیار ما اســت، تأکید کرد: دشمن مثل 
همیشــه ناامید می شود و مطمئناً مردم با حضور پرشور خود 

در پای صندوق های رأی همانند گذشته حماسه می آفرینند.

کشف ۷۰ بسته هروئین 
بلعیده شده در اردستان 

گروه استان: فرمانده انتظامی شهرستان اردستان از کشف 
۷00 گرم مواد مخدر بلعیده شــده توسط یک قاچاقچی مواد 

افیونی در عملیات مأموران انتظامی این فرماندهی خبر داد. 
سرهنگ  مصطفی صادق زاده   بیان داشت: در راستای 
طرح مبارزه با قاچاق مواد مخدر و برخورد قاطعانه با سوداگران 
مرگ و با انجام اقدامات تخصصی مشخص شد محموله ای از 
مواد افیونی توسط شخصی در یکی از محورهای مواصلاتی 
شهرستان در حال جابه جایی اســت که بررسی موضوع در 

دستور کار مأموران انتظامی این فرماندهی قرار گرفت.
او در ادامــه گفت: در این راســتا مأموران پلیس مبارزه با 
مواد مخدر و پاسگاه انتظامی برزاوند ضمن هماهنگی با مرجع 
قضائی به محور موردنظر اعــزام و با انجام اقدامات میدانی 
گسترده موفق شدند یک دســتگاه خودرو سمند متعلق به 
قاچاقچی مواد مخدر را شناسایی و در عملیاتی ضربتی آن را 
متوقف کنند. فرمانده انتظامی شهرستان اردستان تصریح کرد: 
مأموران پلیس در بررسی های دقیق انجام شده مقدار ۷00 گرم 
هروئین در قالب ۷0 بسته ۱0 گرمی که توسط سرنشین خودرو 

به روش  بلعیدن در حال انتقال آن بود را کشف کردند.
این مقام انتظامی در پایان با اشاره به اینکه متهم پس از 
تشــکیل پرونده برای انجام اقدامات قانونی به مرجع قضائی 
تحویل داده شد از شــهروندان خواست در راستای مبارزه با 
سوداگران مرگ در صورت مشاهده هرگونه موارد مشکوک 
در خصوص حمل و توزیع مواد مخدر مراتب را سریعاً از طریق 

تماس با شماره ۱۱0 به پلیس اطلاع دهند.

مهروموم 2 کارگاه آلاینده در 
خمینی شهر

واحدهای آلاینده زیر ذره بین کارشناســان محیط زیست 
اصفهان قرار دارند . به گزارش خبرگزاری صداوسیما، رئیس 
اداره حفاظت محیط زیست خمینی شهر گفت: با پیگیری اداره 
حفاظت محیط زیست خمینی شهر برای جلوگیری از آلودگی 
منابع آب وخاک و مدیریت پساب دو کارگاه آلاینده رنگرزی 
حوله و آلایش دام در سطح شهرستان مهروموم شدند. مهدی 
صادقی افزود: کارشناسان حفاظت محیط زیست شهرستان 
خمینی شهر با اجرای گشت های مستمر و شبانه با جدیت پیگیر 
مباحث زیست محیطی هســتند. او ادامه داد:این دو واحد در 
صورت رفع مباحث زیست محیطی به چرخه تولید برمی گردند.

دستگیري سارق محتویات 
خودرو در  خمینی شهر 

گروه استان : فرمانده انتظامی شهرستان خمینی شهر از 
شناسایی و دستگیری سارق محتویات خودرو با اعتراف به 5 
فقره سرقت در این شهرستان خبر داد.  سرهنگ   غلامرضا 
براتی بیان داشت: در پی وقوع چندین فقره سرقت محتویات 
و تجهیــزات داخل خودرو در برخی از محلات شهرســتان 
خمینی شهر، پیگیری موضوع جهت شناسایی و دستگیری 
سارق یا سارقان در دستور کار مأموران پلیس این فرماندهی 
قرار گرفت. او در ادامه گفت: مأموران انتظامی کلانتری ۱۳با 
انجام اقدامات میدانی در نهایت سارق سابقه دار را در این رابطه 
شناسایی کرده و در یک اقدام ضربتی متهم را در مخفیگاهش 
دستگیر کردند. فرمانده انتظامی شهرستان خمینی شهر با اشاره 
به کشف یک دستگاه گوشی تلفن همراه مسروقه از مخفیگاه 
سارق خاطرنشان کرد: متهم در تحقیقات تکمیلی پلیس به 5 
فقره سرقت محتویات و تجهیزات خودرو در سطح شهرستان 
اعتراف کرد که پس از تشــکیل پرونده برای انجام اقدامات 

قانونی به مرجع قضائی تحویل داده شد.

  شهر   استان

آغاز نصب پلاک های پستی 
هوشمند در منطقه ۵

گروه اصفهان: مدیر منطقه 5 شهرداری اصفهان با بیان 
اینکه طرح نصب پلاک های هوشمند منازل مسکونی و 
واحدهای تجاری این منطقه آغاز شده است، گفت: اجرای 
این طرح تا پایان ســال جاری در این منطقه ادامه خواهد 

داشت.
حسین کارگر با اشاره به آغاز نصب پلاک های هوشمند 
روی منازل مســکونی منطقه 5 اصفهان اظهار کرد: این 
طرح که با همت معاونت برنامه ریزی و با همکاری سازمان 
زیباسازی شهرداری اصفهان به صورت هماهنگ در سطح 
شهر اصفهان در حال اجرا است، به محدوده منطقه 5 رسیده 
شده است و مجریان آن در حال نصب پلاک های منازل و 
واحدهای تجاری این منطقه هستند که این پلاک ها شامل 

کد پستی و کد شناسایی است.
او افزود: اجرای این طرح از خیابان نظر در محله جلفا 
آغاز و هم اکنون ۲0 هزار پلاک در خیابان های چهارباغ بالا، 
حکیم نظامی و محله های جلفا و سنگ تراش ها نصب شده 

است.
مدیر منطقه 5 شهرداری اصفهان گفت: اجرای طرح 
نصب پلاک های هوشمند منازل مسکونی تا پایان ۱۴0۲ 
در این منطقه ادامه خواهد داشت و همه منازل و مکان های 

تجاری آن دارای پلاک هوشمند خواهند شد.
کارگر با بیان اینکه برای اجرای این طرح در ســطح 
منطقه 5 شهرداری بیش از 55 میلیارد ریال اعتبار در نظر 
گرفته شده است، تصریح کرد: در طول اجرای طرح، حدود 
50 هزار واحد مسکونی و تجاری این منطقه دارای پلاک 

هوشمند می شوند و از خدمات آن بهره مند خواهند شد.

پیشرفت ۴۰ درصدی 
پروژه تقاطع غیرهمسطح 

صاحب روضات
گروه اصفهان: به گفته معاون عمران شهری شهردار 
اصفهان پروژه تقاطع غیرهمســطح صاحب روضات که با 
هدف کاهش ترافیک و تســهیل عبور و مرور در بزرگراه 
شهید خرازی در حال احداث است، به پیشرفت ۴0 درصدی 

رسیده است.
اصغر کشاورزراد در این باره اظهار کرد: با توجه به حجم 
تردد پل جهاد و خیابان های آیت الله اشرفی و آتشگاه، پروژه 
تقاطع غیرهمســطح صاحب روضات به طول ۳۲ متر در 
دو لاین عبوری به عرض 9 متر در حال احداث اســت و 
به عنــوان خیابان کمکی علاوه بر کاهش بار ترافیک این 

مسیرها، دسترسی غرب به شرق را تسهیل می کند.
او افزود: این پروژه با هدف اتصال خیابان بهســتان به 
صاحب روضات در حال اجرا است که کاهش بار ترافیکی پل 
جهاد و خیابان کهندژ و تسهیل عبور و مرور در بزرگراه شهید 

خرازی از مزایای مهم اجرای این پروژه است.
معاون عمران شهری شهردار اصفهان ادامه داد: تاکنون 
۳۷00 مترمکعب خاک برداری و ۴۳00 مترمکعب بتن ریزی 
با اعتبار 600 میلیارد ریال برای این پروژه انجام شده است.

معرفی زنان تأثیرگذار اصفهان 
در تورهای ویژه گردشگری روز 

زن
گروه اصفهان: مدیر مجموعه تاریخی فرهنگی و مذهبی 
تخت فولاد از برگزاری تورهای ویژه گردشگری با حضور 
بانوان اصفهانی و با هدف معرفی زنان تأثیرگذار اصفهان 

ویژه هفته گرامیداشت مقام مادر و روز زن خبر داد.
ابراهیم عمرانی با اعلام اینکه تورهای ویژه گردشگری 
با حضور بانوان اصفهانی و با هدف معرفی زنان تأثیرگذار 
اصفهان ویژه هفته گرامیداشت مقام مادر و روز زن، برگزار 
می شود، اظهار کرد: این تورهای گردشگری در دور محور 
مجموعه تاریخی فرهنگی مذهبی تخت فولاد تحت عنوان 
»مسیر بهشت« و »مسیر سرشت« برگزار می شود که در 
آن شرکت کنندگان با گنجینه نهفته در خاک اصفهان آشنا 

می شوند.
او افزود: مخاطب عام تورهای ویژه گردشگری تخت 
فولاد بانوان هستند که به مناسب هفته گرامیداشت مقام زن 

می توانند در این رویداد شرکت کنند.
مدیر مجموعه تاریخی فرهنگی و مذهبی تخت فولاد 
خاطرنشان کرد: تور گردشگری در مسیر بهشت از تکیه بابا 
رکن الدین آغاز می شود، سپس گردشگران از تکیه کازرونی، 
تکیه سیدالعراقین، موزه سنگ، تکیه خاتون آبادی و تکیه 
میرفندرسکی دیدن می کنند؛ در مسیر سرشت نیز پس از 
حضور در تکیه بابا رکن الدین، از تکیه مادرشاهزاده، بیدآبادی، 
بانو امین، تکیه خوانساری و صاحب روضات بازدید می کنند.
عمرانی با اشــاره به بازدید گردشــگران از مزار بانوان 
فرهیختــه اصفهانی تصریــح کرد: به مناســبت هفته 
گرامیداشــت مقام مادر و روز زن، شرکت کنندگان در این 
تورها، با بانو امین، مجتهده و تنها مفسر قرآن کریم آشنا 
می شوند که برای نخستین بار این کتاب الهی را از آخر به 

اول تفسیر کرده و به بانوی ایرانی مشهور است.
او ادامه داد: از شــخصیت های مهم دیگری که در این 
تورهای ویژه معرفی می شوند، سردار مریم معروف به بانوی 
سردار و شهیده بحرینیان از شهدای انقلاب اسلامی هستند.
مدیر مجموعه تاریخی فرهنگی و مذهبی تخت فولاد 
با اشاره به نحوه شرکت در این تورهای گردشگری گفت: 
بانوان علاقه مند می توانند به شــماره 090۲80۱۱۳55 در 
پیام رسان ایتا برای شرکت در این تورها اعلام آمادگی کنند.
عمرانی خاطرنشــان کرد: این تورهای گردشگری با 
حداقل ۲0 نفر و حداکثر 60 نفر در مســیرهای ذکر شده 
برگزار می شود و راهنمایان گردشگری، نکات موردنظر را 

برای گردشگران بیان می کنند.

گذر آقا نورالله نجفی در اصفهان افتتاح شد

نصب تابلوهای اقدامات شهرداری در محدوده میدان امام )ره(

سخنگوی شورای شهر اصفهان خبر داد

تخصیص هزار میلیارد ریال اعتبار به رینگ چهارم در هر سال
سـخنگوی شـورای اسـلامی شـهر اصفهـان بـا تأکید بر 
لـزوم تدبیـر مدیریـت اسـتان بـرای توزیـع عادلانه عـوارض 
سـبز گفـت: اصفهان به لحـاظ سـرانه، پرجمعیت تـر و از نظر 
آلایندگی تأثیرپذیرتر اسـت، اما سـرانه ای که دریافت می کند، 
یک سـی ام سـرانه شـهرهایی اسـت کـه فاصلـه بیشـتری با 
صنایـع آلاینـده دارد و ایـن اجحـاف دیگـری در حق اصفهان 

است.
علـی صالحـی بـه ایمنـا گفـت: موضـع 
اصلـی شـورای اسـلامی شـهر اصفهـان 
در رابطـه بـا صنایـع آلاینـده، انتقـال آن از 
موقعیـت جغرافیایـی اصفهـان یـا اصلاح 
وضعیـت آلایندگـی و تأمیـن مشـخصات 
زیسـت محیطی و موارد مدنظر مجموعه های اسـتاندارد در این 
حوزه اسـت که این نگاه بلندمدت اسـت و شـاید در کوتاه مدت 
قابل دسـتیابی نباشـد. او با اشـاره به مـوارد کوتاه مـدت کنترل 
آلایندگی ها افزود: عوارض سـبز و هزینه های مسـئولیت های 
اجتماعـی صنایع آلاینده می تواند بخشـی از راهکار کوتاه مدت 
مجموعه صنایع باشـد تا بخشـی از مشـکلات را التیام دهیم 
و حداقـل یـک نـگاه کوتاه مدت بـه رفع بخشـی از آلایندگی 
و منابـع آلاینـده از جملـه منابـع متحـرک داشـته باشـیم. 
سـخنگوی شـورای اسـلامی شـهر اصفهان با بیان اینکه اگر 
صنایـع مهـم و بـزرگ اسـتان کـه جزو منابـع آلاینـده اصلی 
محسـوب می شـوند، بتواننـد وظیفـه خـود را در این رابطـه ادا 
کننـد، به طـور حتـم در حـوزه حمل ونقـل شـهری به ویـژه در 
کلان شـهر اصفهـان مؤثـر خواهـد بـود، ادامـه داد: بر اسـاس 
پژوهش هـا و جمع بندی هـای مختلـف، عوامل جـدی در کنار 

آلایندگـی صنایـع وجـود دارد کـه از جملـه آن ها می تـوان به 
اسـتفاده از سوخت های فسیلی در منازل و کارگاه های صنعتی 
و آلاینده های متحرک شـامل خودروهای سـنگین جابه جایی 
بار، خودروهای شـخصی و وسـایل حمل ونقل عمومی اشـاره 
کـرد، از ایـن رو توجـه بـه ارتقای نـاوگان حمل ونقـل عمومی 
یـک ضـرورت اسـت. انتظـار داریـم صنایـع نیز حقـوق مردم 
اصفهـان را در رابطـه بـا انجام اقدامـات کوتاه مدت بـرای رفع 
معضـل آلایندگـی هـوای اصفهـان ادا کنند  صالحـی با بیان 
اینکـه هزینه هـای حـوزه حمل ونقـل قابل توجه اسـت، گفت: 
بااین حـال صـرف هزینـه در این زمینـه و ادای حـق ریه های 

مـردم شـهر اصفهان توسـط صنایـع می تواند به رفع بخشـی 
از مشـکلات کمـک کنـد، بـه همیـن دلیـل در دوره ششـم 
مدیریـت شـهری با پنـج برابر کـردن اعتبارات قطار شـهری 
تـلاش می کنیـم خط دو متـرو را راه اندازی کنیـم.  او ادامه داد: 
هر سـال در بودجـه و اعتبارات شـهرداری حدود هـزار میلیارد 
ریـال اعتبـار برای رینگ چهارم شـهر اصفهـان در نظر گرفته 
شـده اسـت.   سـخنگوی شـورای اسـلامی شـهر اصفهان با 
بیان اینکه طی دو سـال اخیر معادل چهار سـال گذشـته خرید 
اتوبوس انجام شـده اسـت، همچنین به سمت خرید اتوبوس و 
تاکسـی برقی حرکت می کنیـم، تصریح کرد: سـال جاری 60 

درصـد بودجـه عمرانی یـا ۴0 درصد کل بودجه شـهر در حوزه 
توسـعه ناوگان حمل ونقل عمومی هزینه شده اسـت، از این رو 
انتظـار داریـم صنایع نیـز حقوق مـردم اصفهـان را در رابطه با 
انجـام اقدامات کوتاه مـدت برای رفع معضـل آلایندگی هوای 
اصفهـان ادا کننـد.  او بـا اشـاره بـه اینکه قانون عوارض سـبز 
از دو سـال گذشـته تاکنـون به صـورت جدی اجرا نمی شـود و 
صنایـع خـود را به پرداخت تعهـدات ملزم نمی داننـد، ادامه داد: 
تا امروز حتی یک ریال از مصوبه جدید به حسـاب شـهرداری 
واریز نشـده اسـت، همچنین هزینه های مسـئولیت اجتماعی 
صنایع باید در حوزه مسـائل زیسـت محیطی هدفمند و کمکی 
بـه ارتقـای زیسـت پذیری شـهر اصفهـان شـود.  صالحـی با 
تأکید بر لزوم تدبیر مدیریت اسـتان نسـبت بـه توزیع عوارض 
سـبز گفـت: اصفهان به لحـاظ سـرانه، پرجمعیت تـر و از نظر 
آلایندگی تأثیرپذیرتر اسـت، اما سـرانه ای که دریافت می کند، 
یک سـی ام سـرانه شـهرهایی اسـت کـه فاصلـه بیشـتری با 
صنایـع آلاینـده دارد و ایـن اجحـاف دیگـری در حق اصفهان 
اسـت کـه انتظـار داریـم بـا ورود دقیـق سـازمان حفاظـت 
محیط زیسـت و اداره کل مالیـات و دارایـی، مالیـات و عوارض 
سـبز وصـول شـود.    او بـا بیـان اینکـه مدیریت اسـتان باید 
سـهم مردم اصفهان را با عدالت و مطابق با واقعیت در تقسـیم 
ایـن عـوارض احقاق کند تـا بتوانیم هرچـه زودتـر پروژه های 
در دسـت اجـرا بـرای ارتقـای حمل ونقـل عمومـی را بـه ثمر 
برسـانیم، تأکیـد کـرد: راهـکار اصلـی و بلندمـدت در رابطه با 
وضعیـت هـوای اصفهـان، تغییـر رویکـرد در حـوزه صنایـع 
آلاینـده، اصـلاح فرایندهـا، توسـعه نیافتـن یا انتقـال آن ها به 

مناطق دیگر اسـت.
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جامعه

  نگاه   کوتاه از کشور

وجود ۴۵۰ هزار بیمار مبتلا به دیابت در اصفهان
رئیـس دانشـگاه علـوم پزشـکی اصفهـان بـا تأکید بر 
اینکـه بیماری هـای فشـارخون و دیابت قاتلان خاموشـی 
هسـتند کـه علائمـی ندارند و پـس از غربالگـری از وجود 
آنهـا مطلـع می شـویم، گفـت: کنتـرل نشـدن ایـن دو 
بیمـاری افـراد را دچـار عـوارض جـدی می کنـد و هیـچ 

بازگشـتی بـرای آنهـا وجود نـدارد.
به گزار ایسـنا، شـاهین شـیرانی رئیس دانشـگاه علوم 
دانشـگاه علـوم  در نشسـت خبـری  اصفهـان  پزشـکی 
پزشـکی اصفهـان، بـا تأکید به اینکـه ما سـلامت را حق 
مـردم می دانیـم و وظیفه حاکمیت تأمین سـلامت اسـت، 
اظهـار کرد: در اسـتان اصفهان سـلامت ۲8 شهرسـتان و 
بیـش از پنج میلیون نفر از افراد با دانشـگاه علوم پزشـکی 
اسـت. قطعا در حوزه سـلامت پیشـگیری بـر درمان مقدم 

است.
او بـا تأکیـد بـر اینکـه بـا پیشـگیری در حـوزه درمان، 
هزینه هـای کمتری مصرف می شـود و اثربخشـی بسـیار 
بیشـتری مشـاهده خواهیم کرد، افزود: گاهی با پیشگیری 
از بسـیاری از اتفاقـات جلوگیری می شـود. سردسـته علل 
مـرگ و میـر در دنیـا، کشـور و اسـتان بیماری هـای قلبی 
و عروقـی و سـپس حـوادث و بعـد سـرطان اسـت. اگر از 
ایـن سـه عامل جلوگیـری کنیم، به سـلامت مردم کمک 

کرده ایـم.
رئیـس دانشـگاه علوم پزشـکی اصفهـان تصریح کرد: 
در نظـام سـلامت، قانونـی وجـود دارد کـه بـر اسـاس آن 
در صـورت تأمیـن بـودن از نظـر مالـی و نیروی انسـانی، 
۲5 درصـد سـلامت مردم بـر عهده وزارت بهداشـت و ۷5 
درصـد باقی مانـده بر عهده سـازمان ها و خود مردم اسـت.

Á تنگی رگ های قلب از جوانی آغاز می شود
او در خصـوص تعامـل بـا دیگـر سـازمان ها، توضیـح 
داد: رئیـس دانشـگاه علـوم پزشـکی، وظیفـه دارد، بیـن 
دسـتگاه های مختلف تعامـل برقرار کند تـا از فرصت های 
موجـود با هـدف ارتقای سـلامت مردم بـا همراهی دیگر 
نهادهـا و سـازمان ها اسـتفاده کـرد. مسـئولیت دانشـگاه 
علوم پزشـکی جـدا از آموزش و پژوهش، ارتقای سـلامت 
مـردم، ایـن موضوع جزو قانون و تکلیفی بسـیار سـنگین 
و ایـن وظیفه سـنگین نیازمند یاری و همراهـی تمام افراد 

است.
شـیرانی آغـاز تنگی رگ هـای قلـب را از دوران جوانی 
دانسـت و گفـت: بـا افزایش سـن علائم آن بیشـتر ظاهر 
می شـود، پـس بایـد از بـروز بیماری هـا پیشـگیری کنیم، 
بیماری های فشـارخون و دیابت قاتلان خاموشـی هسـتند 
کـه علائمـی ندارنـد و پـس از غربالگـری از وجـود آنهـا 

می شـویم. مطلع 
او ادامـه داد: هنگامـی علائـم ایـن دو بیمـاری نمایان 
می شـود که دیـر و تأثیرات آن بر عضوهـای مختلف بدن 
از جمله چشـم و کلیه قابل مشـاهده اسـت، کنترل نشـدن 
ایـن دو بیمـاری افـراد را دچـار عـوارض جـدی می کند و 

هیچ بازگشـتی بـرای آنها وجـود ندارد.
Á  بیمارستان ها ICU ۷۰ درصد افراد بستری در 

از مجروحان حوادث ترافیکی هستند
رئیـس دانشـگاه علـوم پزشـکی اصفهـان با اشـاره به 
شـرایط متفـاوت جامعـه نسـبت به گذشـته، خاطرنشـان 
کـرد: اکنـون مـواد غذایی بـا مـواد غذایی دهه هـای قبل 
متفـاوت دارد، مـدارس بـه جـای بـرف بـرای آلودگی هوا 
تعطیل می شـوند و مشـخص نیسـت بـا ایـن وضعیت به 

کجـا خواهیم رسـید.
او مـادر را محـور سـلامت در خانواده محسـوب کرد و 

افـزود: مـادر می تواند از نمـک و روغن کمتـری برای غذا 
اسـتفاده، غذاهـای سـالم را با غذاهـای ناسـالم جایگزین 
 ccU کنـد و در نهایـت با توجه با این اقدامـات به نوعی

بسـازد و از سـکته های قلبی پیشـگیری کند.
شـیرانی، اضافـه کرد: بیـش از ۷0 درصد افراد بسـتری 
در icU بیمارسـتان ها از مجروحـان حـوادث ترافیکـی 
هسـتند و درصورتی کـه افـراد حیـن رانندگی با خـودرو یا 
موتورسـیکلت موارد ایمنـی را رعایت کنند بـه نوعی خود 

icU سـاخته اند.
او گفـت: در اوایـل انقلاب با 5۳ میلیون جمعیت سـن 
امیـد بـه زندگـی 5۳ سـال بـود و اکنـون بـا 80 میلیـون 
جمعیـت، سـن امیـد بـه زندگـی بـه بـالای ۷5 سـال در 

مـردان و حـدود 80 سـال در زنـان رسـیده اسـت.
Á اجرای پویش غربالگری دیابت و فشارخون

علـوم  دانشـگاه  بهداشـت  معـاون  گلـه داری  حمیـد 
پزشـکی و رئیـس مرکـز بهداشـت اسـتان اصفهـان در 
خصـوص پویـش غربالگـری دیابـت و فشـارخون، اظهار 
کـرد: پویـش غربالگـری دیابـت و فشـارخون از ۲0 آبـان 
با دسـتور وزیر بهداشـت آغاز شـد و تـا ۱5 دی ادامه دارد. 
هـدف اجـرای این طـرح، افزایـش آگاهی عموم مـردم در 
خصـوص بیمـاری دیابت و فشـارخون، شناسـایی بیماران 
مبتـلا بـه فشـارخون و دیابـت جدیـد و افـراد پـره دیابت 
و افزایـش آگاهـی بیمـاران در خصـوص نحـوه مراقبت و 

ادامـه درمـان بوده اسـت.
او دربـاره گروه هـای هدف این طرح توضیـح داد: گروه 
هـدف ایـن طرح شـامل تمـام افـراد بـالای ۱8 سـال در 
سـطح اسـتان و مادران باردار در تمام سـنین می شـود، بر 
اسـاس شـیوه نامه ابلاغی باید در شـهرها و روستاهای زیر 
۲0 هـزار نفـر که در اسـتان اصفهـان حدود یـک میلیون 
و ۳00 هـزار نفـر جمعیت سـاکن و حـدود 900 هـزار نفر 
از ایـن تعـداد بالای ۱8 سـال هسـتند، ۱00 درصـد گروه 

هـدف مـورد غربالگری قـرار گیرند.
معاون بهداشـت دانشگاه علوم پزشـکی و رئیس مرکز 
بهداشـت اسـتان اصفهـان، تصریـح کـرد: در سـه شـهر 
خوانسـار، گلپایـگان و شـهرضا کـه طرح تحول سـلامت 
اجـرا شـده بود نیـز بایـد ۱00 درصد جمعیت سـاکن مورد 
غربالگری قرار می گرفتند و در سـایر شـهرهای استان نیز 
۷0 درصـد جمعیت باید مـورد غربالگری قـرار می گرفتند.
او بـا اشـاره بـه اینکه افراد بـرای شـرکت در این طرح 
بـه مراکـز و پایگاه هـای بهداشـت فراخوان شـدند، گفت: 

هـر فـرد بـالای ۱8 سـال مـورد غربالگـری فشـارخون و 
هـر فرد بـالای ۴0 سـال مـورد غربالگری قند خـون قرار 
گرفتنـد، در افـراد بیـن ۱8 تـا ۴0 سـال نیـز در صـورت 
داشـتن سـابقه دیابت در فامیل درجه یک، داشـتن فعالیت 
بدنـی کم در طول هفته، داشـتن اضافه وزن، دارای سـابقه 
دیابـت بـارداری و داشـتن فشـارخون بـالا نیز تسـت قند 

انجام شـد.
گله داری ادامه داد: از افراد بالای ۱8 سـال پرسشـگری 
انجـام و حجـم نمونـه بـر اسـاس مطالعـات قبلـی، حدود 
هـزار نفـر در نظر گرفته شـد و تـا پایان آذرمـاه ۱06۲ نفر 
در ایـن مطالعـه شـرکت کردند، در نتایج حاصل شـده، ۴۳ 
درصـد اطلاعـی از اجـرای این پویش نداشـتند، ۲۱ درصد 
فرصت کافی برای شـرکت در پویش نداشـتند، ۱۱ درصد 
نیـز پیـش از ایـن آزمایـش داده بودنـد و شـرکت مجـدد 
در ایـن پویـش را لازم نمی دانسـتند. بـر اسـاس نتایـج به 
دسـت آمـده از ایـن پرسشـگری، تصمیـم گرفته شـد در 
فرصـت باقی مانـده اطلاع رسـانی بهتـری به مـردم انجام 

شود.
Á  ایجاد یک تا سه پایگاه در هر بیمارستان به

منظور غربالگری دیابت و فشارخون
همچنین فرزیـن خوروش مدیر گروه عفونی دانشـگاه 
علـوم پزشـکی اصفهـان، در ایـن نشسـت اظهار کـرد: با 
توجـه بـه برنامه ریزی هـای قبلـی در روسـتاها در اجـرای 
پویـش غربالگـری دیابـت و فشـارخون مشـکلی وجـود 
نداشـت و مشـکلات موجود در حوزه شـهری بود؛ اما یک 
تـا سـه پایگاه در هر بیمارسـتان به منظـور غربالگری این 

دو بیمـاری، دایر شـد.
او بـا تأکیـد بـر اینکـه سـکته های قلبی یکـی از علل 
ایجـاد ناتوانـی برای افراد به شـمار مـی رود، افـزود: حدود 
۳0 تـا 50 درصـد ناتوانی هـا پایـدار باقـی می مانـد، پـس 
مبحـث پیشـگیری از ابتـلا بـه عوامل زمینه سـاز سـکته 

قلبـی از جملـه فشـارخون و دیابـت، از الزامات اسـت.
مدیـر گروه عفونـی دانشـگاه علوم پزشـکی اصفهان، 
تصریـح کـرد: رونـد درمانـی افـراد مبتـلا بـه دیابـت و 
فشـارخون، بایـد پیگیری شـود، چراکه کنترل نشـدن این 
دو بیمـاری عـوارض و ناتوانی هـای بسـیاری بـه همـراه 
خواهد داشـت و هزینه بسـیاری نیز به افراد وارد می شـود.

Á  دانشگاه علوم پزشــکی اصفهان بروزترین
درمان ها را دارد

علیرضـا خسـروی عضـو هیئت علمـی دانشـگاه علوم 

پزشـکی اصفهـان نیـز اظهـار کـرد: در چند سـال اخیر در 
دانشـگاه علوم پزشـکی اصفهان بـا فعالیت های خـود، در 
بیماری هـای مختلـف خطیـر، به روزترین درمان هـا انجام 
و  دیالیـز   ،icU، ccU بخش هـای  شـاید  می شـود. 
بیمـاری دیابـت، در اسـتان کـم باشـد اما اگر تمـام بودجه 
وزارتخانـه بـرای ارائه خدمـات درمانی به کار گرفته شـود، 
طـی چنـد سـال آینده بـا کمبـود بودجـه مواجـه خواهیم 
شـد، چراکـه هزینه های درمانی بسـیار بالا اسـت و گاهی 

برخـی هزینه هـا هـم بر عهـده بیماران اسـت.
او بـا تأکیـد بـر اینکـه 60 تـا ۷0 درصـد از اقدامـات 
لازم جهـت ارتقـای سـلامت افـراد جامعـه مربـوط بـه 
دانشـگاه های علـوم پزشـکی نیسـت، افـزود: تأثیرگذاری 
سـایر سـازمان ها و خـود افـراد در ارتقـای سـلامت جای 

کار بیشـتری دارد.
Á  در اصفهان 16 درصــد از بیماران مبتلا به 

دیابت از بیماری خود بی خبرند
تخصـص  فـوق  سـیاوش،  همچنیـن  منصـور 
بیماری هـای غـدد و عضـو هیئت علمـی دانشـگاه علـوم 
پزشـکی اصفهان، اظهار کرد: طبق بررسـی ها، در اسـتان 
حـدود ۴50 هـزار بیمـار مبتـلا به دیابـت وجـود دارد و در 
سراسـر جهـان نیمـی از افـراد مبتلا بـه دیابـت از بیماری 
خـود آگاه نیسـتند و در ایـران این آمار به حـدود ۲5 درصد 
می رسـد، در کشـور از هـر ۱00 نفـر ۲5 نفـر از بیمـاری 

دیابـت خـود آگاهـی ندارند.
او بـا اشـاره بـه اینکـه در اسـتان اصفهـان حـدود ۱6 
درصـد از بیمـاران مبتلا بـه دیابت از بیماری خـود آگاهی 
ندارنـد و ایـن موضـوع بیانگر وضعیت بهتر اسـتان اسـت، 
افـزود: 60 هـزار نفـر از افـراد سـاکن اصفهـان از بیماری 
دیابـت خـود اطلاعـی نـدارد، حـدود 90 هـزار نفـر نیز از 
دیابـت خـود اطلاع دارنـد، اما بـرای درمان اقدامـی انجام 
نمی دهنـد و حـدود ۲00 هـزار نفـر نیـز از دیابـت خـود 
آگاهـی دارنـد، بـرای درمـان مراجعـه نمی کنند، امـا روند 
درمانـی خـود را ادامـه نمی دهنـد و ناقـص رهـا می کنند.
فـوق تخصـص بیماری های غـدد و عضو هیئت علمی 
دانشـگاه علـوم پزشـکی اصفهان، گفـت: مراقبـت از افراد 
درگیـر بـا بیمـاری دیابـت و قانع کـردن آن ها بـرای طی 
کـردن روند درمانی و رسـیدن به اهـداف درمان موردتوجه 
اسـت، اطـلاع افـراد از ابتـلا بـه این بیمـاری تنهـا کافی 
نیسـت و مبتلایـان باید با طـی کردن کامـل روند درمانی 

بـه اهـداف درمانی اصولی برسـند.

همراهی فضای مجازی در 
زیست اجتماعی امروز

یک جامعه شناس با بیان اینکه فضای مجازی با زیست 
اجتماعی افراد در جامعه امروز همراه شده است، گفت: لازم 
است والدین نبایدهای فضای مجازی را به فرزندان تذکر 
دهند، عمده نبایدهای این فضا موارد اخلاقی اســت که 

والدین موظف به تذکر دادن به فرزند خود هستند.
مرتضی پدریان در خصوص استفاده گریزناپذیر فرزندان 
از فضای مجازی با آموزش های غیرحضوری و نوع رفتار 
والدین، به ایمنا گفت: فضای مجازی با زیست اجتماعی 
افراد در جامعه امروز همراه و به نوعی در تمام ابعاد زندگی 
اجتماعی افراد تأثیرگذار واقع شده، در واقع می توان گفت 
که شاید حدود 85 تا 90 درصد زیست اجتماعی افراد در 

عصر امروز تحت سیطره فضای دیجیتالی است.
او با بیان اینکه فضای مجازی و حوزه دیجیتال حتی 
در حوزه اقتصادی برای جابه جایی پول، گرفتن موجودی، 
خریدوفروش نیز کاربرد دارد، افزود: ارتباطات، حمل ونقل 
و سرگرمی ها از دیگر مسائلی است که تحت تأثیر فضای 
مجازی و حــوزه دیجیتال قــرار دارد و اگر بخواهیم در 
شــرایط کنونی دسترسی به اینترنت و فضای مجازی را 
برای فرزندان محدود کنیم، در اصل یک نوع عقب نشینی 
واپس گرا ایجــاد کرده ایم که در زیســت آینده فرزندان 

تأثیرگذار است.
این جامعه شناس تأکید کرد: فرزندان را باید با فضای 
مجازی به طور کامل آشنا کنیم و آن ها را در معرض این 
فضا قرار دهیم، اما در مقابل هشــدارهایی باید به آن ها 
بدهیــم؛ فضای مجازی تیغی دو لبه اســت که در عین 
فواید بسیاری که دارد می تواند بعضی از آموزه های منفی و 

رفتارهای نابهنجار را به فرزندان منتقل کند.
او با بیان اینکه اســتفاده فرزنــدان از این فضا امری 
اجتناب ناپذیر اســت و والدین نمی توانند فرزند خود را از 
زیســت جمعی حذف کنند، ادامه داد: امروز جامعه پذیری 
فضای مجازی بحثی حیاتی و کاربردی برای آینده فرزندان 

به شمار می رود.
پدریان در خصوص آموزش نبایدهای فضای مجازی 
به فرزندان، گفت: لازم اســت والدین نبایدهای فضای 
مجازی را به فرزندان تذکر دهند، عمده نبایدهای این فضا 
موارد اخلاقی اســت که والدین موظف به تذکر دادن به 
فرزند خود هستند، همچنین والدین باید مراقب رفتارهای 
اعتیادی کودکان باشند، چراکه این امر می تواند تا حدودی 
استفاده از فضای مجازی را برای فرزندان و خانواده های 

آنها نگران کننده کند.
او اضافــه کرد: در حال حاضر وابســتگی فرزندان به 
تلفن همراه را نمی توان اعتیاد قلمــداد کرد، باید بدانیم 
دنیای مجازی و اینترنت سوار بر جامعه کنونی شده است 
و در شــرایط زندگی صنعتی امروز که استفاده از امکانات 
روزانه مانند فیلم دیدن، تاکسی گرفتن، مطلب خواندن، 
پول جابه جا کردن، آمــوزش دیدن، دنبال کردن آخرین 
اخبار روز، ســرگرمی، امور فرهنگی و تفریحی وابسته به 
اینترنت اســت، ما مجبور به استفاده از فضای مجازی و 

دنیای اینترنت هستیم.
این جامعه شناس خاطرنشان کرد: وابستگی بیش از 
اندازه فرزندان به تلفن همراه را هم نمی توانیم اعتیاد نام 
دهیم؛ در حقیقت این وابستگی سبک زندگی در حوزه های 
متفاوت مانند سیاست، اقتصاد، ارتباطات، تفریح و همه این 

موارد را تحت تأثیر قرار می دهد.
او ادامه داد: خانواده باید علائم خطر و هشدارها را به 
فرزندان ارائه دهند، به آن ها بیاموزد به منظور هنجارپذیری 
در جامعه تا یک مقطع سنی مشخص حق ورود به تمام 
سایت ها را ندارند و برای استفاده بهینه از فضای مجازی و 

اینترنت این محدودیت ها را برای او تعیین کنند.

برگزاری طرح غنچه های 
هلال در 3 هزار مهدکودک 

کشور
مدیــرکل آموزش های همگانــی معاونت آموزش و 
پژوهش و فناوری جمعیت هلال احمر گفت: آموزش های 
کمک های اولیه، امــداد و نجات، مهارت داوطلبی و کار 
تیمی این جمعیت همه اقشــار مختلــف از نونهالان تا 

سربازان وظیفه را پوشش می دهد.
نواب شمس پور به ایرنا گفت: اکنون در سه سرفصل 
مختلف آموزش های همگانی ارائه می شــود که شامل 
مطالب مختلف مربوط به درک، شناسایی، ارزیابی خطر 
و آمادگی در برابر انواع ســوانح می شود و به این طریق 

خانواده ها برای مواجهه با مخاطرات آمادگی پیدا می کنند.
مدیــرکل آموزش های همگانــی معاونت آموزش و 
پژوهــش و فناوری جمعیت هلال احمــر گفت: یکی از 
مباحث آموزشی کمک های اولیه است که از زمان بسیار 
قدیم تاکنون ارائه می شــد، محتوای آن از هر پنج سال 
به روزرسانی و در قالب دوره های حضوری، نیمه حضوری 

و مجازی ارائه می شود.
او خاطرنشــان کرد: مبحث دیگری بــه نام مهارت 
داوطلبی نیز آموزش داده می شــود، کسانی که دوره های 
آمادگی در مخاطرات و کمک های اولیه را به اتمام رساندند، 
درصورتی که بخواهند کار داوطلبانه بکنند، مهارت داوطلبی 

را می آموزند.
شــمس پور با بیان اینکه آمــوزش مهارت داوطلبی 
نیز قدیم ارائه می شــد، ادامه داد: تفاوت دوره های جدید 
با گذشته، در اجتماع محور شــدن آن است، به دنبال آن 
هســتیم که خود محلات در زمان وقوع بحران بتوانند 

پاسخگو باشند و به کمک حادثه دیدگان بیایند.
مدیــرکل آموزش های همگانــی معاونت آموزش و 
پژوهش و فناوری جمعیت هلال احمر گفت: این رویکرد 
ازآن جهت مدنظر قرار گرفته که در زمان وقوع بحران در 
سطح وسیع یا با شدت بالا، تیم های امداد و نجات در ۷۲ 
ساعت برای پاسخگویی به حادثه دیدگان مستقر می شوند 
اما نخستین کسانی که در نزدیکی افراد حادثه دیده قرار 
دارند می توانند به کمک آنان بیایند و کمک آنان در کاهش 

خسارات جانی می تواند مؤثر باشد.
او بــه دوره های آموزشــی در حال برگــزاری برای 
گروه های مختلف جامعه اشــاره کرد و گفت: برنامه ای 
با عنوان غنچه های هــلال داریم که در مهدکودک ها و 
پیش دبستانی ها برگزار می شــود و اکنون این دوره ها در 

حدود سه هزار مهدکودک در کشور برگزار شده است.
بــه گفته وی در این دوره، بیشــتر مهارت داوطلبی، 
بشردوستی، کارگروهی، شماره تماس های ضروری، نحوه 
کمک به همدیگر و آن مسائلی که بیشتر حس بشردوستی 

نونهالان را برانگیزد، آموزش داده می شود.
شمس پور اذعان داشت: در مدارس طرحی با عنوان 
دادرس به معنای دانش آموز آماده در روزهای ســخت را 
داریــم که در آن نیز آموزش مخاطرات، کمک های اولیه 
و مهارت داوطلبی ارائه می شود و با مشارکت کانون های 
دانش آموزی تاکنون هشــت هزار مدرســه پوشش داده 

شده اند.

تسهیلات ویژه خدمت 
سربازی برای دانشجویان 

نخبه
رئیس باشگاه دانش پژوهان جوان با بیان اینکه نخبگان 
نگران سربازی خود نباشند، اظهار داشت: این قشر می تواند 
خدمت سربازی را در قالب یک پروژه علمی و پژوهشی 

به انجام برسانند.
سید رضا حســینی به ایرنا گفت: همه دانش آموزانی 
که فارغ التحصیل باشگاه پژوهشگران جوان هستند، به 
عضویت بنیاد ملی نخبگان درمی آیند و به این ترتیب فرآیند 
سربازی آنان با افراد عادی متفاوت است و به همین دلیل 

نیازی به گذراندن نظام وظیفه در پادگان ها نیستند.
او یادآور شــد: اغلب به این دانش آموزان، دانشجویان 
و نخبگان یک از طرح  علمــی موردنیاز مراکز علمی و 
دانشگاهی ارائه می شود و آنان باید در محیطی آرام و در 
کنار کارهای روزمره به حل و رفع آن بپردازند، در نهایت 
پس از حل مسئله، می توانند آن را به عنوان بسته سربازی 
ارائه کنند. حسینی اظهار کرد: باشگاه دانش پژوهان جوان 
طرح مشــترکی را با بنیاد ملی نخبگان آغاز کرده که بر 
اساس آن دانش آموزان و دانشجویان نخبه و المپیادی که 
در رشته های موردنیاز کشور تحصیل می کنند، از یکسری 

تسهیلات ویژه بهره مند می شوند.
رئیس باشگاه دانش پژوهان جوان توضیح داد: این افراد 
هم زمان با تحصیل، کمک هزینه هایی دریافت می کنند 
و از یکسری فرصت ها و امتیازات برای تحقیقات بیشتر 

برخوردار می شوند تا در زمینه های علمی توانمندتر شوند.
او گفت: در همین زمینه دانشجویان نخبه تسهیلاتی 
برای فرصت های مطالعاتی دارند و در این طرح تضمین 
شده است که این نخبه ها به شرط حفظ پویایی، در انتهای 
دوران تحصیل به عنوان اعضای هیأت علمی می توانند در 

کشورمان به ایفای نقش بپردازند.
او با اشاره به موضوع مهاجرت دانش آموزان نخبه برای 
فرار از بحث ســربازی خاطرنشان کرد: بین دانش آموزان 
المپیادی و مدال آوران ما چنین مسئله ای کمرنگ بوده و 
علت موارد معدودی که وجــود دارد مهاجرت خانواده به 
خارج از کشــور است. حسینی با بیان اینکه دانش آموزان 
نخبه کمی در شــرایط مهاجرت به خارج از کشــور قرار 
می گیرنــد، تصریح کرد: درهرصــورت بحث مهاجرت 
نخبگان یک تهدید است و باید برای رفع آن تلاش کنیم 
تا اگر امروز در مورد فرار مغزها در مقطع ارشــد و دکتری 
صحبت می کنیم، در سال های آتی، در مورد فرار مغزها در 

دوران دانش آموزی صحبت نکنیم.

فرزندپروری مثبت؛ سپر محافظت  در برابر آسیب ها
خانـواده در پیشـگیری از اعتیـاد فرزنـدان مؤثـر اسـت 
چراکـه بهترین شـیوه برای رشـد کـودک در خانـواده اتفاق 
می افتـد، در ایـن میـان برنامه های پیشـگیری از اعتیاد باید 
بـه گونـه ای طراحی شـوند کـه »عوامـل محافظت کننده« 
از قبیـل جنسـیت، خلق وخـو، هـوش و مهارت های کلامی 
و همچنیـن »عوامـل مخاطره آمیـز« همچـون وضعیـت 
پایین اجتماعی-اقتصادی، تاریخچه خانوادگی سـوءمصرف 
مـواد، پیوسـتگی با همسـالان مصرف کننده مـواد، روابط و 
مراقبـت ضعیـف والدین و شـروع زودرس مصـرف مواد به 
عنـوان دو اصـل مهم در ایـن زمینه موردتوجه قـرار گیرند.
به گـزارش ایسـنا، »خانواده« نخسـتین حوزه ای اسـت 
قـرار  اجتماعـی  آسـیب های  معـرض  در  جامعـه  در  کـه 

می گیـرد، زیـرا هسـته اصلـی هـر جامعـه ای را خانـواده
تشـکیل می دهـد. پـس بـا سـلامت خانـواده، جامعـه 
رو بـه سـلامت خواهـد رفـت. بهتریـن شـیوه بـرای رشـد 
کـودک نیـز در خانـواده اتفاق می افتد. بیشـتر مـردم تصور 
می کننـد خانـواده ای طبیعـی دارنـد چراکـه فرق زیـادی با 
سـایر خانواده هـا ندارنـد و ماننـد بقیـه زندگـی می کننـد، 
حـال آنکـه اغلـب از روی عـادت »طبیعـی« بـودن بـرای 
عمومیـت  کـه  مـی رود  کار  بـه  وضعیت هایـی  توصیـف 
دارنـد و همگانـی هسـتند؛ بـه طور مثـال در جامعـه ای که 
والدیـن از تنبیـه بدنـی بـه عنـوان مهم تریـن ابـزار تربیت 
فرزندانشـان اسـتفاده می کننـد، کتـک زدن عملـی طبیعی 
بـه نظر می رسـد، زیرا ایـن کار در آن جامعـه عمومیت دارد. 
جامعـه ای را در نظـر بگیرید که خانواده ها بـرای برخورداری 
از امکانـات مختلـف مثل ادامه تحصیل، جنـس مذکر را در 
اولویـت قـرار می دهنـد. در چنیـن جامعه ای که بـه دختران 
اجـازه تحصیـل داده نمی شـود، بی سـواد نگه داشـتن دختر 
امـری طبیعـی جلـوه می کنـد و ایـن خانواده هـا خـود را 
»خانواده هایـی طبیعـی« می داننـد، امـا آیـا ایـن خانواده ها 

خانواده های سـالمی هسـتند؟

Á :خانواده ناسالم
آشـکارا  کـه  نیسـت  خانـواده ای  آن  ناسـالم  خانـواده 
غیرطبیعـی، بـد و ناکارآمـد باشـد، بلکـه برعکـس اغلـب 
خانواده هـای ناسـالم، ظاهـری طبیعـی و خـوب دارنـد، در 
حالـی کـه فرزنـدان چنیـن خانواده هایـی فقـط بـه لحـاظ 
جسـمانی به شـکل بزرگسـالانی در می آیند کـه تنها نقش 
آدم بزرگ هـا را بـازی می کننـد بـدون اینکـه بـه معنـای 
واقعـی و از درون رشـد کـرده و بـزرگ شـده باشـند. چنین 
افـرادی کودکانـی بزرگسـال و به عبارتی وابسـته هسـتند، 
یعنـی کسـانی که از درون احسـاس خـأ و پوچی و تلاش 

می کننـد ایـن خـأ را بـه شـیوه های ناسـالم پـر کننـد.
به طورکلـی برنامه هـای پیشـگیری از اعتیـاد بایـد بـه 

گونـه ای طراحـی شـوند کـه عوامـل محافظت کننـده از 
قبیـل جنسـیت، خلق وخـو، هـوش و مهارت هـای کلامی، 
کارکردهـای عملـی و حـل مسـئله، حمایـت خانوادگـی و 
روابـط بـا افـراد مهم، پیشـرفت تحصیلـی، مذهبـی بودن، 
درک آسـیب زایی مواد، ناخشـنودی دیگـران از مصرف مواد 
و عوامـل مخاطره آمیـز از قبیـل وضعیت پاییـن اجتماعی-

اقتصادی، تاریخچه خانوادگی سـوءمصرف مواد، پیوسـتگی 
بـا همسـالان مصرف کننده مـواد، روابـط و مراقبت ضعیف 
والدیـن، شـروع زودرس مصـرف مـواد، ضعـف در کنتـرل 
خـود، ریسـک پذیری و مخاطره جویـی، خشـم، خشـونت و 
پرخاشـگری، مقابلـه اجتنابی و بی یاورانـه، ظرفیت انحراف، 
اختلال در سـلوک و شـخصیت ضداجتماعـی و رخدادهای 

منفـی زندگـی را موردتوجـه قرار دهنـد.  ایـن برنامه ها باید 
تمام اشـکال سـوءمصرف مواد را در بر بگیرند. درصورتی که 
روش هـای  جـای  بـه  نوجوانـان  پیشـگیری  برنامه هـای 
آموزشـی یـک سـویه دربرگیرنـده روش های تعاملـی مانند 
گروه هـای مباحثـه بـا همسـالان باشـد، موفق تـر خواهـد 
بـود. ایـن برنامه هـا باید تداوم داشـته باشـند؛ به طـور مثال 
برنامه هـای مدرسـه محوری کـه بـرای دوره های دبسـتان 
و راهنمایـی طراحـی و اجـرا می شـوند بایـد جلسـه های 
پیگیـری در دوره دبیرسـتان را نیـز در خود جـای دهند. هر 
چـه مخاطبـان بیشـتر در معرض خطـر باشـند، برنامه باید 
فشـرده تر باشـد و زودتـر شـروع شـود. این برنامه هـا باید با 
توجه به دوره  سـنی خاص از نظر رشـدی مناسـب و از نظر 
فرهنگـی حسـاس باشـند. برنامه هـای معطوف بـه خانواده 
از رویکردهـای معطـوف بـه والدیـن یا کودکان بـه تنهایی 
مؤثرتر اسـت. ایـن رویکرد بـه بهترین وجـه عوامل خطرزا 
را کاهـش داده و عوامـل محافظت کننـده را تقویت می کند.

Á  فرزندپروری مثبت، عاملی محافظت کننده و
قدرتمند در برابر آسیب ها

پژوهش هـا نشـان می دهـد فرزنـد پـروری مثبـت یک 
عامـل محافـظ قدرتمند در تأمین نیازهای اساسـی فرزندان 
اسـت. عوامـل خانوادگی و والدینی نقشـی بنیادیـن در تمام 
دوران کودکـی و نوجوانـی دارنـد و بـه عنـوان عاملی مهم، 

در نحـوه شـروع مصـرف مـواد در نوجوانان مؤثر هسـتند.
گرچـه دوسـتان و همسـالان می تواننـد نقـش مهمـی 
در سـوق دادن نوجوان به سـوءمصرف مواد داشـته باشـند، 
خانـواده می توانـد بـا ایجـاد رابطـه ای مثبـت در جلوگیری 
از درگیـری نوجـوان بـا رفتارهـای مشکل سـاز از جملـه 
سـوءمصرف مـواد، نقش مهمی در جلوگیری داشـته باشـد. 
زمانـی کـه نوجـوان رابطـه خوبـی بـا والدیـن خـود دارد، 
به احتمال زیـاد دوسـتانی را انتخـاب می کنـد کـه آنـان نیـز 

تأثیـر مطلوبـی بـر او بگذارند.

6۰ هزار نفر از ساکنان استان از بیماری خود اطلاعی ندارد

  خبر

اعزام ۵۰ هزار دانش آموز از 
اصفهان به اردوهای راهیان نور

گروه جامعه: به گفته مدیرکل آموزش وپرورش استان با 
اشاره به لزوم مرتبط کردن سه نهاد مقدس مدرسه، مسجد 
و خانواده در راســتای رسیدن به اهداف مدنظر گفت: سال 
گذشته ۴۲ هزار دانش آموز به اردوهای راهیان نور اعزام شدند 
و ســال جاری بنا داریم 50 هزار دانش آموز را به این اردوها 

اعزام کنیم.
بــه گزارش ایمنــا، محمدرضا ابراهیمــی در همایش 
روشــنگری و بصیرت افزایی فرهنگیان اســتان اصفهان 
اظهار کرد: طی دو ســال گذشته در حوزه آموزش وپرورش 
اســتان اصفهان اقدامات خوبی انجام شــده اســت که از 
جمله آن ها می توان به تحقق عمده اهداف مهم ترین شعار 
آموزش وپرورش اســتان اصفهان مبنــی بر تحقق عدالت 
آموزشــی و تربیت دینی اشــاره کرد. او با تأکید بر مدنظر 
بودن اهتمام ویژه به برگزاری نماز جماعت در مدارس افزود: 
جایزه بزرگ مصطفی )ص( در اصفهان برگزار و با پیشنهاد 
اصفهان بخش دانش آموزی نیز به آن اضافه شد؛ این اقدام 
یکی از مهم ترین اقدامات انجام شده بود و با توجه به مورد 
تأکید رهبری بودن حوزه هــوش مصنوعی، در این حوزه 
ورود کردیم، این اتفاق از اصفهان آغاز شــد و امیدواریم در 
سراسر کشور تداوم پیدا کند. مدیرکل آموزش وپرورش استان 
اصفهان تصریح کرد: برگزاری اردوهای راهیان پیشرفت با 
هدف هویت بخشی به دانش آموزان از دیگر اقدامات انجام 
شده است، چراکه دشــمن تلاش دارد در جنگ شناختی، 
هویت دانش آموزان را تهی و هویت جعلی مورد تأیید خود 

یعنی بی دینی را جایگزین کند.
ابراهیمی با بیان اینکه پشــتیبانی مالی و زیرساختی از 
زمینه های تعلیم و تربیت است و امیدواریم دولت نسبت به این 
موضوع اهتمام ویژه ای داشته باشد، گفت: آموزش وپرورش 
استان اهتمام ویژه ای به نقش بی بدیل خانواده ها در همراهی 

برای تعلیم و تربیت دانش آموزان دارد.
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فرهنگ و هنر

ابلاغ اجرائیه قرارداد بانکی
3۰11- 1- شماره پرونده ١٤٠٢٠٤٠٠٢٠٠٣۰۰۰۰۹٦/1 شماره بایگانی پرونده: ١٤٠٢٠٠٥۲۸/1  
شماره آگهی ابلاغیه: ١٤٠٢۰3۸۰۲۰۰3۰۰۰۰۰۸ تاریخ صدور: ١٤٠٢/٠٩/۰4 دفترخانه اسناد 
رسمی شماره 1۵ شهر اصفهان استان اصفهان بدینوسیله به آقای علیرضا بختیاری رنانی 
فرزند احمد متولد: 134۵/۰۲/۰7 به شماره ملی: 1۲۸۹3۲۰4۵4 ابلاغ می گردد که مدیریت 
شعب بانک شهر استان اصفهان به استناد قرارداد بانکی شماره ۲۶77۰۰1۸۰۲۶31۰1 مورخ 
13۹۵/۰۹/۲1 جهت وصول مبلغ ۵۸۶/14۲/۸۵7 ریال بابت اصل مبلغ 377/4۵۰/۸77  ریال 
بابت خسارت تاخیر تادیه تا تاریخ 14۰1/۰3/۰۹ بانضمام خسارت تاخیر روزانه به مبلغ 3۸۵/4۰۹ 
ریال از تاریخ 14۰1/۰3/۰۹ تا روز وصول علیه شما اجرائیه صادر نموده و پرونده اجرائی به 
کلاسه 14۰۲۰۰۵۲۸ در این اداره تشکیل شده و طبق گزارش مورخ 14۰۲/۰۵/14 مامور، محل 
اقامت شما به شرح متن سند شناخته نشده است همچنین به دلیل عدم امکان ابلاغ از طریق 
سامانه ثنا و بنا بر تقاضای بستانکار طبق ماده 1۸ آئین نامه اصلاحی اجرای مفاد اسناد رسمی به 
شما ابلاغ میگردد از تاریخ انتشار این آگهی در سایت آگهی های سازمان که تاریخ ابلاغ اجرائیه 
محسوب است و فقط یک نوبت در روزنامه اصفهان امروز چاپ اصفهان درج و منتشر می گردد و 
طبق تبصره دوم ماده 113 قانون برنامه پنج ساله ششم اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی جمهوری 
اسلامی ایران، ظرف مدت بیست روز از تاریخ ابلاغ نسبت به پرداخت بدهی اقدام، در غیر 
اینصورت بدون انتشار آگهی دیگری عملیات اجرائی طبق مقررات علیه شما تعقیب خواهد شد. 
ضمنا موظف می باشید جهت ثبت نام و دریافت حساب کاربری اقدام نمایید. رئیس اداره اجرای 

اسناد ذمه ای )سایر اسناد( اصفهان - اکرم محمود صالحی 1۶3177۶/م الف
اعلام نظریه افراز در خصوص قسمتی از پلاک 9412 فرعی از پلاک 6  

فرعی از پلاک  118 - اصلی واقع در انگشته  حوزه ثبتی دورود
3۰1۶- 1- خواهان: آقای مسعود غیاثوند فرزند رضا کد ملی 4۲1۹۵۹34۶۲

خوانده: کلیه مالکین مشاعی پلاک ۹41۲ فرعی از 11۸ - اصلی

گردش کار: 
 آقای مسعود غیاثوند فرزند رضا برابر درخواست وارده بشماره 114.4.14۰۲.44۵۲ مورخه 
14۰۲.۰۹.۰۶ با ارائه سند مالکیت مشاعی تک برگ خریداری خود بشماره ۹1۰۹۲۹  ج ۹7  
تقاضای افراز سهم مشاعی خود واقع در قسمتی از پلاک ۹41۲ فرعی از پلاک 11۸- اصلی  
واقع در دورود را  به این اداره نموده است که جهت اظهار نظر در اجرای ماده ۲ آئین نامه قانون 
افراز املاک مشاعی مصوب 13۵7 پرونده به نماینده ثبت ارجاع که حسب گزارش نماینده مذکور 
، عملیات ثبتی ملک خاتمه یافته و فاقد سند مالکیت معارض است . متعاقب آن در اجرای ماده 
3 آئین نامه قانون افراز موضوع به نقشه بردار ثبت محول تا به طریق مقتضی از سایر مالکین 
مشاعی  پلاک مذکور دعوت بعمل آورده که تا در مورخه 14۰۲.1۰.۰۵ راس ساعت 1۰ صبح 
در محل وقوع ملک جهت انجام عملیات افراز حضور بهم رسانند  در اجرای دعوتنامه مذکور در 
وقت مقرر نماینده و نقشه بردار ثبت دورود به محل عزیمت پس از انجام عملیات افراز و ترسیم  
 نقشه منجر به صورتجلسه افراز شماره  114.4.14۰۲.4۹4۵ مورخه 14۰۲.1۰.۰۵  آنان شده 

است. 
  انشای رای در اجرای ماده ۵ آئین نامه قانون افراز املاک مشاعی

   با توجه به اینکه آقای مسعود غیاثوند فرزند برابر سند تک برگ ۹1۰۹۲۹  ج ۹7  مقدار 117 
سهم مشاع از 1۰33 سهم ششدانگ پلاک ۹41۲ فرعی از 11۸- اصلی را مالک گردیده لذا 
نامبرده تقاضای افرازسهم مشاعی خود  و اخذ سند مالکیت ششدانگ یکباب عمارت را در ازای 
سهم مشاعی خریداری خود را نموده که نهایتا منجر به صدور صورتجلسه افرازفوق الذکر گردید  

که حدود  و مشخصات آن بشرح ذیل اعلام میگردد:
ششدانگ  یکباب ساختمان تحت پلاک 14۰۶3 فرعی  مفروز  شده از پلاک ۹41۲ فرعی 
از پلاک 11۸ - اصلی بمساحت 117 مترمربع  واقع در  انگشته  حوزه  ثبتی دورود حدود و 
مشخصات آن عبارتست  از : شمالا بطول ۶.۵۰  متر درب و دیواریست به کوچه وصال ششم 
شرقا بطول 1۸ متر دیوار بدیوار پلاک 14۰۶4 فرعی از اصلی مرقوم جنوبا  بطول ۶.۵۰ متر 

دیوار دیواریست به پلاک 14۰۶4 فرعی از اصلی مرقوم غربا بطول 1۸ متر دیوار بدیوار پلاک 
14۰۶4 فرعی از اصلی مرقوم ، حقوق ارتفاقی ندارد پلاک فوق با توجه به میزان سهم خریداری 

و تصرفات محلی در سهم آقای مسعود غیاثوند فرزند رضا قرار گرفت.
ششدانگ یک قطعه زمین تحت پلاک 14۰۶4 فرعی مفروز و مجزی شده از پلاک ۹41۲ 
فرعی از پلاک 11۸ - اصلی بمساحت ۹1۶.۵3  مترمربع  واقع در  انگشته  حوزه  ثبتی دورود 
حدود و مشخصات آن عبارتست از : شمالا در شش قسمت که قسمت سوم شرقی و قسمت 
پنجم غربی محسوب است  اول بطور پخی بطول ۲.۸۰ متر درب و دیواریست به تقاطع کوچه و 
خیابان دوم بطول 11.7۰ متر  درب و دیواریست به کوچه وصال ششم سوم بطول 1۸ متر دیوار 
بدیوار پلاک 14۰۶3 فرعی چهارم بطول ۶.۵۰ متر بدیوار پلاک 14۰۶3 فرعی پنجم بطول 1۸ 
متر دیوار بدیوار پلاک 14۰۶3 فرعی ششم بطول ۶.۸۰ متر درب و دیواریست به کوچه وصال 
ششم  شرقا در دو قسمت اول بطول 1۹.۲۵ متر دیوار بدیوار پلاک ۸۶3۲ فرعی دوم بطول 
1۹.۲۵ متر دیوار بدیوار پلاک ۸۶۵4 فرعی جنوبا  بطول ۲۵ متر پی درب و دیواریست به خیابان 
مهارت غربا در دو قسمت اول بطور پخی بطول ۲.۸۰ متر پی درب و دیواریست به تقاطع خیابان 
و کوچه دوم بطول 34.3۵ متر پی درب و دیواریست به کوچه ، حقوق ارتفاقی ندارد پلاک فوق 
با توجه به اسناد مالکیت صادره در سهم سایر مالکین مشاعی قرار می گیرد . )پس از اخذ مجوز 

شهرداری مبنی بر افراز صدور سند مالکیت بلامانع می باشد( .
نظر به اینکه قطعه مورد افراز محاط در ششدانگ پلاک ۹41۲ فرعی از 11۸- اصلی قرار 
گرفته و مجوز های لازم از مراجع زیربط اخذ گردیده ، تحت پلاک 14۰۶3 فرعی با حدود 
و مشخصات فوق در سهم آقای مسعود غیاثوند فرزند رضا تعیین و اعلام میگردد و باقیمانده 
ملک باحدود و مشخصات فوق تحت پلاکهای 14۰۶4 فرعی در سهم سایر مالکین مشاعی 
در ازای سهم مشاعی آنها در پلاک ۹41۲ فرعی از  11۸- اصلی قرار گرفته  و با اختیارات  
حاصله از ماده ۵ آئین نامه قانون افراز املاک مشاعی این رای صادرشده  و طبق ماده ۶ 
آئین نامه مذکور به خوانده پرونده  ابلاغ  می گردد  تا چنانچه نامبرده  به عملیات افراز این 

اداره  اعتراض دارند و یا قبلا فی مابین خواهان و خوانده اقامه دعوی شده ظرف مدت 1۰ 
روز از تاریخ رویت  ابلاغ یا آگهی،  اعتراض خود را به دادگستری دورود تسلیم و رسید اخذ 
نمایند و گواهی مشعر به طرح دعوی را در مهلت مقرر به این  اداره ارائه و تسلیم نمایند 
 بدیهی است در غیر اینصورت اقدامات قانونی جهت  صدور سند مالکیت  بعمل خواهد آمد %  

 شناسه:۶7۰۵۶1

  خبر

عنصر غفلت شده در جامعه معماری معاصر ایران
از آن به عنـوان نمـود هنـر متعالی حرف 
می زننـد، شـاید تنها حـوزه از هنر باشـد 
هیـچ  بـا  تاریـخ  دوران  طـول  در  کـه 
مخالفتی روبه رو نبوده و هرروز در مسـیر 
تعالـی گام برداشـته اسـت، و همین امر 
باعـث شـده معمـاری یـک خواسـتگاه 
فرهنگـی و اجتماعـی مردم شـهرها در تمامـی برهه های 
تاریخی شـناخته شـود، خواسـتگاهی کـه بافرهنگ و هنر 
مـردم آن منطقـه عجین شـده و خـود را در قالـب بناهای 
فاخـر متجلی کـرده اسـت، اما امـروزه به عقیـده برخی از 
کارشناسـان معماری مدرن باعث شـده که این فرهنگ و 
بومـی بـودن معماری که درگذشـته حاکم بـوده جای خود 
را بـه سـاختمان ها و بناهـای بی هویت دهد  ایـن در حالی 
اسـت کـه پیشـینه  معمـاری ایران بـه حدود هـزاره هفتم 
پیـش از میلاد می رسـد و از آن زمان تاکنون پیوسـته این 
هنـر در ارتبـاط با مسـائل گوناگون، توسـعه و تکامل یافته 

 است.
از طرفـی معماری ایـران دارای ویژگی هایی اسـت که 
در مقایسـه بـا معماری کشـورهای دیگر جهان از ارزشـی 
ویـژه برخوردار اسـت؛ ویژگی هایی چون طراحی مناسـب، 
محاسـبه های دقیق، فرم درسـت پوشـش، رعایت مسائل 
فنـی و علمـی در سـاختمان، ایوان های رفیع، سـتون های 
بلنـد، و بالاخـره تزئینـات گوناگـون کـه هریـک در عین 
سـادگی معـرف شـکوه معمـاری ایران اسـت اما چه شـد 
کـه معماری کشـورمان بـا گذشـته این چنین غنـی امروز 
دسـتخوش تغییر و تحولاتی شـده کـه بافرهنگ و هویت 
مـا در تضاد اسـت . صرفـاً امروزه این هنـر در حد تزئینات 
و دکوراسـیون سـاختمان ها تنـزل پیداکرده اسـت، ازاین رو 
اصفهان امروز گفت وگویی را با پروفسـور نسـرین سراجی 
بـزرگ زاد، رئیس مدرسـه عالی معمـاری پاریس به صورت 
وبینـار در خصـوص این موضوعات انجام داده که مشـروح 

آن را ذیـل ازنظـر می گذرانید. 
Á درباره نسرین سراجی

معمـار  بـزرگ زاد،  سـراجی  نسـرین 
ایرانی-بریتانیایـی اسـت. وی در سـال 
دونـور  لژیـون  شـوالیه  نشـان   ۲0۱۱
سـال  در  سـراجی  کـرد.  دریافـت  را 
۱۳۳6 در شـهر تهـران بـه دنیـا آمـد. 
وی فارغ التحصیـل مدرسـه معمـاری انجمـن معمـاری 
)AA( اسـت. سـراجی یکی از بنیان گذاران آتلیه سـراجی، 
معمـاران و همـکاران در پاریـس و رئیـس مدرسـه عالـی 
معمـاری پاریـس اسـت. وی در سـال ۱98۳ از مدرسـه 
معمـاری انجمـن معمـاری لنـدن فارغ التحصیـل شـد. در 
سـال ۱989، بـه پاریس نقل مـکان کرد و سـال بعد، آتلیه 

سـراجی، دفتـر خـود را راه انـدازی کـرد.
Á  با توجه به اینکه در داخل و خارج از کشــور

تجربه معماری داشــته اید، معمــاری معاصر 
کشورمان با چه آسیب هایی روبه رو است؟ و چه 
از چه مفهوم و کارکردی از گذشته خود غفلت 

کرده است؟ 
معمـاری در ایـران از رویکـرد اصلـی خـود خـارج و به 
کار اقتصـادی و سـاختن بـدون توجه به ماهیـت معماری 

است.  تبدیل شـده 
بیشـتر سـاختمان ها، بناهـا و ... کـه در حـال سـاخت 
اسـت ،بـر ماهیت اصلی معمـاری که همان روشـن فکری 

بـر مبنـای بینش انتقادی اسـت، شـکل نگرفته اسـت. 
در صورتیکـه در گذشـته معمـاری از اهمیـت خاصـی 
برخـوردار بـوده و معماری فقط سـاخت یک بنـا نبود بلکه 
در آن یـک هـم تندیگی و پیوسـت بین اجـزای فرهنگی، 
هنـری، طبیعـت بـا بناها وجود داشـت و همیـن امر باعث 
شـد بناهایـی کـه درگذشـته به ویـژه در دوران صفویـه 
ساخته شـده ازلحـاظ معمـاری جـز شـاهکارهای معماری 

کشـور و جهان باشـد. 
از طرفـی متأسـفانه مباحثـی که در مدارس و دانشـگاه 
در حـوزه معمـاری تدریـس می شـود مبتنـی بـر معماری 
غربی اسـت و توجهی به معماری داخلـی و معماری قدیم 
شـهرهای کشـور مـا نشـده اسـت در صورتیکـه معماری 
داخلی و معماری شـهرهای کشـورمان حرفی برای گفتن 
داشـته و حداقـل اغلب معماری هـای غربـی از آن ها الهام 

و یـا تأثیـر گرفته اند.
بـر ایـن اسـاس می تـوان گفـت معمـاری بـه معنـای 
واقعـی کلمـه چنـد دهـه اسـت در جامعه مـا غیبـت دارد، 
نـگاه اقتصـادی جایگزیـن نگاه معماری در شـهرها شـده 
اسـت و به نوعی معماری سـالیان سـال اسـت به حاشـیه 

رانده شـده اسـت. 
کافـی اسـت بـه فضـای و سـیمای شـهری هم اکنون 
شـهرهای کشـورمان نگاهـی بیندازیـم، درخواهیـم یافـت 
معمـار و معمـاری دو غایـب اصلـی جامعه ایران هسـتند از 
طرفـی معمـاری در دهه های اخیر دارای سـرعت و شـتاب 
زیـادی در عرصـه انتقال آن به شـهرها و کشـورهای دیگر 
شـده اسـت و نیاز دارد که از شـتاب کمتری برخوردار باشـد.

Á  به معماری عصر صفوی اشاره کردید، به چه
علت اوج شکوه معماری در این دوره را در بناهای 
با کارکرد دینی همچون مساجد می توان مشاهده 

کرد؟
بـه نکتـه خوبـی اشـاره کردیـد، اگـر بخواهیـم ایـن 
موضـوع را ازلحـاظ معمـاری به طـور دقیـق بررسـی قرار 
دهیـم، درخواهیـم یافت معماری همیشـه در طـول تاریخ 
مبتنـی بـر فضـای آیینـی بـوده تـا فضـای سـکولار و به 
همیـن خاطـر در شـهرهای کشـورمان  شـاهد هسـتیم 
شـاخص ترین معماری هـا متعلـق بـه مسـاجد ایـن شـهر 
اسـت کـه ایـن امـر در شـهری همچـون اصفهـان کـه 
پایتخت یکـی از دولت هـای مذهبی جهان)صفویـه( بوده 

صـدق می کنـد.
Á  دلیل اینکه برخلاف گذشته جامعه معمار ما

امروزه از کمترین اثرگذاری در جامعه برخوردار 
هستند، چیست؟

بایـد ایـن حقیقـت تلـخ را بپذیـرم که جامعـه معماری 
مـا هم اکنـون، یـک جامعـه بی مطالعـه اسـت و از طرفی 
متأسـفانه امـروزه معمـاری در کشـور به کسـب وکار تنزل 

اسـت.  پیداکرده 
اینکـه مـا در معمـاری  بدتـر  ایـن عوامـل  از همـه 
تنهـا دچـار توهـم و دروغ شـده ایم و ایـن غـروب کاذب 
اجـازه پیشـرفت از معمـاران را گرفتـه اسـت.علاوه بـر آن 

در معمـاری ایرانـی دنبالـه رو هسـتیم و هیـچ گاه نیامدیـم 
معمـاری گذشـته خـود همچـون معمـاری دوران صفویه 
دریابیـم.  را  ارزش آن هـا  و  داده  قـرار  مـورد موشـکافی 
سیاسـی  تغییـرات  و  اجتماعـی  پارامترهـای  متأسـفانه 
جامعـه، معمـار را بـه حاشـیه کشـانده اسـت و هم اکنـون 
معمـاران کمتریـن اثرگـذاری را در جامعـه دارند، به همین 
خاطـر معمـاران برخلاف عصـر صفـوی از کمترین نقش 
برخـوردار هسـتند. در دوران صفـوی معماران از بیشـترین 

تأثیرگـذاری در جامعـه برخـوردار بودنـد.
Á  تعاریف متعددی از معماری می شود، تعریف

شما چیست؟ 
»معمـاری یـک حرفـه نیسـت، بلکـه یـک پیچـش 
ذهـن اسـت« ایـن را یکـی از معمـاران معـروف جهـان 
چنـد سـال گذشـته بیان کـرد، حال سـؤال اینجاسـت که 
ایـن پیچـش ذهـن بـرای تصـور غیر تصـورات اسـت؟ یا 
اینکـه بایـد همچـون جووانـی باتیسـتا پیرانـزی توصیف 
وصف ناشـدنی ها را بدهیـم؟ از سـال های ۲ هـزار میلادی 
بـه بعـد معمـاری بـه توئتـر، اینسـتاگرام، پینسـتر و غیره 
تبدیل شـده اسـت، امـا به عقیـده بنـده معمار نـه تاجر، نه 
فالگیـر و نـه جادوگـر اسـت. امـا در اصـل معمـاری یک 
خـدم اجتماعـی اسـت، درنتیجه به عقیده بنـده معمار یک 

اسـت. خدمتگزار 
Á  گفته می شود معماری اصفهان با معماری های

سایر شــهرهای جهان متمایز است، علت آن 
چیست؟

اگـر بـه شـهرهای معـروف جهـان همچـون سـیدنی 
بیندازیم،درخواهیـم  نگاهـی  غیـره  و  پاریـس  اسـترالیا، 
یافـت بانـام بردن یکـی از این شـهرها یک نمـاد معروف 
معمـاری در وهلـه اول بـه یادمان می آیـد به عنوان مثال در 

سـیدنی اسـترالیا سـالن »اپـرای هـاس« ، در پاریس برج 
ایفـل بـه یادمـان می آید، اما شـهر اصفهان برخـلاف این 
شـهرها اسـت و بانام بردن این شـهر چندیـن اثر معماری 
همچـون سی وسـه پل، میـدان نقش جهـان و غیـره بـه 
یادمـان می آیـد درواقـع هویـت اصفهان مختـص به یک 
سـازه و بنـای معماری نمی شـود بلکه به بیـش از چندین 
بنـا تقسـیم می شـود و دلیـل این امر این اسـت که شـهر 

اصفهـان با جغرافیـا رابطه تنگاتنگـی دارد.
Á  بـه رابطـه جغرافیـا و معمـاری در اصفهان

اشـاره کردیـد کـه عامـل متمایز شـدن این 
شـهر ازلحاظ معماری نسـبت به سایر شهرها 
شـده اسـت، این رابطه جغرافیا بـا معماری در 
اصفهـان بر معمـاری شـهرهای دیگـر جهان 

هـم در طـول تاریخ تأثیر گذاشـته اسـت؟
بحث پیچیده و تخصصی اسـت،اما اگر بخواهم پاسـخ 
پرسـش شـمارا دقیق دهم که مخاطب روزنامه که شـاید 
اطـلاع کمـی از معمـاری دارد، متوجه صحبت من شـود، 
بایـد عنـوان کنم معماری اصفهان همیشـه در طول تاریخ 
در آثـار معمـاران، تاریخ نگران، نقاشـان معـروف جهان از 
اهمیـت خاصی برخـوردار بوده اسـت و به نوعی ایـن افراد 
در سـفر خـود به ایـران از این شـهر بازدید و معمـاری آن 
را بـه تصویر کشـیده یا در خلق سـازه های معمـاری از آن 
 Jørn UtZon الهـام و تأثیـر می گرفتنـد. به عنوان مثـال
در سـاخت اپرا هاوس سـیدنی از دریچه مسـجدهای شیخ 
لطـف الله و امـام الهام گرفته اسـت امـا این معمـار نیامده 
همان سـبک معماری را کپی و پیسـت در سـالن سـیدنی 
بـه کاربـرد، بلکه در سـاخت این سـالن از ترجمه معماری 
اصفهـان بهـره گرفته اسـت و به نوعی بر اسـاس سـاختار 
هندسـی و ویژگـی معماری های ایـن دو مسـجد اقدام به 
سـاخت اپـرا هاوس سـیدنی کرده اسـت. یـا به عنوان مثال 
من در سـال دوم و سـوم دانشـجو معماری به پلان شـهر 
اصفهـان پرداختـم، و بـه ایـن نکتـه دریافتـم که اگـر در 
تمامـی کارهایـی کـه در سـال های آینـده خواهـم کـرد، 
نتوانـم به هیچ عنـوان هندسـه ای کـه اصفهـان بـه مـا یاد 
می دهـد، را در هندسـه های پلان هـای امـروزی خـودم 
بیـاورم بنـده به عنـوان معمـار کاری نتوانسـتم بکنـم و به 
همین خاطر هندسـه پلان بسـیاری از کارهایم برگرفته از 
هندسـه شهر اصفهان اسـت به همین جهت باعث افتخار 
اسـت که ترجمـه معمـاری اصفهـان در قاره دیگـر اتفاق 
افتـاده اسـت و نمی تـوان از این نکته غافل شـد بسـیاری 
از آثـار معـروف معماری جهان برگرفتـه از ترجمه معماری 

اصفهان بوده اسـت.
Á  و در پایان چــه باید کرد کــه معماری در

کشورمان به جایگاه واقعی خود برگردد؟
گذشـته مـا از مجموعه ذی قیمت و ثـروت عظیمی در 
اختیـار ما اسـت، که مـا می توانیم با نگاه عمیق و درسـت 

بـه آن بازشناسـی کرده و به نوعی این جریـان را در زندگی 
معاصر خودمان تـداوم بدهیم. 

معضـل عمـده ای کـه امـروز بـا آن روبـرو هسـتیم 
گسسـت و انقطاعـی اسـت کـه در معماری و شهرسـازی 
مـا پیش آمـده اسـت و بـه نظر می رسـد کـه ما نیـازی به 
دانش گذشـته نداریم، برداشـت از صحبت بنده این نباشـد 
کـه مـا گذشـته را تکرار کنیـم، بلکه منظـور صحبت بنده 
این اسـت کـه ما نتوانسـتیم روند تکاملی کـه در معماری 
معمـاری  در  باعـث خلاقیـت  و  داشـته  گذشـته وجـود 
و شهرسـازی بـوده اسـت را طـی کنیـم.از طرفـی مـا 
یک رونـد تکاملی درگذشـته در معماری و شهرسـازی مان 
طـی کردیـم، که متأسـفانه در یـک دوره ای دچـار انقطاع 
شـده ایم، پس نیـاز اسـت کـه ایـن موضـوع بازشناسـی و 
بازخوانـی شـود. امـا سـؤال اینجاسـت کـه بازخوانـی چه 
چیـزی بایـد شـود؟ دهه ها اسـت که مـا بیشـتر به صورت 
و شـکل معمـاری و سـاختار شـهری مان نـگاه می کنیـم، 
در صورتیکـه آن چیـزی کـه بایـد مـورد بازخوانـی قـرار 
بگیریـد این اسـت که چه عواملـی و چـه نیروهایی باعث 
شـکل گیری سـازمان کالبـدی هم اکنـون شـده اند؟و چـه 

چیزهایـی آن را تغییـر می دهنـد؟
اگـر مـا بتوانیـم بـه همچنیـن فهـم و درکـی از رونـد 
توسـعه معمـاری و شهرسـازی دسـت پیدا کنیـم، آن وقت 
اسـت کـه این مسـیر تکامـل را تـداوم بدهیم و در مسـیر 
توسـعه مطلـوب آتی شـهرها و معماری کشـورمان گامی 
اندکـی  متفـاوت برداریم.متأسـفانه تاکنـون تلاش هـای 
در ایـن زمینـه صـورت گرفته اسـت، شـاید اولین سـندی 
کـه بتـوان اشـاره کـرد، کاری اسـت کـه آقـای اردلان در 
سـال ۱9۷6 بـه بهانـه کنفرانس تهران با معمـاران بزرگی 
تحـت عنـوان hAppy tAL bELiEvE rights انجام داده و 
در ونکـور منتشـر کردنـد. ایـن کار اولیـن اقدامـی بود که 
مـا بـه گذشـته خود نگاهـی انداخته و به گذشـته خـود در 
معمـاری و شهرسـازی برگردیم. باید این نکتـه مهم را در 
نظـر داشـت مواجه بـا ضابطه و مقـررات در این سـه دهه 
نشـان داده اسـت، ایـن نـوع مواجهـه به سـمت کلیات ما 
را سـوق داده اسـت، اصـولًا بی توجهـی بـه کیفیت هـا ما 
را بـه این نابسـامانی و گسسـت در معماری و شهرسـازی 
رسـانده اسـت، در هیـچ سـند برنامه ریـزی شـهری اثری 
از کیفیـت نمـی بنید، کلمـه ای به عنـوان ایمنـی و امنیت 
کـه شـاید یک کیفیـت پایه ای در کیفیت شـهری اسـت، 
در هیچ گونـه از ایـن اصـول و برنامه هـا دیـده نمی شـود، 
بـه همیـن منـوال در عرصـه معمـاری هـم بـا ایـن روند 
روبـرو هسـتیم، یعنـی مـا متأسـفانه آسـایش و بسـیاری 
از موضوعـات دیگـر را به عنـوان کیفیـت پایـه در خلـق 
معمـاری ازدسـت داده ایم و به آن بی توجـه بوده ایم و آنچه 
تولیـد کردیـم درواقـع میلگـرد، بتـن، آهن بوده اسـت که 

بتوانیـم ازلحـاظ شـکلی آن را معمـاری بنامیم.

دو انتصاب مهم در وزارت 
ارشاد / احکام جدید برای 

الهیاری و سمیعی
وزیر فرهنگ و ارشــاد اســلامی در حکمی امیرحسین 
ســمیعی که پیش از این معاون هنری ســازمان فرهنگی 
هنری شهرداری تهران بود را به جای محمدالهیاری فومنی 
به عنوان مدیرکل دفتر موسیقی این وزارتخانه منصوب کرد 
و محمدالهیاری فومنی را به عنوان مدیرعامل بنیاد فرهنگی 
هنری رودکی منصوب کرد. به گزارش مرکز روابط عمومی و 
اطلاع رسانی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، محمدالهیاری 
فومنی در شرایطی به بنیاد رودکی منتقل شده است که چندی 
پیش وزیر فرهنگ در جمع خبرنگاران گفته بود قصد خاصی 
برای جا بــه جایی الهیاری ندارد. اکنون که الهیاری به بنیاد 
رودکی منتقل شده است، در حکم محمدمهدی اسماعیلی 
خطاب به محمد الهیاری فومنی آمده اســت: »با عنایت به 
تجربه و سوابق ارزشمند جناب عالی در حوزه فرهنگ و هنر و 
تعامل ســازنده  تان با اصحاب این حوزه و به استناد ماده ۱۲ 
اساسنامه بنیاد فرهنگی و هنری رودکی و به پیشنهاد هیئت 
مدیره محترم طی مصوبه جلسه مورخ ۱۴0۲/۱0/۴، به موجب 
این حکم به عنوان »مدیرعامل بنیاد فرهنگی هنری رودکی« 
منصوب می شوید. امید است با اتکال به خداوند متعال با توجه 
به مأموریت  ها و وظایف محوله بنیاد، ضمن جلب همکاری 
و حمایت اصحاب فرهنگ و هنــر و بهره  گیری از ظرفیت 
ارزشمند معاونت  ها و سازمان  های تابعه وزارت فرهنگ و ارشاد 
اســلامی و سایر نهادهای فرهنگی و هنری و امعان نظر به 
وظایف ذیل در جهت تحقق اهداف بنیاد، ان شــاء الله قرین 
توفیق و تأیید الهی باشید. مزید توفیق جناب عالی را در خدمت به 
نظام مقدس جمهوری اسلامی و تحقق اهداف دولت مردمی، 
در پرتــو لطف و عنایات امام  عصر )عــج( و رهبری داهیانه 
حضرت آیت الله العظمی امام خامنه ای )مدظله العالی( از خداوند 
خواستارم.« محمد الهیاری فومنی دانش آموخته دکترای علوم 
سیاسی دانشگاه علامه طباطبایی است. همچنین در حکم 
سمیعی آمده است: »با عنایت به تعهد، شایستگی و تجارب 
ارزشمند جناب عالی، و پیشنهاد معاون محترم امور هنری، به 

سمت »مدیرکل دفتر موسیقی« منصوب می شوید.
وضعیت امروز موسیقی کشــور دارای ضعف  ها و قوت-

 هایی است. از علاقمندی بالای جوانان به موسیقی به عنوان 
فرصتی برای تولیدات فاخر و بامحتوای اصیل فرهنگی ایرانی 
– اسلامی استفاده نمایید. امید است با استعانت از خداوند متعال 
در راستای تحقق سیاست های فرهنگی نظام، با حسن تعامل 
شایســته با اهالی هنر، اصحاب موسیقی و جلب همکاری و 
حمایت ایشــان و راهبری معاون محترم هنری،نســبت به 

پی گیری موارد ذیل اهتمام ورزید.
۱( توجه به سند ملی موسیقی و اجرایی سازی سیاست های 

مندرج در آن.
۲( حفظ و ارتقای جایگاه اساتید موسیقی کلاسیک و ملی.

۳( تقویت و گسترش موسیقی نواحی ایران.
۴( توجه به اعزام گروه های موســیقی فاخر ایرانی و اجرا 
در کشورهای مختلف و تقویت دیپلماسی فرهنگی و هنری 

جمهوری اسلامی ایران.
5( تقویت شــوراهای شعر و موســیقی و توجه ویژه به 
محتواهای ارائه شــده توســط هنرمندان و فعالان عرصه 
موسیقی. در این موضوع، هماهنگی با شورای شعر وزارتخانه 

ضرورت دارد.
6( تقویت گفتمان انقلابی و توجه به ارزش های فرهنگی، 
تربیتی و خانواده محوربر مبنــای رهنمودهای مقام معظم 

رهبری و امام راحل)ره(.
۷( توجه به ظرفیت تربیتی و جریان  ســاز سرود و تقویت 

و توسعه آن.
مزیــد توفیق جناب عالــی را در خدمت بــه نظام مقدس 
جمهوری اسلامی و تحقق اهداف دولت مردمی، در پرتو لطف 
و عنایات امام  عصر )عج( و رهبری داهیانه  حضرت آیت الله 

العظمی امام خامنه ای )مدظله العالی( از خداوند خواستارم.«
امیرحسین سمیعی متولد سال ۱۳6۲ است.

وی فارغ التحصیل هنرستان موسیقی است و کارشناسی 
خود را در رشته سینما از دانشگاه هنر معماری تهران دریافت 

کرده است.
سمیعی همچنین در دانشگاه کومیتاس ارمنستان در رشته 
آواز کلاسیک موسیقی را دنبال کرده است. خوانندگی در گروه 
کر ارکستر سمفونیک صداوسیما، خوانندگی در سمفونی های 
خلیج فارس و دلاوران و آهنگسازی برای موسیقی فیلم نیز در 

کارنامه هنری وی دیده می شود.

در گفت وگوی »اصفهان امروز«  با نسرین سراجی بررسی شد
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اقتصاد

واردات لوازم خانگی خارجی 
همچنان ممنوع است

رئیــس اتحادیه لوازم خانگی اصفهــان با تکذیب رفع 
ممنوعیت واردات گفت: یکی دو هفته گذشــته این شایعه 
منتشر شد، اما از طرف مســئولان مربوطه رد شد، در حال 
حاضر نیز هم بخشــنامه ای در این باره نیســت که بتوان 

اظهاراتی را داشته باشیم.
به گزارش ایمنا، اواسط آذر بود که محمد مخبر، معاون 
اول رئیس دولت، در بخشــنامه ای خطاب به وزارتخانه های 
نیرو، کشــور، راه، صنعت، آموزش وپرورش، نفت و سازمان 
استاندارد، اظهاراتی راجع به واردات لوازم خانگی ارائه کرد و 
به ابهاماتی منجر شد با این استنباط که برخی اخباری از آزاد 

شدن واردات لوازم خانگی را اعلام کردند، اما تکذیب شد.
با این حال برخی از اظهارات از سوی وزیر صمت مبنی بر 
آنکه باید به سمتی حرکت کنیم که در عین رقابت پذیر کردن 
صنایع، فرصت انتخاب را برای مردم فراهم کنیم. حکایت از 
احتمال آزاد شدن واردات این محصولات در آینده ای نزدیک 

دارد.
علیرضا قندی، رئیــس اتحادیه لوازم خانگی اصفهان با 
تکذیب رفع ممنوعیــت واردات در گفت وگو با ایمنا، اظهار 
کرد: یکی دو هفته گذشته این شایعه منتشر شد، اما از طرف 
مسئولان مربوطه رد شد. در حال حاضر بخشنامه ای در این 

دراین باره نیست که بتوان اظهاراتی را داشته باشیم.
او تصریح کرد: رفع ممنوعیــت واردات لوازم خانگی در 
شرایطی که تولیدکننده ایرانی بتواند کالای باکیفیت و ارزان تر 
را عرضه کند، ضرورتی ندارد، به شــرط آنکه این کالاها با 
شرایط اشاره شده یک ســری از امتیازاتی مانند بسته بندی 
مناســب و خدمات پس از فروش را در اختیار مصرف کننده 

قرار دهد.
رئیس اتحادیه لوازم خانگــی اصفهان اظهار کرد: با این 
روش مصرف کننده، خرید کالای ایرانی را نسبت به محصول 

خارجی بدون خدمات پس از فروش ترجیح خواهد داد.
به گفته قندی، تولیدکنندگان داخلــی قادر به تولیدات 
باکیفیت هســتند و اگر تبلیغات مناســبی انجــام گیرد، 
فروشــنده های صنف هم راغب به عرضــه کالای ایرانی 
هســتند، ضمن آنکه با ممنوعیت واردات، کارگر ایرانی هم 
بیکار نمی شود، چنانچه کارگران بیکار شوند، زمینه فساد و 

ناهنجاری های زیادی ایجاد می شود.
او اظهار کرد: در حال حاضر کالاهای خارجی موجود در 
بازار که قاچاق محســوب می شود، از طریق شهرها و بنادر 
داخل کشور، بر اســاس درخواست مشتری، وارد می شود و 

اقدامی غیرقانونی است.
رئیس اتحادیه لوازم خانگــی اصفهان تأکید کرد: طبق 
مصوبه دولــت، فروش هرگونه کالای قاچــاق در گردش 

زنجیره ای تولید، عرضه و تقاضا ممنوع است.

مخالفت های مردمی مانع 
توسعه G۵ در استان اصفهان

مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات اســتان اصفهان 
گفت: فیبر نوری پروژه کشــوری اســت و بــا همکاری 
شهرســتان های گلپایگان و خوانســار این طرح در این دو 
شهر آغاز شد و در خوانسار به اتمام رسیده و در گلپایگان نیز 

پیشرفت خوبی داشته است.
به گزارش ایســنا، جعفر مطلب زاده با بیان اینکه نقاط 
ضعفی در برخی روســتاها در ســرویس دهی همراه اول و 
ایرانسل وجود دارد، اظهار کرد: برای رفع تعدادی از این موارد 
از طریــق وزارت ارتباطات اعتبار لازم را تأمین و اخذ کردیم 

و برای روستاهای دیگر هم در تلاش اخذ بودجه هستیم.
او ادامه داد: فیبر نوری پروژه کشوری است و با همکاری 
شهرستان های گلپایگان و خوانسار این طرح در این دو شهر 
آغاز شد و در خوانســار به اتمام رسیده است و در گلپایگان 
نیز پیشرفت خوبی داشته است، مردم حق دارند از حفاری های 
انجام شده در این طرح گلایه مند باشند، اما با پیشرفت پروژه، 

حفاری ها پر خواهد شد و تردد مردم بهبود پیدا خواهد کرد.
مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات اســتان اصفهان 
درباره iDi  )شاخص توســعه فاوا(، گفت: استان اصفهان 
در این زمینه رتبه پنجم کشــور را دارد، برخی شاخص ها در 
این رتبه بندی دخیل هستند که به وضعیت زیرساخت های 
 iDi ارتباطی مربوط نمی شود. بیشترین نمره منفی که ما در
گرفتیم مربوط به این است که استفاده کننده از پهنای باند در 
استان اصفهان زیاد داریم و نسبت استفاده از پهنای باندمان 
به پهنای باند خارجی که توانستیم به استان بیاوریم بیشتر 
است. متأسفانه با اپراتورهای ما همکاری لازم جهت نصب 
تجهیزات نشــد اکنون در زیرساخت های استان پهنای باند 
آماده داریم، اما اپراتورها قادر به رساندن آن به مردم نیستند. 
بیــش از ۳0 الی ۴0 درصد پهنای باندی که مردم نیاز دارند 
آماده واگذاری است، اما دسترسی مردم آن طور که باید نیست. 

پروژه فیبر نوری می تواند در این زمینه به ما کمک کند.
مطلب زاده درباره عدم توسعه مناسب و مطلوب سرویس 
g5 در استان و آیا اینکه تنها علت عدم توسعه این سرویس 
را همکاری نکــردن مردم در نصــب دکل می داند، گفت: 
اپراتور در جایی ســرمایه گذاری می کند که هم اســتقبال 
مردمی وجود داشته و هم توانایی نصب تجهیزات را داشته 
باشد. تمام سایت ها در منازل مردم نصب نمی شود، بنابراین 
علاوه بر مخالفت هــای مردمی در اخذ مجوزهای لازم نیز 
دچار مشکلاتی هستیم که مانع توسعه 5g در استان اصفهان 

است.
او با بیان اینکه ۱۴ روستای جدید استان در شهرستان های 
چادگان، بویین میاندشــت و خور و بیابانک تحت پوشش 
اینترنت پهن باند سیار قرار گرفتند، اظهار کرد: تاکنون تعداد 
روستاهای بهره مند از این فناوری در سطح استان اصفهان 
به 866 روستا رسید. مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات 
استان اصفهان گفت: اتصال روستاها به شبکه ملی اطلاعات 
در راستای تحقق دسترسی همگانی به ارتباطات دیجیتال در 
مناطق کمتر توسعه یافته و محروم استان، رونق اقتصادی و 

تسهیل زندگی مردم صورت گرفته است.

تجهیزات فرسوده معدنی، مانع 
پیشرفت صنعت سنگ 

رئیس انجمن سنگ استان اصفهان گفت: اصفهان 
به خاطر داشتن معادن متنوع سنگ پتانسیل های زیادی 
برای صادرات نیز دارد اما به روز نشــدن ماشین آلات به 

دلیل تحریم ها، مشکلات زیادی ایجاد کرده است.
به گزارش بازار، وجود معادن متنوع سنگ در اصفهان 
باعث شده که این استان یکی از قطب های صنعت سنگ 
کشور به شمار برود. در این ارتباط رئیس انجمن سنگ 
اســتان اصفهان در گفت وگو با بازار و در پاسخ به اینکه 
آیا با وجود تحریم ها باز هم جایگاه صنعت سنگ ایران 
و اصفهان محکم اســت، اظهار کرد: یکی از مهمترین 
پیامدهای این موضوع کند شدن به روزآوری ماشین آلات 
در این حوزه است و این در حالیست که کشور ما به عنوان 
دومین تولیدکننده و فراوری کننده سنگ جهان قرار دارد.

رضا احمدی افزود: اصفهان به خاطر داشــتن معادن 
متنوع سنگ پتانسیل های زیادی دارد اما مشکل اساسی 
به روز نشدن ماشــین آلات در این حوزه است وگرنه با 

وجود تحریم ها ما توانسته ایم جایگاهمان را حفظ کنیم.
او تاکیدکرد: در اصفهان صفر تا صد فراوری ســنگ 
انجام می شود؛ در این حوزه فعالیت های علمی بسیاری 
صورت گرفته و می توان گفت که صنعت سنگ اصفهان 
حــرف های زیادی برای گفتــن دارد و باید با دور زدن 
تحریم ها بــه بازارهای جهانی برویم و این صنعت را به 

دنیا ارائه دهیم.
رئیس انجمن ســنگ اســتان اصفهان با تأکید بر 
اینکه باید به ســمت به روز شدن برویم، گفت: بخشی 
از این موضوع انجام شده و ما توانسته ایم صنعت سنگ 
را از حالت ســنتی خارج کرده و در این زمینه فعال تر و 
قدرتمندتر عمل کنیم اما هنوز تا رسیدن به نتیجه فاصله 

داریم.
احمدی تصریح کرد: پاشــنه آشــیل و عمده ترین 
مشکل ما تجهیزات معدنی و ماشین آلات مستهلک در 
این حوزه اســت که برخی عمری حدود ۳0 تا ۴0 ساله 
دارند و بنابراین باید به ســمت به روزآوری و حمایت از 
تولیدکنندگان برای به روز کردن ماشین آلات شان باشیم.

تثبیت اسناد ملکی 6۰ درصد 
از اراضی کشاورزی اصفهان

مدیرکل ثبت اسناد و املاک استان اصفهان با اشاره 
به وجود ۴۳0 هزار هکتار اراضی کشاورزی در این استان، 
گفت: تاکنون اسناد ملکی 60 درصد از اراضی کشاورزی 

استان اصفهان تثبیت شده است.
بــه گزارش مهر، جواد فخاری بــا بیان اینکه نقش 
سردفتران هنگام تنظیم سند رسمی از لحاظ امنیت و ثبات 
اقتصادی در جامعه و نیز آرامش روانی میان مراجعان بر 
همگان واضح است، افزود: اداره کل ثبت اسناد و املاک 
استان اصفهان ۴0 واحد ثبتی و دو نمایندگی دارد و باوجود 
کمبود نیروی انسانی و وظایفی که هرسال بیشتر می شود، 

خدمات خود را نحو مطلوب به مراجعان ارائه می کند.
مدیرکل ثبت اسناد و املاک استان اصفهان با بیان 
اینکه در اجرای قانون حدنگار هنوز بیشــتر قسمت ها تا 
نیمــه راه پیش رفته و لایه های مختلف آن نیاز به ارتقا 
دارد، تصریــح کرد: بیش از 99 درصد اســناد مربوط به 
اراضی ملی اصفهان صادر شده تا از تصرف عدوانی این 
اراضی جلوگیری شود؛ همچنین از ۴۳0 هزار هکتار اراضی 
کشاورزی، 60 درصد به نقطه تثبیت و سند مالکیت رسیده 
که با وجود موانع قانونی که در این خصوص وجود دارد، 

اصفهان رتبه بالایی در کشور دارد.
او ادامه داد: در هر واحد ثبتی نمایندگان اداره کل برای 
مشــاوره به مردم حضور دارند و در نقشه برداری، ورود و 
بارگذاری اطلاعات، اســتعلام از امور اراضی و تشکیل 
پرونده الکترونیکی به مراجعان خدمت می دهند تا مراحل 

قانونی صدور سند مالکیت به نحو مطلوبی طی شود.
فخاری با بیان اینکه در ثبت اراضی شهری 58 درصد 
پیشرفت وجود دارد، گفت: این آمار در شهرهای زیر ۲5 
هزار نفر و روســتاها بین ۲۱ و ۲6 درصد است که دلیل 
آن وجود چند صد هزار سند مالکیت دفترچه ای است و 
اجباری برای مراجعه مالکان از لحاظ قانونی نیست مگر 
آنکه برای انتقال، صداق یا تسهیلات مجبور به اقدام برای 
صدور سند مالکیت الکترونیکی شوند؛ در این زمینه تلاش 

می کنیم از ظرفیت بنیاد مسکن استفاده کنیم.
او با تاکید بر انجام اســکن و بارگذاری پرونده های 
الکترونیکی املاک و حذف فیزیکی آن ها در اداره ثبت، 
ایــن اقدام را گامی جدی در بروزرســانی و جلوگیری از 

مفقودی پرونده ها دانست.
مدیرکل ثبت اسناد و املاک استان اصفهان گفت: در 
فرآیند صدور اسناد بیش از 5۷ میلیون برگ اوراق املاک 
به اتمام رســیده و در 9 ماهه اخیر بیش از ۲9 هزار سند 

مالکیت تک برگ صادر شده است.
او در حوزه اســناد به تغییرات اساســی در ســامانه، 
مراجعه حداقلی مــردم و اتخاذ روند امضــا و پرداخت 
الکترونیک اشاره کرد و گفت: در روش سنتی رسیدگی 
به درخواست ها دیر اتفاق افتاده است و تضییع حق ایجاد 
می شود که با تشکیل پرونده الکترونیکی این امر سریع تر 

انجام خواهد شد.
فخاری خاطرنشان کرد: پیش تر ثبت علائم تجاری تا 
یک ماه زمان می برد اما اکنون اشخاص حقیقی یا حقوقی 

می توانند از درگاه الکترونیکی درخواست دهند.
او با بیان اینکه در اصفهان 5۴6 دفتر اســتاد رسمی 
وجود دارد، گفت: عملکرد این دفاتر در 9 ماهه سال جاری 
بیش از 89۱ هزار فقره بوده است. فخاری تصریح کرد: در 
صورت تصویب طرح الزام به تنظیم سند رسمی، وضعیت 
بهتری از نظر تحریر برای ســردفتران ایجاد می شود و 
امیدواریم در نهایت این طرح به شکلی تصویب شود که 

قولنامه های تنظیمی به سمت دفتر خاصی نرود.

  خبر   خبر

مدیر حوضه آبریز رودخانه زاینده رود و حوضه های جنوب غربی 
فلات با تأکید بر عزم ملی و جهادی برای تعادل منابع و مصارف 
حوضه آبریز زاینده رود گفت: پمپاژ از تونل سوم کوهرنگ بزودی 

آغاز می شود.
به گزارش اصفهان امروز، علیرضا الماسوندی در نشست با 
تشکل های دانشجویی اصفهان اظهار کرد: طرح مطالعات جامع 
حوضه آبریز زاینده رود با پیش بینی برنامه ها و سناریوهای لازم 
برای به تعادل رساندن منابع و مصارف این حوضه انجام شد. او با 
اشاره به شاخص های حکمرانی خوب آب مانند شفافیت، مشارکت، 
قانون محوری، کارایی و مسئولیت پذیری در این مطالعات گفت: در 
طرح مطالعات جامع حوضه آبریز زاینده رود مسئله فرونشست زمین 
به طور مشــخص در اولویت اســت. مدیرحوضه آبریز رودخانه 
زاینده رود تصریح کرد: فرونشســت، مســائل محیط زیست و 
اقتصادی و اجتماعــی در مطالعات جامع حوضه آبریز زاینده رود 
لحاظ شده است. الماســوندی ادامه داد: براساس این مطالعات 
جامع، برنامه های اقدام به طور پویا مورد ارزیابی قرار خواهد گرفت 
و برنامه تصمیم سازی و تصمیم گیری با مشارکت همه ذی نفعان 
و ذی مدخلان صورت می پذیرد. او با تأکید بر اینکه در این طرح 
همه ابعاد و جوانب حوضه آبریز زاینده رود در نظر گرفته شده است، 
تصریح کرد: باتوجه به حساسیت حوضه زاینده رود و تفاوت آن با 
حوضه هــای دیگر، در این طرح از ترکیبی از مدل ها با همکاری 
اســتان های چهارمحال و بختیاری و اصفهان و ظرفیت بیش 
از ۱60 نفر از کارشناســان و متخصصان خبره صاحب نظر برای 
مطالعات استفاده شده است. مدیر حوضه آبریز رودخانه زاینده رود 
اضافه کرد: با استانداردهای روز جهانی 6 سناریو در این مطالعات 
تعریف شــده تا طبق آن برای پاســخگویی به همه گروداران 

اقدامات لازم تدوین شود. الماسوندی با تأکید بر اینکه مطالعات 
جامع فرابخشی اســت، افزود: برای پیاده سازی مطالعات جامع 
نیازمند اقدامات، همراهی و هماهنگی سایر دستگاه ها هستیم و 
اقدامات علاج بخشی به صورت کوتاه مدت، میان مدت و بلندمدت 
برای تعادل مصارف و منابع و به حداقل رساندن کسری منابع آب 
تبیین شده اند. او خاطر نشان کرد: در این مطالعات الگوهای کشت، 
نحوه برداشت آب، حقابه های محیط زیست و کشاورزان، سهم 
آب شرب و صنعت و به عبارتی سهم تمام گروداران و ذینفعان 
لحاظ شده است. مدیرحوضه آبریز زاینده رود همچنین به اقدامات و 
فعالیت های اخیر شرکت آب منطقه ای اصفهان اشاره کرد و افزود: 

استان اصفهان در نصب کنتورهای الکترومغناطیس بر روی چاه ها 
نسبت به گذشته شرایط مطلوبی دارد. الماسوندی اضافه کرد: در 
استان اصفهان علاوه بر مدیریت برداشت از آب های زیرزمینی، 
برداشــت از آب سطحی نیز نظامند است به نحوی که در پاییز 
ســالجاری در زمان رهاسازی آب به طور کامل تمام برداشت ها 
در طول مسیر رودخانه زاینده رود کنترل شد. گفتی است، عملیات 
اجرایی طرح انتقال آب کوهرنگ سه شامل سد و تونل در سال 
۱۳۷۷ با هدف تأمین آب به میزان حدود ۲50 میلیون مترمکعب 
در سال برای تأمین بخشی از کمبود آب منطقه مرکزی ایران آغاز 
و قرارداد ساخت سد تونل سوم کوهرنگ نیز در سال ۱۳89 بسته 

شد و قرار بود سال 9۳ به بهره برداری برسد که هنوز محقق نشده 
است. وزیر نیرو در سفر اخیر خود به اصفهان قول شروع پمپاژ آب  
از تونل سوم کوهرنگ در سال آبی جاری و شروع عملیات احداث 
سد آن در اولین فرصت را داده بود. نگاهی به خشکی های دوره ای 
رودخانه زاینده رود، کاهش تخصیص آب کشاورزی، فرونشست 
زمین، ریزگردها، مشکلات عدیده زیست محیطی به خصوص 
برای تالاب بین المللی گاوخونی و آمار و ارقام مربوط به بارندگی ها 
در حوضه آبریز زاینده رود به عنوان یکی از اصلی ترین منابع آب 
مرکزی ایران لزوم اجرای هرچه سریع تر پروژه های آبی در این 

خطه را گوشزد می کند.

پمپاژ از تونل سوم کوهرنگ به زودی آغاز می شود

کوچه وپس کوچه های خیابان نظر و جلفا درآستانه سال جدید 
میلادی شلوغ تر از هرزمانی است. شلوغی که رونق چشمگیر 
رستوران و کافه های این محدوده و مشاغلی کاذبی مانند فروش 
جای پــارک خودرو را به همراه دارد. همزمان با فرارســیدن 
کریسمس و سال جدید میلادی کوچه وپس کوچه های خیابان 
نظر و جلفا بیشتر از هر زمان دیگری شلوغ است. پس از غروب 
آفتاب و تاریک شدن هوا اصفهانی ها پرشورتر از ساعات دیگر 
روز در این محله حاضر می شوند که نتیجه آن رونق چشمگیر 
کسب وکارهای این محدوده و تکمیل ظرفیت پارکینگ های 
واقع در خیابان های نظر، توحید و حکیم نظامی اســت. این 
شــب ها صف ورود به کلیسای وانک دیدنی است و چند صد 
نفر با وجود سرمای هوا صف کشیده اند تا وارد کلیسا شوند و 
با تزئینات ســال جدید میلادی و بابانوئل عکس بگیرند! این 
موضوع سبب شده بهای بلیط ورودی کلیسا وانک در عرض 
یک هفته دو برابر شود و از ۲0 هزار تومان به ۴0 هزار تومان 
افزایش یابد. همچنین چند نفر عکاس در اطراف و داخل کلیسا 
وانک حضور دارند، البته تقاضا برای عکاسی زیاد نیست زیرا 
حاضران موبایل به دست عکس های خود در ازدحام جمعیت 

به سرعت ثبت می کنند.
در این شب ها، کافه و رستوران ها تا نیمه های شب پذیرای 
سیل انبوه مشتریان هستند و صف خرید سیب زمینی سرخ کرده 
در خیابان نظر میانی توجه هر حاضری را به خود جلب می کند. 
درمقابل رستوران های اطراف کلیسا نیز مردم صف کشیده اند و 

در انتظار خالی شدن میزها برای سرو غذا هستند. دراین میان 
فروش آش رشته، سیب زمینی ســرخ کرده و ذرت مکزیکی 
بیشتر از سایر خوراکی هاست که البته این رشد تقاضا در افزایش 
قیمت  آن ها در این شــب ها بی تاثیر نبوده است؛ به طوری که 
فروشــگاه داران بسته به تقاضا ۱0 تا ۳0 هزار تومان به قیمت 
انواع سیب زمینی سرخ کرده و ذرت مکزیکی اضافه کرده اند. تریا 
بستی های اطراف کلیسای وانک و خیابان نظر هم این شب ها 
بازار پررونقی را تجربه می کنند و بستنی در این شب های سرد 
سال طرفداران خود را دارد، البته اگر با قیمت ۱50 هزار تومانی 
یک بستنی و وافل مواجه شدید، تعجب نکنید! مشاهدات میدانی 

و گفت وگو با کسبه نشان می دهد تقاضا در اغذیه فروشی های 
اطراف کلیسا بسیار بالاست، به نحوی  که تریا و فست وفودی ها 
در بازار شــب عید شمسی نیز به این میزان شلوغ نمی شوند. 
همچنین اغذیه فروشی های این مناطق بین دو تا شش نفر 
کارگر اضافه کرده اند و تعداد صندوق دارها به بیشتر از دو نفر 
رســیده تا جوابگوی مشتریان باشــند. شیرینی فروشی های 
نزدیک کلیسا نیز شب های پررونقی را سپری می کنند و کاپ 
کیک هایی با طرح بابانوئل، درخت کریســمس، صلیب و... با 
بهای ۷0 تا ۳00 هزار تومان با تقاضا بالایی مواجه شده است. 
گویی عکس با این دسته کاپ کیک ها و تزئینات کلیسا به ترند 

سال تبدیل شده است. شماری از دست فروشان نیز فرصت را 
غنیمت شمرده و بســاط فروش کلاه بابانوئل، شمع و گل را 
حوالی کلیسا وانک پهن کرده اند. اگرچه کلاه بابانوئل همان 
اول شب تمام می شود. از این رو عده ای برای حضور در کلیسا 
بــه خرید گل اکتفا می کنند تا در انتهای بازدید گل را در اتاق 
مخصوص مسیح قرار دهند. تعطیلی و جشن  در آستانه سال 
جدید میلادی سبب شده بعضی از پارکینگ های خصوصی 
ســاعت کاری خود را از ســاعت ۲۳ به پاسی از شب افزایش 
دهند؛ با این وجود قبل از غروب ظرفیت آن ها تکمیل می شود. 
از این رو عده ای در خیابان های حوالی جلفا به فروش جای پارک 
خودرو روی آورده اند و هرچه جای پارک به کلیســا نزدیک تر 
باشد، قیمت آن بیشتر خواهد بود. بررسی ها نشان می دهد جای 
پارک فروشان از ساعات ابتدایی ظهر موتور، میز، نیمکت و امثال 
آن را در کنار خیابان قرار می دهند تا در اوج ســاعات شلوغی 
جای پارک  اجاره دهند. یکی از جای پارک فروشــان نزدیک 
به چهارراه حکیم نظامی به ایراســین گفت: این جای پارک 
صدمتری خیابان نظر است و بابت هر ساعت 50 هزار تومان 
دریافت می کنم ولی اگر بیشتر از دو ساعت کرایه کنید، هزینه 
هر ساعت به ۳0 هزار تومان کاهش می یابد. اگر مشکلی با پیاده 
روی ندارید، بچه ها در کوچه های اطراف جای پارک گرفته اند 
و کرایه آن ها برای هر ساعت ۱5 تا ۲0 هزار تومان است. ولی 
جای پارک های ارزان فاصله زیادی با کلیسا دارد و باید بالای 

۱5 دقیقه پیاده روی کنید.

رونق بابانوئلی کسب وکارها در جلفا

پیامدهای تغییر جهت مصرف جهانی بر صنعت فولاد ایران
رصد بازار عرضه و تقاضا نشان می دهد مصرف محصولات 
فولادی دچار تغییر شــده و برخلاف ۲ سال پیش که ساخت و 
ساز محرک اصلی تقاضای فولاد بود، امروزه توسعه ماشین آلات 
و صنعت ماشین  سازی به محرک اصلی تقاضا برای فولادسازان 
بدل شده است و صنعت فولاد باید خود را برای پیامدهای این 
تغییر آماده کند. به گزارش ایرنا، انجمن جهانی فولاد در آخرین 
گــزارش خود میزان تولید جهانی فولادخام برای ماه »نوامبر« 
۲0۲۳ میلادی)۱0 آبان تا ۱0 آذر ۱۴0۲( را ۱۴5 میلیون و 500 
هزار تن اعلام کرد، هرچند این میزان تولید ۳.۳ درصد نسبت به 
تولید »نوامبر« سال ۲0۲۲ افزایش دارد ولی در بیشتر ماه های 
سال ۲0۲۳ میلادی شاهد کاهش تولید فولاد در جهان بودیم. 
این کاهش مســتمر تولید جهانی فولاد خام، نشانه ای از تغییر 
جهت مصرف جهانی فولاد است که باید مورد توجه فولاد سازان 
داخلی قرار بگیرد. رصد تولید جهانی فولاد از یک طرف و بررسی 
میزان فروش محصولات فولادی ازسوی دیگر، حکایت از این 
دارد که مصرف محصولات فولادی در سال ۲0۲۳ تغییر جهت 
داده اســت و برخلاف سال ۲0۲۱ میلادی که بخش ساخت و 
ســاز محرک اصلی تقاضای فولاد به شمار می آمد این بخش 
در ســال ۲0۲۳ تاثیرگذاری کمتری در تحریک فولاد سازان 
برای تولید داشته است. بالا رفتن قیمت مواد اولیه مصرفی در 
بخش ساخت و ساز، افزایش ابهامات در بازار مسکن و جهش 
هزینه های وام بانکی برای مستغلات در نهایت به تقاضای کمتر 
برای ساخت سازه های مسکونی منجر شده است، که تبعات آن 
بر روی صنعت فولاد نیز تاثیر گذاشته است. مصرف محصولات 
فــولادی در حال تغییر جهت دادن اســت و از آنجا که پس از 
پایان شیوع جهانی کووید، با از سرگیری فعالیت های صنعتی، 
تقاضا برای ماشین آلات بالا رفته و صنعت ماشین  سازی بخش 
زیادی از ســرمایه ها را به خود جذب کرده است بنظر می رسد 
این تحولات راه را برای حضور محصولات فولادی نورد شده 

فولادسازان در بازارهای جهانی باز می کند.
چندی پیش »انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران« گزارش 
تولید و صادرات فولاد و محصولات فولادی در هشــت ماهه 
منتهی به آذر را منتشــر کرد که براساس آن مجموع صادرات 
فولاد ایران شــامل فولاد میانی و محصولات فولادی در این 
مدت، هفت میلیون و 58 هزار تن بود که با احتســاب صادرات 
یک میلیون و 95 هزار تن آهن اسفنجی، صادرات آهن و فولاد 

ایران به بیش از هشت میلیون تن رسیده است.
براســاس این گزارش، صادرات محصولات میانی زنجیره 
فولاد در هشت ماهه امسال نسبت به مدت مشابه پارسال، رشد 

۷.۴ درصدی داشته است.
گزارش آخر »انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران« حکایت از 
آن دارد که تولید فولاد میانی در هشت ماه اول امسال نسبت به 
دوره مشابه سال قبل افزایش ۱.9 درصدی، تولید کل محصولات 
فولادی افزایش ۱ درصدی و تولید آهن اسفنجی افزایش 5.۴ 
درصدی داشته است که با توجه به رشد ۷.۴ درصدی صادرات 
محصــولات میانی زنجیره فولاد در این مدت می توان نتیجه 
گرفت: رشــد صادرات محصولات فولاد میانی کشور بیش از 

میانگین رشد تولید در سایر بخش های صنعت فولاد است.
سهم صادرات بیلت و بلوم در هشت ماهه امسال، سه میلیون 
و ۴۱8 هزار تن و ســهم صادرات تختال )اسلب(، یک میلیون 
و ۴90 هزار تن ثبت شــد که این ارقام نشان می دهد صادرات 
تختال افزایش ۳۷.6 درصدی و صادرات بیلت و بلوم کاهش ۲ 
درصدی داشته است. افزایش ۳۷.6 درصدی صادرات اسلب در 
کنار کاهش ۲ درصدی صادرات بیلت و بلوم گواه دیگری بر تغییر 
جهت مصرف جهانی محصولات فولادی و جایگزینی تقاضای 
فولاد برای ماشین آلات و صنعت ماشین  سازی به جای تقاضای 

صنعت ساخت و ساز مسکن است.

انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران اعلام کرد: کل صادرات 
محصولات فولادی کشور در هشت ماهه امسال، یک میلیون 
85۳ هزار تن بوده که نســبت به مدت مشــابه سال گذشته، 

افزایش ۴ درصدی را نشان می دهد.
از میان محصولات فولادی، سهم صادرات مقاطع طویل 
فــولادی، ۲ میلیون و ۱50 هزار تن بوده و صادرات این مقاطع 
در 8 ماهه سال جاری، 0.۳ درصد افزایش یافته است. صادرات 
میلگرد هم در این مدت نســبت به مدت مشابه سال قبل پنج 
درصد کاهش یافت و به ۱ میلیون و 59۱ هزار تن رســید، که 
نشــان از رکود ساخت وساز در فراســوی مرزهای ایران و در 

کشورهای همسایه دارد.
صادرات مقاطع تخت فولادی نیز با افزایش ۱۱.۳ درصدی 
به ۲95 هزار تن رسیده که عمده آن ورق گرم بوده است و عمده 
وارد کنندگان این محصول از آن برای تولید ماشین آلات سنگین 
استفاده می کنند. افزایش ۱۱.۳ درصدی صادرات مقاطع تخت 
فولادی که کاربرد اصلی آن در صنعت ماشین آلات سنگین و 
ماشین سازی است در کنار کاهش پنج درصدی صادرات میلگرد 
و رشد بسیار کم صادرات مقاطع طویل فولادی نیز گواه دیگری 
بر تغییر جهت مصرف جهانی محصولات فولادی و جایگزینی 
تقاضای فولاد برای ماشین آلات و صنعت ماشین سازی بجای 

تقاضای صنعت ساخت و ساز مسکن است.

Á  افزایش تولید صنعت فولاد، در سال رونق
تولید بر اساس گزارش آماری انجمن فولاد در هشت ماهه 
نخست امسال، تولید فولاد میانی شامل بیلت و بلوم و تختال 
به ۲۱ میلیون و 6۲0 هزار تن رسید که سهم تولید بیلت و 
بلوم ۱۳ میلیون و 56۲ هزار تن، ســهم تولید اسلب هشت 
میلیون و 58 هزار تن بوده است که تولید بیلت و بلوم افزایش 
پنج درصدی و تولید تختال کاهش سه درصدی داشته است.

کاهش ســه درصــدی تولید تختــال در حالیکه افزایش 
محسوســی در صادرات این بخش اتفاق افتاده، می تواند لزوم 
توجه به »تغییر جهت مصرف جهانی محصولات فولادی« را 
گوشزد کند. در گزارش انجمن فولاد ایران، رشد تولید کل مقاطع 
تخت فولادی به ۲.8 درصد رســید هرچند رشد تولید مقاطع 

طویل فولادی کاهش 0.5 درصدی را تجربه کرد.
تولید مقاطع تخت فولادی در هشــت ماهه منتهی به آذر، 
6 میلیــون و ۲5۴ هزار تن بود که پنج میلیون و 9۷۳ هزار تن 
سهم ورق گرم، یک میلیون 598 هزار تن سهم ورق سرد و یک 
میلیون ۱۳5 هزار تن سهم ورق پوشش دار بوده است و بر این 
اساس در مقایسه با مدت مشابه پارسال تولید ورق گرم افزایش 
۱.۷ درصدی، تولید ورق ســرد کاهش ۲ درصدی و تولید ورق 
پوشش دار افزایش ۱۱.5 درصدی داشته است. در 8 ماهه سال 
جاری، تولید تیرآهن با افزایش ۱۳.۳ درصدی نســبت به مدت 
مشابه سال قبل به 9۳۱ هزار تن رسیده است و تولید میلگرد هم 
با ۲.5 درصد کاهش به هفت میلیون و ۷۲ هزار تن رسیده است.
تولید نبشی، ناودانی و ســایر مقاطع طویل فولادی نیز با 
افزایش 6 درصدی همراه بوده اســت. تولیدآهن اسفنجی نیز 
طبق گزارش انجمن فولاد با افزایش 5.۴ درصدی به ۲5 میلیون 
و ۴59 هزار تن رســیده است که رکورد جدیدی در این زمینه 

به حساب می آید. 
بررسی آمار تولید و مقایسه آن با اطلاعات فولاد صادراتی 
ایران نشــان می دهد، هنوز درکشور بخش مسکن و صنعت 
ساخت و ساز محرک اصلی در افزایش تقاضای فولاد ساختمانی 
محسوب می شود، هرچند این گرایش در سطح جهان رو به افول 
است. تغییر جهت جهانی مصرف محصولات فولادی نه تنها 
بر روی صادرات کشور تاثیرگذار بوده بلکه بر روی بازار داخلی 
نیز اثر گذاشته است و موجب افزایش قیمت ها در بازار ورق های 

فولادی شده است.
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   منهای فوتبال

محرومان سپاهان به دیدار با 
شمس آذر می رسند

مدیر روابط عمومی باشــگاه سپاهان از اصلاح قرارداد 
بازیکنان محروم این تیم خبر داد. صادق میرصالحیان درباره 
رای کمیته انضباطی مبنــی بر محرومیت 6 بازیکن تیم 
ســپاهان قبل از مسابقه با گل گهرسیرجان اظهار داشت: 
برای چندمین بار در این فصل رای قبل از بازی صادر شد 
و تیم را دچار مشــکل کرد؛ برای اصلاح قرارداد بازیکنان 
فرصتی مشخص نشده بود، کمیته انضباطی نامه زد و ۲0 
ساعت قبل از بازی با گل گهر نامه محرومیت بازیکنان زده 
شــد. وی افزود: حدود ۲0 ساعت تلاش کردیم تا قرارداد 
بازیکنان را اصلاح کنیم و تعامل با فدراسیون و بازیکنان 
در حــال انجام بود اما این اتفاق تا بازی با گل گهر نشــد. 
در این شرایط طبیعی است ابهاماتی برای بازیکنان ایجاد 
شود و اصلاح قرارداد در ۲0 ساعت امکان پذیر نبود اما در 
حال تلاش هســتیم تا با مذاکره با بازیکنان و فدراسیون 
بازیکنان را برای بازی با شمس آذر قزوین داشته باشیم و 
تلاش تیم حقوقی و شخص مدیرعامل ادامه خواهد داشت 
تا راه حلی بــرای حضور بازیکنان محروم پیدا کنیم. مدیر 
روابط عمومی باشگاه تاکید کرد: دغدغه و نگرانی هواداران 
را درک می کنیم. ساعات پرتلاطمی را گذراندیم اما دوستان 
همراهی نکردند تا اتفاق مثبت برای ســپاهان بیفتد؛ اما 
امیدواریم تا بازی با شمس آذر این مسئله را حل کنیم. پیام 
نیازمند، رضا شــکاری، رضا اسدی، هادی محمدی، کاوه 
رضایی و احسان پهلوان بازیکنانی بودند که حق بازی مقابل 

گل گهر را با حکم انضباطی نداشتند.

اعتراض چندباره سپاهان به 
عملکرد داوری

روابط عمومی باشــگاه ســپاهان در واکنش به اتفاق 
مشــکوک نیمه اول مسابقه متنی اعتراضی منتشر کرده 
است. نیمه نخست مصاف سپاهان و گل گهر در شرایطی 
با پیروزی یک بر صفر گل گهر تمام شــد که سپاهانی ها 
معتقدند یک پنالتی به سود آن ها گرفته نشده. این صحنه 
مشکوک روی علی احمدی در محوطه جریمه گل گهر رخ 
داد و عباس راکی داور مسابقه با قاطعیت رای به کرنر شدن 
توپ داد. بااین حال باشگاه سپاهان با انتشار ویدئوی برخورد 
علی احمدی و مدافع گل گهر این طور نوشته است: » تمام 
کارشناسان داوری صحنه رخ داده در محوطه جریمه گل گهر 
را پنالتی تشخیص دادند اما داور مسابقه دستور به ادامه بازی 
داد. این صحنه در شرایطی رخ داد که نتیجه صفر-صفر بود 

و شاید جریان بازی با اعلام پنالتی عوض می شد.«

فانتزی باز سپاهان و جنگ 
فیزیکی با گل گهری ها

فرشــاد احمدزاده در مقابل گل گهــر پرتلاش بود اما 
درنهایت این جدال به سود ســیرجانی ها به پایان رسید. 
فرشاد احمدزاده مهاجم تکنیکی سپاهان که در دیدار مقابل 
گل گهر در غیاب ستاره های این تیم کار سختی داشت در 
تقابل با هافبک های فیزیکی گل گهر حداکثر توان خود را 
به کار گرفت. او در این مســابقه در پست وینگر راست با 
بازوبند کاپیتانی سپاهان به میدان رفت و با توجه به حضور 
هافبک های پرتعداد گل گهر در میانه میدان گاهی عقب تر 
می آمد تا کمک حال خط هافبک تیمش باشد و بازگشت 
او به وســط زمین جدال های جالبی را رقم زد.او که در این 
مسابقه باید برای خلق موقعیت از سد بوحمدان، علیزاده و 
زنده روح عبور می کرد کار ساده ای نداشت و برای این امر 
باید بیش از توان خود و تکنیک بالا بهره می گذاشــت، او 
در جدال هایی که ایجاد شد قصد تسلیم شدن نداشت. او 
درصحنه ای از مسابقه درنبردی هوایی با علیرضا علیزاده 
صحنه جالبی را خلق کرد، درحالی که فیزیک او و علیزاده 
کاملا متفاوت است با پرش بلندی که انجام داد سعی داشت 

توپ را به نفع سپاهان به گردش درآورد.

برای سپاهان شبانه تصمیم 
می گیرند

مدیر تیم فوتبال سپاهان بعد از بازی با گل گهر سیرجان 
از هواداران اصفهانی که برای حمایت تیم به سیرجان رفته 
بودند، تشــکر کرد. رضا فتاحی این طور حرف هایش را با 
اشاره به حواشی پیرامون باشگاه و حکم کمیته انضباطی 
آغاز کرد: یک ماه است به تیم اضافه شده ام اما نمی دانیم این 
اتفاقات چیست، شب قبل هر بازی یک اتفاق جدید برای 
ســپاهان می افتد، قبل از بازی نیروی هوایی و ملوان رای 
می دهند و چهارشنبه شب گذشته اعلام می کنند 6 بازیکن 
نمی توانند بازی کنند، عدالت کجاست؟ او با اشاره به سایر 
احکام کمیته انضباطی برای حریفان سپاهان اضافه کرد: 
برای تیم حریف حکم برائت داده اند، چه کسی می تواند باور 
کند بازیکن فوتبال استقلال قرارداد ۱60 میلیون تومانی 
داشته باشد، هیچ کس باور نمی کند؛ آقایان قبل از این که 
مسئولیت بگیرند، جزو کارگروه بوده اند و مقررات را تدوین 
کردند. او با اشــاره به حکم کمیته انضباطی اضافه کرد: ۴ 
امتیاز ما به ناحق گرفته شد و کمیته استیناف برگرداند اما ۳ 
امتیاز رفت، از فدراسیون تشکر می کنم، میانگین نیمکت ما 
۱9 ســال بود و ۳ بازیکن نوجوانان و جوانان به تیم اضافه 
شدند. فتاحی در ادامه به دشواری کارش پرداخت و اضافه 
کرد: نمی دانم سرمربی، تیم یا حواشی را کنترل کنم، اگر 
ما می خواستیم خلاف کنیم، قرارداد بازیکنان عوض شده 
بود اما مثل همیشــه در قالب قانون و با کمک بازیکنان 
انجام می شد، با روش ســایر تیم ها می توانستیم قرارداد 
ببندیم. فتاحی سرپرست سپاهان در پایان گفت: یک تیم 
با مشکلات و جعل امضا حکم برائت بگیرد و با تیم ما این 
کارها را بکنند، یک آزمایشگاه برای تیم سپاهان شده است 

و امیدواریم مشکلات با عدالت حل شود.

واکنش رحیمی زاده به تبعیض 
بین رشته های ورزشی

ســرمربی تیم ملی هندبال اعتقاد دارد همه گروه ها در 
مسابقات قهرمانی آسیا سخت هستند و تیم بد وجود ندارد. 
مجید رحیمی زاده در حاشیه تمرین تیم ملی هندبال اظهار 
داشت: این آخرین اردو در داخل ایران است و قرار شده که 
قبل از اعزام به مسابقات قهرمانی آسیا چند دیدار تدارکاتی 
داشته باشــیم. اردوی خوبی داشتیم. چند نفر را نسبت به 
اردوی عمان تغییر دادیم تا بازیکنان دیده شوند. برخی نیز 
آسیب دیدگی جزئی داشتند و رصد می کنیم که آیا برطرف 
شــده و می توانیم در خدمت داشته باشیم یا نه. بچه ها به 
60، ۷0 درصد آمادگی رســیده اند و قابل قبول اســت. به 
دنبال ایجاد هماهنگی ها در دفاع و حمله هستیم تا بتوانیم 
در مســابقات تدارکاتی این شرایط را داشته باشیم و برای 
مســابقات نهایی در بحرین تیم خوبی را روانه کنیم. وی 
درباره مصدومیت محمدرضا اورعی گفت: ورزش همراه با 
برخورد است و ما هم نفراتی را داریم که مصدوم هستند. 
مصدومیــت محمدرضا هم در عمان به وجود آمد و اینجا 
هم کار می کنیم، هم مدارا و درمان و کادر پزشــکی او را 
می رسانند. فکر نمی کنم این آسیب جدی باشد که نتوانیم او 
را در اختیار داشته باشیم و برطرف می شود. رحیمی زاده در 
پاسخ به این پرسش که آیا اورعی به اردوی روسیه می رسد 
یا نه؟ عنوان کرد: هنوز مشخص نیست که اردوی ما کجا 
برگزار می شــود، ولی فکر می کنم برسد. با فیزیوتراپ که 
صحبت می کردم، گفت که او را می رسانند. سرمربی تیم 
ملی هندبال درباره دعوت از ســعید برخورداری گفت: از او 
بعد از چند ســال دعوت کردیم و به تیم آمده است. سطح 
لیگ اروپا و اسپانیا مطرح است و او جزو نامزدهای بهترین 
دروازه بان نیم فصــل بود. ما از برخورداری دعوت کردیم و 
امیدوارم بتواند به تیم کمک کند. ضمن اینکه ما دروازه بانان 
خوبی داریم و سعید می تواند به این پست کمک بیشتری 
کند و یک دلگرمی برای تیم باشد. وی درباره شرایط پوریا 
نوروزی نژاد تصریح کرد: او هم جزئی از تیم است. به دلیل 
اینکه اکثر ملی پوشان از باشگاه های رومانی اضافه می شوند، 
بازی های لیگ این کشور کمی طول کشیده و بچه ها در 
این بازی های تدارکاتی به تیم اضافه می شــوند و کمک 
می کنند. رحیمی زاده درباره گروه ایران در مسابقات قهرمانی 
آسیا گفت: تمام گروه ها سخت هستند. درواقع در هر گروه 
دو سه تیم خوب حضور دارند و ما نمی توانیم به تیم بد فکر 
کنیم، چون تیم بد وجود ندارد. همه تیم ها با آمادگی کامل 
می آیند، چون انتخابی جهانی است و این مسئله خیلی کار 
را سخت می کند. به هرحال سهمیه قاره آسیا چهار تیم شده 
و این کار را سخت می کند، بنابر این همه با تمام قوا شرکت 
می کنند. ما نمی توانیم بگوییم که گروه ما نسبت به سایر 
گروه ها راحت تر یا سخت تر است. رقیب اصلی کره جنوبی 
اســت اما دو تا بازی قبل از رویارویی با این تیم با نیوزیلند 
و چین داریم و ابتدا باید آن ها را شکست بدهیم. ما همیشه 
بازی نزدیکی با کره داشته ایم و اختلاف دو تیم کم است. 
اگر بچه ها در روز خوبشان باشند، می توانیم، موفق باشیم. اگر 
سرگروه شویم، خیلی به ادامه مسیر کمک می کند. سرمربی 
تیم ملی هندبــال در پایان پیرامون تبعیض پاداش ها بین 
فوتبال و بقیه رشته ها گفت: اگر قرار است یک قانونی باشد 
که مثلا تیمی از گروه خودش صعود می کند و به دور بعدی 
می رسد، این قوانین باید برای همه یکسان باشد. ما رشته 
بالاتــر یا کمتر نداریم. ارج وقرب هر بازیکن،  کادر و تیمی 
سر جای خودش است و تلاشی که می شود، بر هیچ کس 
پوشیده نیست. نهایتا فکر نمی کنم بین تعصب این بازیکنان 
با بازیکنان سایر رشته ها فرق وجود داشته باشد. ما باید برای 
همه بازیکنان رشته ها احترام قائل باشیم و اگر قانونی ثبت 
می کنیم، برای همه رشته ها باشد. به نظرم این یک تبعیض 
است و باید بازنگری شود. بیست و یکمین دوره مسابقات 
هندبال قهرمانی آســیا انتخابی مسابقات قهرمانی جهان 
۲0۲5 کرواسی، دانمارک و نروژ از ۲۱ دی تا ۲ بهمن ماه در 

منامه بحرین برگزار می شود. 

آغاز اردوی تیم ملی تنیس 
روی میز بانوان

اردوی تیــم ملی تنیس روی میز بانــوان ایران برای 
حضور در مسابقات قهرمانی جهان آغاز شد. تیم ملی بانوان 
کشورمان جهت آماده سازی برای حضور در مسابقات تیمی 
قهرمانی جهان اردوی خــود را در تهران آغاز کرد. راکت 
به دســتان بانوی کشورمان تا ۱5 دی ماه به مدت ۱0 روز 
اولین اردوی خود را زیر نظر حمیده ایرانمنش، سرمربی تیم 
ملی بانوان پشت سر خواهند گذاشت. ندا شهسواری، مهشید 
اشــتری، شیما صفایی، فاطمه یاری و صبا سراجی نفرات 
اعزامی به مسابقات تیمی قهرمانی جهان هستند. بازیکنان 
ملی پــوش در ۲ نوبت صبح و عصر به تمرین می پردازند 
و تمرینات نوبت صبح و بدنســازی خود را زیر نظر ساناز 
مجتبوی پیگیری می کنند. مسابقات فینال تیمی قهرمانی 
جهان از ۲6 بهمن تا ۷ اسفندماه در بوسان کره جنوبی برگزار 

خواهد شد.

سپاهان هفته گذشته وضعیت متغیر تلخ و 
شیرینی را پشت سرگذاشت. هفته ای که 
طلایی پوشــان اصفهانی دوبار در زمین 
بازی شکســت خوردند اما بیرون از زمین 
چهار امتیاز کســر شــده آن ها بازگشت. 
آن هــا در دومین روز در ابتدای هفته بازی 
با آلومینیوم اراک در ورزشــگاه نقش جهان برگزار شد و این 
بازی خودش داستانی عجیب برای طلایی پوشان اصفهانی 
به همراه داشــت. سوم دی ۱۴0۲ روزی بود که برای طلایی 
پوشان اصفهانی به شب تار تبدیل شد. شکست یک بر صفر 
مقابل آلومینیوم اراک به اضافه سه اخراجی. اتفاقی که با مرور 
تاریخ به مورد مشابهی برنمی خوریم که سپاهان در یک بازی 
سه اخراجی داده باشد. به هرحال قابل باور نبود اما وقتی وحید 
کاظمی ســوت پایان بازی سپاهان را به صدا درآورد، آن ها با 
8 نفر زمین را ترک کردند و مســابقه را باخته بودند. یکی از 
نقاط عطف ماجرای عجیب بازی سپاهان و آلومینیوم در دقیقه 

86 اتفاق افتاد. رضا اســدی دو دقیقه قبل تر از داور کارت زرد 
گرفته بود اما در شــرایطی که بازی متوقف شده بود به وحید 
کاظمی اعتراض کرد تا درحالی که هنوز مورایس و شاگردانش 
از شوک دریافت گل در دقیقه 80 خارج نشده بودند، یک بار 
دیگر شوکه شــوند و این بار در پی اخراج یک مهره کلیدی 
به این احســاس برسند. هنوز بینندگان تلویزیونی این اخراج 
و دریافــت گل را هضم نکرده بودند که به یک باره کارت زرد 
دیگری از جیب وحید کاظمی خارج شد و چند ثانیه بعد رنگ 
آن قرمز شــد. دابو در نیمه نخست یک کارت زرد گرفته بود 
و به خاطر جلوگیری از حمله آلومینیوم بدون مماشــات داور 
بلافاصله پس از اخراج رضا اسدی در دقیقه 86، در دقیقه 88 
دومیــن کارت قرمزی تیم مورایس لقب گرفت. آن ها رویای 
رسیدن به صدر جدول را با توجه به تساوی استقلال داشتند اما 
نه تنها در حال تجربه دومین شکست خانگی فصل بودند که 
دو بازیکن آن ها هم اخراج شده بود. به همین دلیل بی محابا 
خطا می کردنــد و وحید کاظمی هم بدون اینکه درنگ کند، 

کارت زردش را از جیب درمی آورد. درنهایت کارت زرد بعدی 
سهم محمد کریمی کاپیتان تیم شد که او به دلیل جلوگیری 
از حرکت بازیکن آلومینیوم درست مقابل چشمان مورایس با 
کارت قرمز مواجه شــد. در این حالت وحید کاظمی که شاید 
حتی می توانست با سپاهان مهربان تر هم باشد، به یک قدمی 
مورایس رفت و کارت خود را در جیبش گذاشت و نکاتی را به 
مورایس گفت که باور نداشت تیمش چنین شرایطی را تجربه 
می کند. به هرحال سپاهان از ۱8 بازی که موفق به گلزنی شده 
بود، مقابل آلومینیوم نتوانست دروازه حریف را باز کند تا رکورد 
گلزنی های پیاپی آن ها به پایان برسد. آن ها با حساب بازی های 
لیگ قهرمانان آسیا، بازی دوستانه مقابل زنیت و رقابت های 
لیگ برتر از ابتدای فصل در تمامی مسابقات حداقل یک گل 
به ثمر رســانده بودند و هیچ تیمی نتوانسته بود دروازه خود را 
مقابل آن ها بسته نگه دارد اما شاگردان مجتبی حسینی موفق 
به انجام این کار شدند و با تک گل عارف حاجی عیدی سپاهان 
را شکست دادند. این شوک بزرگ ابتدای هفته چند روز بعد 

و با حکم کمیته اســتیناف رنگ شیرینی به خود گرفت چرا 
که چهار امتیاز کســر شده سپاهان به این تیم بازگردانده شد 
تا شــاگردان مورایس ۳۲ امتیازی شده و خودشان را در صدر 
جدول ببینند. حکمی که بلافاصله بعد از انتشار واکنش های 
شدیدی را از سوی دوباشگاه پرسپولیس و استقلال به همراه 
داشت. این در حالی بود که کمیته استیناف حکم خود را کاملا 
منصفانه و عادلانه دانسته و کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال 
را در کســر چهار امتیاز از سپاهان را خارج از چهارچوب تلقی 
می کند. اعضای کمیته استیناف اعتقاددارند هیچ قانونی برای 
کسر امتیاز از سپاهان وجود نداشته و امتیازهای نماینده طلایی 
پوش اصفهانی با بدون دلیل موجه کســر شده است. با این 
شرایط سپاهانی ها عصرسه شنبه شادی را پشت سر گذاشتند 
هرچند نمی توانستند نگرانی شان از بازی دو روز بعد با گل گهر 
را پنهان کنند. دیداری که باید بدون سه بازیکن اصلی اخراجی 
بازی قبل و همچنین غیبت رامین رضائیان به میدان بروند. 
این نگرانی آن ها در حالی ادامه داشت که کمیته استیناف حال 
طلایی پوشان اصفهانی را با محرومیت شش بازیکن این تیم 
بدجور گرفت. بازیکنانی که باید قراردادشان اصلاح می شد تا 
مجوز بازی پیدا کنند. در این موقعیت تلخ مورایس مجبور شد تا 
عصر پنج شنبه از آن بازیکنان باقی مانده نهایت استفاده را ببرد. 
ترکیب سپاهان مقابل گل گهر خود گویای سرگیجه مورایس 
برای این بازی بــود. او در غیاب ۱0 بازیکن خودش مجبور 
شد تا به نیما میرزازاد، ارشیا سرشوق و علی احمدی بازی داد 
و تنها امید سرمربی سپاهان به کسب نتیجه موردنظر از این 
آوردگاه بسیار دشوار بود؛ اما آنچه در پایان بازی بروی تابوی 
ورزشگاه نقش بست شکســت سه بر یک سپاهان را نشان 
می داد. شکستی که موجب شد تا دومین باخت طلایی پوشان 
اصفهانی در همان هفته ابتدایی دی ماه ثبت شود. تنها شانس 
زردپوشان اصفهانی آن چهار امتیازی بود که بازگشت تا اوضاع 

بیش ازحد قمر در عقرب نشود.

طلایی پوشان اصفهانی هفته ای پرفرازونشیب را پشت سر گذاشتند

سپاهان در موقعیت متغیر تلخ و شیرین

با برگزاری ۲ بازی معوقه لیگ برتر حالا ۳ تیم فرصت 
این را دارند که نیم فصل را با صدرنشینی تمام کنند. پس از 
کلی وقفه و البته کش وقوس، سرانجام تعداد بازی تیم ها در 
لیگ برتر یکسان شد تا حالا در آستانه آخرین بازی نیم فصل، 
۳ تیم مدعی که شاید پیش از شروع فصل جدید هم می شد 
حدس زد یکی از آن ها به این مهم خواهند رسید، نیم فصل 
را با صدرنشینی به پایان برسانند. هرچند دراین بین، رخ دادن 
اتفاقات غیرمترقبه، به ویژه رای کمیته اســتیناف مبنی بر 
بازگرداندن امتیازات کسر شده از ۲ تیم سپاهان و پرسپولیس، 
معادله صدرنشینی را ۳ مجهولی کرد و خیال راحت استقلال 
که تصور می شد بیشــترین بخت برای صدرنشینی را دارد، 
آشفته ســاخت. حالا پس از ۱۴ هفته، سپاهان که ۲ هفته 
بد را ســپری کرده با ۳۱ امتیاز صدرنشــین است و ۲ تیم 
مطرح پایتخت با ۲ امتیاز کمتر در تعقیب زردپوشان. شرایط 
به گونه ای  است که در هفته پانزدهم، هرکدام از این تیم ها، 
شــانس این را دارند تا نیم فصل را با صدرنشــینی به پایان 
برسانند. البته که این تیم ها شانس یکسانی نخواهند داشت و 
بعضا نیاز به رقم خوردن اتفاقات عجیب وغریب است تا یکی ۲ 
تا از آن ها صدرنشین شوند. درست است که سپاهان روزهای 
خوبی را سپری نمی کند و ۲ هفته متوالی است که می بازد ولی 
باتوجه به واریز ۴ امتیاز به حساب این تیم، سپاهان با ۲ اختلاف 
امتیاز نسبت به رقبا صدرنشین است. شاگردان ژوزه مورایس 

در هفته پانزدهم باید به مصاف شمس آذر بروند که باتوجه 
به برگزاری این دیدار خارج از خانه، روی کاغذ کار ســاده ای 
نخواهند داشــت. به هر روی، سرنوشت دست همین تیم 
اصفهانی است؛ آن ها اگر ببرند، تحت هر شرایطی صدرنشین 
نیم فصل می شوند. اگر ۲ تیم پرسپولیس و استقلال هم در 
هفته پایانی امتیاز از دست بدهند، سپاهان حتی با شکست 
هم صدرنشین می شود. از سوی دیگر، سپاهان با یک تساوی 

هم به احتمال بســیار زیاد، حتی در صورت برتری ۲ رقیب 
دیگر دربازی های هفته پایانی، صدرنشین باقی می ماند. تا 
قبل از شروع نیم فصل دوم و اعمال قانون بازی های رودررو، 
مقررشده تفاضل گل، تعیین کننده جایگاه تیم ها در صورت 
تســاوی در امتیازات باشد. با احتساب این موضوع، سپاهان 
همیــن حالا با تفاضل مثبــت ۱9، بهترین عملکرد را بین 
مدعیان خواهد داشت؛ اما کمتر هوادار استقلالی تصور می کرد 

در عرض ۴8 ســاعت، ۲ شوک ناخواسته به آن ها وارد شود. 
داستان رای کمیته استیناف و برگرداندن امتیازات سپاهان و 
پرسپولیس، ابتدا صدرنشینی را از استقلال گرفت و بعد هم 
که با برتری پرسپولیس مقابل نساجی، رقیب هم هم امتیاز با 
آن ها شده است؛ یعنی استقلال نه تنها صدر را از دست داد، 
بلکه حالا رتبه دوم را هم شریک شده است. استقلال برای 
صدرنشینی نیم فصل، ابتکار عمل را در دست ندارد. بهترین 
حالت این است که آن ها در دیدار خانگی مقابل پیکان برنده 
شوند و امیدوار باشند تا شمس آذر، سپاهان را شکست دهد. 
از سوی دیگرپرسپولیس غیرمنتظره ترین ضلع مثلثی است 
که شانس صدرنشینی در نیم فصل را دارد. اگرچه کارش در 
مقایسه با سایر رقبا دشوارتر است ولی بدون شانس نیست. 
هواداران این تیم تا ۳ هفته قبل به شدت از نتایج ناراضی و 
مشغول حساب وکتاب بودند که از بین یحیی و درویش، کدام 
یک بروند تا این تیم از بحران خارج شــود ولی به یک باره، 
پرسپولیس دوباره خودش را در قامت یک مدعی، در جدول 
بالا کشیده است. این تیم باید در هفته پانزدهم در دیداری 
خارج از خانه به مصاف مس رفســنجان بــرود. از آنجا که 
شــاگردان یحیی ۲ امتیاز از سپاهان عقب هستند و تفاضل 
گلشان هم در مقایسه با سپاهان و استقلال ضعیف تر است، 
نیاز به رخ دادن فعل وانفعالات متعددی است تا صدرنشین 

شود. 

سپاهان از قزوین به قهرمانی نیم فصل لبخند می زند

 

امیرحسین احتشامی

سپاهان چاره ای
 جز شکست شمس آذر ندارد

خیز شهریارمغانلو
 برای تکرار آقای گلی       

سپاهان ازنظر امتیازگیری از پرسپولیس لیگ هفدهم و 
استقلال لیگ بیست و یک، عقب ماند. در دیدار معوقه هفته 
ششم لیگ برتر سپاهان به مصاف گل گهر رفت. سپاهان 
که پیش ازاین بازی با خبر محرومیت 6 بازیکن اثرگذارش 
و همچنین مصدومیت دیگر بازیکنان مهم تیمش روبه رو 
شده بود، در این دیدار با نتیجه سه بر یک مغلوب گل گهر 
شــد اما به هر ترتیب علی رغم قبول دو شکست متوالی، 
طلایی پوشــان هنوز در صدر جدول لیگ هســتند و این 
شــانس را برای خود قائل هســتند که در هفته پانزدهم، 
شمس آذر را شکست دهند و با جام خیالی نیم فصل جشن 
بگیرند. سپاهان تحت هدایت مورایس با برگشت ۴ امتیازش 
و با توجه به شــرایط فعلی، بعد از پرسپولیس لیگ هفدهم 
و استقلال لیگ بیست و یکم قرار می گیرد که هرکدام در 

پایان لیگ قهرمان شدند. طلایی پوشان برابر با دومین دوره 
حضور برانکو در طی این ۱۴ بازی پیروز شده اند و دراین بین 
کمترین تساوی را دارند. این شرایط برای تیم مورایس بسیار 
شرایط خوشایندی است اما موضوعی که قطعا مورایس به 
آن فکر می کند این اســت که بتواند علاوه بر نمایش زیبا 
و پر گل تیمش در زمین هم بتواند امتیاز کســب کند تا در 
پایان لیگ بیست و سوم، جام قهرمانی سرانجام به اصفهان 
بازگردد. موضوعی که حالا مقداری شرایط سپاهان را تهدید 
خواهد کرد چرا که اکنون این تیم پیش از پایان نیم فصل، 
با ۳۱ امتیازی به خوبی از وجود اســتقلال و پرسپولیس با 
۲9 امتیاز آگاه است و می داند امتیاز از دست دادن در هفته 
پانزدهم مقابل شمس آذر قزوین شرایط را در نیم فصل برای 

تیم آماده مورایس کاملا خراب کند.

شهریار مغانلو به تنهایی صدرنشین برترین گلزنان لیگ 
برتر شد. سپاهان در دیداری معوقه از هفته ششم رقابت های 
لیگ برتر به مصاف گل گهر رفت و با نتیجه ۳ بر یک مغلوب 
حریف سیرجانی شد. این نتیجه درحالی که به دست آمد که 
آن ها هفتــه قبل هم بازی را واگذار کرده و علاوه بر دومین 
شکست متوالی، ســومین باخت در این فصل را هم تجربه 
کردند. این نتایج همگی در شرایطی به دست آمد که ۴ امتیازِ 
کسر شده این تیم با رای کمیته استیناف برگردانده شد ولی 
رای کمیته انضباطی، تمرکز سپاهان را به هم ریخت. درست 
است که آن ها سودی ۴ امتیازی کرده و صدرنشین لیگ برتر 
شــدند ولی با توجه به رای جدید کمیته انضباطی، این تیم 
از همراهی 6 بازیکنــش در دیدار برابر گل گهر محروم بود. 
درست است که سپاهان ۲ باخت متوالی دارد و موتور گلزنی 

وحشــتناکش که در چند هفته، قربانی های متعددی گرفت 
ازکارافتاده ولی این رویه هم مانع از این نشد که شهریار مغانلو، 
بهترین گلزن فصل گذشته این تیم و آقای گل رقابت های 
لیگ برتر، باز هم گلزنی نکند. در روزی که سپاهان به دلیل 
تغییرات اجباری، نشــانی از یک مدعی نداشت، شهریار تک 
گل تیمش را از روی نقطــه پنالتی وارد دروازه گل گهر کرد 
تا حالا با 9 گل زده پس از ۱۴ بازی، به تنهایی صدرنشــین 
گلزنان برتر لیگ قرار بگیرد. ســپاهان با گلی که مقابل گل 
گهر به ثمر رساند، ۳۳ گل زده را در جدول ثبت کرده که سهم 
۲ مهاجم خطرناک این تیم درمجموع ۱۷ گل زده است. نکته 
دیگر اینکه مغانلو فصل پیش با ۱۳ گل، عنوان آقای گلی را 
به دست آورد که باتوجه به روند کنونی، به نظر می رسد بتواند 

شمار گل های زده اش را در این فصل بیشتر هم کند.

خوش خبر

دعوت پنج تیرانداز اصفهانی به 
اردوی تیم ملی

پنج تیرانــداز اصفهانی به اردوی تیم ملی تپانچه جوانان 
و نوجوانان دعوت شــدند. اسامی نفرات دعوت شده به اردوی 
آماده ســازی تیم ملی تیراندازی تپانچه جوانان و نوجوانان از 
سوی فدراسیون تیراندازی اعلام شــد. براین اساس شایان 
تمدن، مسیح مهتاب پور، عسل ســجادیه، زینب شکاری و 
مبینا شفیعی نیکو از اصفهان به اردوی تمرینی تیم ملی تپانچه 
جوانان و نوجوانان دعوت شدند. اردوی تمرینی تیم ملی تپانچه 
جوانان و نوجوانان از 9 دی ماه آغاز می شود و تا پانزدهم دی ماه 
با حضور ۱6 تیرانداز در مجموعه ورزشــی آزادی تهران ادامه 

خواهد داشت.
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جلسه مجمع عمومي عادي نوبت دوم  شرکت تعاوني مصرف کارکنان 
فرهنگ و ارشاد اسلامی استان اصفهان رأس ساعت 9 صبح  روز سه شنبه 
مورخ ۰۵/ 1۰/ 1۴۰2 درمحل نمازخانه اداره کل به آدرس: ابتدای خیابان 

آبشارسوم- بعد از پل های غدیر تشکیل مي گردد.
لذا از کلیه اعضاء دعوت میشود با در دست داشتن کارت ملی راس ساعت 
مقرر در محل مذکور حضور به هم رسانید و یا  وکیل/ نماینده خود را کتباً 

معرفي نمایید.
داوطلبان تصدی سمت های هیات مدیره و بازرسی به موجب ماده )2( 
دستورالعمل موظفند حداکثر ظرف یک هفته از انتشار آگهی دعوت ،فرم 

داوطلبی را تکمیل و تحویل دفتر شرکت تعاونی)آقای نمازی( نمایند.
 ضمناً به اطلاع می رساند که به موجب ماده 19 آئین نامه نحوه تشکیل 

و  گردشـگری  میراث فرهنگـی،  کل  اداره  سرپرسـت 
صنایع دسـتی اسـتان اصفهان با اشـاره بـه تقارن نـوروز و 
مـاه مبارک رمضـان در نوروز ۱۴0۳، از تـلاش برای تداوم 

فعالیت هـای سـتاد نـوروزی تـا عید سـعید فطر خبـر داد
بـه گـزارش روابط عمومـی اداره کل میراث فرهنگـی، 
گردشـگری و صنایع دسـتی اسـتان اصفهـان، حمیدرضـا 
محققیان امروز ۷ دی ماه در جمع کارشناسـان گردشگری 
اسـتان گفـت: بـی تردیـد در نـوروز ۱۴0۳ بـا توجـه بـه 
تقـارن کامـل نـوروز و مـاه مبـارک رمضـان بـا شـرایط 
متفاوتـی نسـبت به سـالهای قبـل مواجه خواهیم بـود، لذا 
فعالیت های خدمات رسـانی و فرهنگی متناسـب با این دو 
ایام را ویژه گردشـگران در دسـتور کار خـود قرار می دهیم.

سرپرسـت اداره کل میـراث فرهنگـی، گردشـگری و 
صنایع دسـتی اسـتان اصفهان ادامه داد: یکی از مهم ترین 
راه کارهـای مـا در خصـوص خدمـات رسـانی بهینـه بـه 
گردشـگران، پیونـد نـوروز و عیـد سـعید فطـر اسـت، زیرا 
در طی دو سـال گذشـته و بـا توجه بـه نزدیکی تعطیلات 
نـوروز و عیـد سـعید فطر، از تجـارب ارزشـمندی برخوردار 
شـده ایم، لـذا در نوروز ۱۴0۳ تـلاش خواهیم کرد تا پیوند 
مناسـبی میـان ایـن دو تعطیـلات کـه ریشـه در تفکرات 
ملـی و دینـی نیـاکان دارد برقـرار کـرده و از ایـن طریـق 
ضمـن ارائـه خدمـات بهینـه بـه گردشـگران، بتوانیـم به 
توسـعه گردشـگری داخلی در پهنـه فلات مرکـزی ایران 

یـاری رسـانی کنیم.

طرح:لیلا امیر احمدی / اصفهان امروز بدون شرح

رونمایی از کتاب های »زاینده رود ایران« در جشنواره »شهر من«

حضور سامانه گردشگری مسافریار اصفهان در نمایشگاه ملی ایران قوی

پژوهشگران با ارتعاش مولکولی ۹۹ درصد سلول های سرطانی را 
در آزمایشگاه نابود کردند

فیلم اصفهانی در پنجاه و سومین جشنواره فیلم رشد درخشید

در حالــی که آمار فروش ســینماها به 900 میلیارد 
تومان نزدیک شــده، فیلم کیانوش عیاری در روزهایی 
که کارگردانش در بیمارستان بستری است به رده پنجم 

جدول پرفروش های گیشه رسیده است.
به گزارش ایسنا، با شــروع فصل زمستان و فاصله 
کمی که تا جشنواره فیلم فجر باقی مانده، جدول اکران 
بدون اضافه شدن فیلم جدید همچنان به کار خود ادامه 
می دهد. در حال حاضر با حدود ۲۱ میلیون نفر مخاطب 
که در این ۱0 ماه تماشــاگر فیلم های روی پرده بودند، 
فروش کلی سینما به بیش از 88۴ میلیون تومان رسیده و 
فاصله چندانی با 900 میلیارد تومان ندارد. در صدر جدول 
فروش ســینما هم فعلًا تغییری ایجاد نشده و سه فیلم 
»فسیل«، »هتل« و »شهر هرت« به ترتیب در جایگاه 

اول تا سوم پرفروش ها قرار دارند.
در این میان انیمیشن »بچه زرنگ« با عبور از مرز 5۱ 
میلیــارد تومان فروش رکورد تازه ای را در بین فیلم های 
انیمیشــن و نیز آثار در حال اکران برای خود ثبت کرده 
اســت. همچنین جدیدترین فیلــم کیانوش عیاری که 
واکنش های متفاوتی نسبت به آن ابراز شده و کارگردانش 
هم به صراحت دلایل خود را برای ساخت آن ابراز کرده 

است، به فروش بیش از ۲5 میلیارد تومان رسیده است.
با توجه به اینکه بیشــترین سهم مخاطب و فروش 
بلیت متعلق به دو فیلم »فسیل« و »هتل« است و باقی 
فیلم ها فاصله بســیار زیادی با آن ها دارند، قرار شده از 
هفته پیش رو تعداد روزهایی که ســینماها بلیت نیم بها 
می فروشــند افزایش پیدا کند و بایــد دید این تصمیم 
در افزایــش مخاطب فیلم های در حــال اکران تاثیری 

می گذارد یا خیر.
در ادامه این گزارش، جزئیاتی را از تعداد تماشاگران 
و میزان فروش فیلم های روی پرده بر اساس آمار سامانه 
مدیریت فروش و اکران سینما )سمفا( تا ظهر روز جمعه 

هشتم دی ماه مشاهده می کنید.
»فســیل« به کارگردانی کریم امینی: ۷ میلیون نفر 

تماشاگر و ۳0۱ میلیارد تومان فروش
»هتل« به کارگردانی مســعود اطیابی: ۴ میلیون و 

۷۷۱ هزار نفر تماشاگر و ۲06 میلیون تومان فروش
»شهر هرت« به کارگردانی کریم امینی: یک میلیون 
و 806 هــزار نفر تماشــاگر و ۷۷ میلیون میلیارد تومان 

فروش
»بچه زرنگ«  بــه کارگردانی بهنود نکویی، هادی 
محمدیان و محمدجواد جنتی: یک میلیون و 5۷۲ هزار 

نفر تماشاگر و 5۱ میلیارد و ۷۷9 میلیون تومان فروش
»ویلای ســاحلی« به کارگردانی کیانوش عیاری: 
58۱ هزار نفر تماشاگر و ۲5 میلیارد و 68۱ میلیون تومان 

فروش
»نارگیــل ۲« به کارگردانی داوود اطیابی: 6۱۲ هزار 

نفر تماشاگر و ۲۳ میلیارد و ۲۷5 میلیون تومان فروش
»گیجگاه« بــه کارگردانی عادل تبریزی: ۳5۷ هزار 

نفر تماشاگر و ۱5 میلیارد و ۱5۴ میلیون تومان فروش
»ورود خروج ممنوع« به کارگردانی امید آقایی: ۲۴6 
هزار نفر تماشــاگر و ۱0 میلیــارد و 8۴8 میلیون تومان 

فروش
»جوجه تیغی« به کارگردانی مســتانه مهاجر: ۲۴0 
هزار نفر تماشــاگر و ۱0 میلیــارد و 65۲ میلیون تومان 

فروش
»عامه پسند« به کارگردانی سهیل بیرقی: ۱۲۲ هزار 

نفر تماشاگر و 5 میلیارد و 868 میلیون تومان فروش
»حدود 8 صبح« به کارگردانی منوچهر هادی: ۱۱۳ 
هزار نفر تماشاگر و 5 میلیارد و ۳66 میلیون تومان فروش
»جنگل پرتقال« به کارگردانی آرمان خوانساریان 56 
هزار نفر تماشاگر و ۲ میلیارد و 6۴۳ میلیون تومان فروش
»مسافری از گانورا« به کارگردانی احمد علمدار: ۷۴ 
هزار نفر تماشاگر و ۲ میلیارد و ۴۷8 میلیون تومان فروش
»ســلفی با رستم« به کارگردانی حسین قناعت: ۳۴ 
هزار نفر تماشــاگر و یک میلیارد و ۳09 میلیون تومان 

فروش
»ضد« به کارگردانی امیر عباس ربیعی: ۲6 هزار نفر 

تماشاگر و یک میلیارد تومان فرو
»چــرا گریه نمی کنــی؟« به کارگردانــی علیرضا 
معتمدی:  هشت هزار نفر تماشاگر و ۳6۳ میلیون تومان 

فروش
»پالایشگاه« به کارگردانی مهرداد خوشبخت: پنج 

هزار نفر تماشاگر و ۲۳9 میلیون تومان فروش
»خورشــید آن ماه« به کارگردانی ستاره اسکندری: 

۲600 نفر تماشاگر و یک میلیارد تومان فروش

گیشه ۹۰۰ میلیاردی 
سینمای ایران

فیلم ســینمایی »۷600« به نویســندگی و 
کارگردانی بهروز باقری و تهیه کنندگی علی 
اوسیوند، تنها فیلم اصفهانی حاضر در پنجاه 
و سومین جشــنواره فیلم رشــد، موفق شد 
دیپلم افتخار بخش فیلم های بلند داســتانی 
را از آن خود کند. اختتامیه پنجاه و ســومین 
دوره جشــنواره بین المللی فیلم »رشــد«، عصر روز چهارشنبه 6 
دی، در پردیس ســینمایی باغ کتاب تهران با معرفی برگزیدگان 
در بخش های مختلف برگزار شــد.  در جریان برگزاری پنجاه و 
سومین اختتامیه جشنواره فیلم رشد از ۳5 اثر برگزیده در ۴ بخش 
اصلی بین الملل، ملی، فرهنگیان و دانش آموزان تقدیر شد که تنها 
نماینده سینمای اصفهان، فیلم سینمایی »۷600« به تهیه کنندگی 
علی اســیوند موفق به کسب دیپلم افتخار بخش فیلم های بلند 
داستانی این دوره از جشنواره شد.  بهروز باقری کارگردان و نویسنده 
این فیلم که سابقه ای درخشان و پرباری در عرصه فیلمسازی دارد 
و عنوان بهترین فیلم سینمایی جشنواره فتح با فیلم »بوی گل«، 
بهترین کارگردانی جشنواره بین المللی کودکان و نوجوانان با فیلم 
»تولد یک عروسک« در سال 9۱، دریافت تندیس جشنواره رشد 
و تندیس جشنواره حسنات با مستند »سلام خدای مهربون« تنها 
بخشی از کارنامه کاری اوست درباره این جایزه می گوید: »کسب 
جایزه رشد برای من اهمیت بسیار زیادی دارد چرا که فیلم سینمایی 
»۷600« به نوعی نماینده سینمای هنری اصفهان است. این فیلم 
از صفر تا صد توســط هنرمندان و دست اندرکاران اصفهانی و در 
اصفهان ساخته شده است از فیلم برداری و انتخاب بازیگران که از 
روستاهای جرقویه هستند گرفته تا تدوین و موسیقی و... نکته دیگر 
این است که جشنواره فیلم رشد قدیمی ترین جشنواره سینمایی 
ایران و سومین جشنواره آموزشی دنیا است و »۷600« هم دقیقا 
باهدف آموزشی و برای بچه ها ساخته شده و کسب جایزه از چنین 
جشنواره ای برایمان بسیار بااهمیت است و چون پدر و برادر شهیدم 
هر دو دبیر آموزش وپرورش و معلم بودند این جشــنواره جایگاه 
ویــژه ای برای من دارد. این جایــزه را نیز به پدرم که دبیر ادبیات 
بودند تقدیم کردم.«  بهروز باقری به موضوع فیلم اشاره می کند و 
می گوید:  فیلم به خشکسالی و بی آبی مناطق شرق اصفهان اشارات 

زیادی دارد و موضوع فیلم یکی آنتن ندادن بعضی از روســتاهای 
اصفهان در سیســتم مخابراتی است و مشکلاتی است که برای 
درس خواندن بچه های این مناطق وجود دارد و نکته دیگر موضوع 
مهم آب و زاینده رود اســت که چه مصائبــی در زندگی مردمان 
شرق اصفهان ایجاد کرده است.  بهروز باقری دلیل انتخاب شرق 
اصفهان برای فیلم برداری ۷600 را ریشه ها و تعلق خاطرش به دیار 
آبا و اجدادی اش عنوان می کند و می گوید: »من خودم بچه کویر و 
شرق اصفهان هستم و همین موضوع تأثیر زیادی در این انتخاب 
داشــت اما دلیل دوم این بود که دیدم در آثار مختلف لهجه های 
خمینی شهری، اصفهانی، لنجانی و نجف آبادی کارشده و فیلم و 
سریال هایی ساخته شده اســت اما تاکنون لهجه مناطق شرقی 
اصفهان به گوش کسی نرسیده است. این فیلم ادای دینی به شرق 

اصفهان و مردم جرقویه است، مردمی سخت کوش و محروم که 
لهجه خاص و زیبایی دارند.« این کارگردان درباره زمان اکران فیلم 
می گوید: زمان اکران سراسری فیلم هنوز مشخص نشده اما حسین 
عبادتی دبیر جشنواره فیلم رشد از اکران فیلم در مدارس استقبال 
کردند و قرار است به زودی با همکاری آموزش وپرورش، فیلم در 
مدارس شهرهای مختلف کشور به نمایش گذاشته شود هم چنین 
قرار است این فیلم در چهل و دومین جشنواره فیلم فجر نیز شرکت 
کند و به زودی حضور جهانی خود در جشنواره های بین المللی را آغاز 
می کند.  بهروز باقری درباره فعالیت های کنونی خود در سینما و 
تلویزیون می گوید:  هم اکنون در حال کارگردانی یک مستند دفاع 
مقدس هستم و فیلمنامه فیلم بلند سینمایی به نام »پرگار« را نیز 
به پایان رسانده ام که قرار است علی اوسیوند آن را کارگردانی کند. 

جعبه سیاه

رضا فیاضی: حمایت کامل دولت از جشنواره های 
منطقه ای، هنرمندان را دلگرم می کند 

سرپرست اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان:

به دنبال پیوند نوروز و عید فطر
 در استان اصفهان هستیم

رضا فیاضی با تاکید بر اهمیت برگزاری جشنواره های تئاتر 
منطقه ای، از لزوم تامین بودجه و حمایت ۱00درصدی دولت 

از این رویداد هنری برای دلگرمی هنرمندان سخن گفت.
به گزارش ایسنا، بیست وهشتمین جشنواره تئاتر منطقه ای، 
در نخســتین گام خود با نام »پــارس«، از پنجم دی ماه به 
میزبانی استان فارس در شهر شیراز در حال برگزاری است 
و رضا فیاضی -بازیگر و کارگردان پیشکســوت تئاتر- به 
همین بهانه از اهمیت برگزاری جشــنواره های منطقه ای و 
ضرورت هایی که باید در این رویداد مورد توجه قرار بگیرد، 

سخن گفت.  
این هنرمند با اشــاره به فضای پرنشــاط و شوق انگیز 
جشنواره های اســتانی و منطقه ای گفت: »من تاکنون در 
جشــنواره های بیشــماری به عنوان داور حضور داشته ام و 
قطعا برگزاری هر جشنواره، از آنجایی که فرصتی برای دیده 
شدن آثار هنرمندان فراهم می کند، اتفاق قابل تامل و بسیار 
مهمی است.« او با یادآوری یک شرط مهم افزود: »اما باید 
توجه داشــت تا زمانی که بودجه کافی وجود نداشته باشد، 
نمی توان اتفاقی درخور و شایســته هنرمندان رقم زد.« این 
بازیگر توضیح داد: »برخی از همکاران اعتقاد دارند، تئاتر باید 
هزینه خود را از اجرای عمومی و مخاطبان به دست بیاورد 
و لازم نیست تا همراهی اداره های دولتی را داشته باشد. اما 
من حمایت از تئاتر و برگزاری جشــنواره ها را وظیفه دولت 
می دانم، چراکه تا حمایتی وجود نداشته باشد، تولید صورت 
نخواهد گرفت.« فیاضی با اشاره به اینکه تئاتر هنری گران 

است که به حمایت و بودجه کافی برای تولید نیاز دارد، گفت: 
»افرادی به جشنواره ها می آیند که امیدشان دیده شدن تلاش 
و زحماتشــان است؛ جوانانی که این رویداد هنری را محلی 
برای رشد و ارتقای خود می دانند و با بودجه اندک و سختی 
کار می کنند. هنرمندان پیشکسوت به دلیل عدم تعلق بودجه 
کافی، دســت به تولید نمی زنند و تنها جوانان هســتند که 

همچنان در این مسیر می مانند.«
او ادامه داد: »اگر چتر حمایت دولت بر ســر جشنواره ها 
نباشــد، این رویدادهای هنری با ســختی و دلزدگی برای 
هنرمندان برگزار خواهند شد و نتیجه ای نخواهند داشت. اما 
اگر حمایت شوند، بچه ها با دلی خوش و آسوده خاطر از هزینه 
ایاب و ذهاب، هزینه پلاتو تمرین، محل اسکان و ...به تولید 
دست می زنند و آنجاست که می توان شاهد تولیدات با کیفیت 
خوبی نیز بود.« این هنرمند گفت: »برگزاری جشنواره های 
منطقه ای، مطالبه همیشگی هنرمندان تئاتر استان ها بوده 
است. آن ها تلاش می کنند تا آثار یکدیگر را ببیند و با شیوه 
اجرا و نوع نگاه هم آشــنا شــوند و سطح کیفی آثار خود را 
بالا ببرند. در حال حاضر هنرمندان تنها می توانند به دور هم 
بودن و نشست هایی که دارند، دلخوش کنند.« او افزود: »در 
برگزاری جشنواره های منطقه ای باید به بخش آموزش هم 
توجه شــود. اکنون بسیاری از هنرمندان باسابقه، حضور در 
کلاس های آموزشی را دور از شان و منزلت خود می دانند، در 
حالی که آموزش دلیلی برای رشد و ارتقای تولیدات سال های 

بعد جشنواره خواهد شد.«

دبیر اجرایی جشنواره شعر و داستان کودک و نوجوان شهروندی 
گفــت: در افتتاحیه و اختتامیه این جشــنواره شــاهد رونمایی از 
کتاب هایی با موضوع زاینده رود ایران هســتیم. به گزارش ایمنا، 
پنجشــنبه هفتم دی  اختتامیه چهارمین جشنواره شعر و داستان 
کودک و نوجوان شهروندی »شهر من« برگزار شد. در این رویداد 
ســید مهدی ســجادزاده، رئیس اداره توسعه فرهنگ شهرداری 
اصفهان اظهار کرد: امسال و در چهارمین ایستگاه این رویداد شاهد 
اتفاقات متفاوت و مبارکی بودیم که آخرین آن امروز اتفاق می افتد. 
ادامه داد: در این دوره هویت مستقلی برای جشنواره تعریف و از نماد 
جشنواره پرده برداری شد؛ همچنین در افتتاحیه و اختتامیه آن شاهد 
رونمایی از کتاب هایی با موضوع زاینده رود ایران هستیم که نقطه 
اتصال شروع و پایان آن بخش ویژه این دوره از جشنواره با موضوع 
زاینده رود بود. دبیر اجرایی چهارمین جشنواره شعر و داستان کودک 
و نوجوان شهروندی »شهر من« تصریح کرد: از فعالیت های این 
دوره می توان به برگزاری کارگاه های ویژه برای بخش های شعر و 
داستان و دو بزرگداشت از دو فرد بزرگوار برای ارج نهادن به زحمات 
آنها اشــاره کرد. او افزود: امروز در نقطه پایانی این ضیافت با امید 
به آینده این مرز و بوم و تربیت نســل خلاق برای تحقق شعری 
زیست پذیر و پایدار اختتامیه را برگزار خواهیم کرد. در ادامه سعید 

معتمدی دبیر علمی چهارمین جشــنواره شعر و داستان کودک و 
نوجوان شهروندی »شهر من« اظهار کرد: این اتفاق هنری بدون 
حضور و مشارکت مدیریت شهری، شرکت کنندگان و دوران آن 
رقم نمی خورد. او با بیان اینکه جشــنواره شعر و داستان کودک و 
نوجوان به ایستگاه چهارم خود رسید، ادامه داد: یک حرکت هرچقدر 
هم کوچک باشــد، زمانی که تداوم یابد برکات آن نیز افزایش و 

گسترش خواهد یافت. دبیر علمی جشنواره با اشاره به کم نظیر بودن 
هدف این اتفاق در کشــور تصریح کرد: این جشنواره از روز اول 
طراحی شد تا محصولات و نوشته کودکان تبدیل به کتاب شده و 
به دســت مخاطبان آن برسد. او افزود: بیش از ۲00 عنوان در سه 
دوره قبل به چاپ رسید و برخی از آنها نیز با سپری کردن مراحلی 

اجازه ورود به مجله رشد آموزش و پرورش را پیدا کردند.

سرپرست اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
اســتان اصفهان از حضور سازمانه مجازی گردشگری مسافریار 
اصفهان در نمایشــگاه ایران قوی در تهران خبر داد. به گزارش 
روابط عمومی اداره کل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع 
دستی استان اصفهان، حمیدرضا محققیان امروز ۷ دی ماه با اعلام 
این مطلب گفت: برنامه ریزی برای حضور در نمایشگاه ملی ایران 
قوی با عنوان مدیریت بحران با همکاری استانداری اصفهان در 
محل مصلای بزرگ تهران با هدف ارائه دستاوردهای ابداعی در 

این حوزه از تاریخ سوح لغایت ششم دی ماه برگزار شد.
سرپرست اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
استان اصفهان ادامه داد: با توجه به هماهنگی های انجام شده با 
اداره کل بحران استانداری اصفهان، همکاران شرکت گردشگری 
مسافریار اصفهان نیز به عنوان همکار گردشگری استان دراین 
نمایشــگاه حضور فعال داشتند. او افزود: با توجه به اینکه استان 
اصفهــان در امر ارائه خدمات مجازی به گردشــگران از بیش از 
یک دهه گذشته پیشــرو بوده است، این سامانه مجازی در کنار 

ارائه خدمات گردشــگری خود در این نمایشگاه، برخی نیازهای 
گردشگران در حوزه مدیریت بحران از جمله سامانه هواشناسی، 
سامانه ترافیک و نقشــه های گردشگری به منظور ارائه خدمات 
ایمنی، پلیس، معرفی نقاط حادثه خیز و همچنین اماکن عمومی 

برای رفع نیازهای معیشتی گردشگران را در پهنه استان اصفهان 
در معرض نگاه بازدیدکنندگان و متخصصان قرار داد. احمد وحیدی 
وزیر کشور و محمد حسن نامی رئیس ستاد مدیریت بحران کشور 

از جمله بازدیدکنندگان غرفه اصفهان بودند.

دانشمندان روش جدیدی برای ازبین بردن 99 درصد سلول های 
سرطانی کشف کرده اند. تحریک مولکول های آمینوسیانین با نور 
مادون قرمز نزدیک باعث می شــود که این مولکول ها بهصورت 
هماهنگ به ارتعاش درآیند. این مولکول های مرتعش غشــای 
ســلول های سرطانی را از هم جدا می کنند که این امر خود باعث 
مرگ سلول های سرطانی می شود. براساس مقاله منتشرشده در 
نیچر، تیم تحقیقاتی از دانشگاه رایس، A&M تگزاس و تگزاس 
می گویند که این رویکرد جدید پیشــرفت قابل توجهی نسبت به 
 FEringA روش های مشــابه است. در روش مشابه قبلی که نوع
نام دارد، مولکول های نابودکننده به ســاختارهای سالم بدن نیز 

آسیب می رساندند. در روش جدید، مولکول های آمینوسیانین بیش 
از یک میلیون برابر ســریع تر از نوع FEringA حرکت مکانیکی 
دارنــد. همچنین می توان آن ها را با نــور مادون قرمز به جای نور 
مرئی فعال کرد. اســتفاده از نور مادون قرمز نزدیک نکته مهمی 
است، زیرا دانشمندان را قادر می سازد تا به عمق بدن نفوذ کنند. با 
این روش می توان به سلول های سرطانی در استخوان ها و اندام ها 
بدون نیاز به جراحی دسترســی داشــت و آن ها را درمان کرد. در 
آزمایش هایی که روی سلول های سرطانی کشت شده آزمایشگاهی 
انجام شد، این روش 99 درصد از سلول های سرطانی را نابود کرد. 
ایــن رویکرد همچنین روی موش هــای مبتلا به تومور ملانوما 

آزمایش شــد و نیمی از موش ها درمان شــدند. ساختار و خواص 
شیمیایی مولکول های آمینوسیانین به گونه ای است که با محرک 
مناسب، مانند نور مادون قرمز نزدیک، ارتعاش هماهنگی تشکیل 
می دهند. هنگام حرکت، الکترون های درون این مولکول ها دچار 
پلاســمون می شوند؛ پلاسمون درواقع حرکت مولکول را هدایت 
می کند. این اولین باری است که از یک پلاسمون مولکولی برای 
انجام عمل خاصی مثل نابودن کردن غشای سول های سرطانی 
استفاده می شــود. به طورکلی این روش بیومکانیکی گرچه روش 
ساده ای اســت، اما سلول های سرطانی به سختی قادرند علیه آن 

مقاومت کنند.

فیلم ۷6۰۰ برنده دیپلم افتخار بخش فیلم های بلند داستانی 
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